
استاندار کرمان:

دستگاه های اجرایی حق تعطیل کردن 
 پروژه ها را ندارند
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 جزئیات بسته جدید حمایت از مستاجران

 رانندگان به محدودیت های تردد  در محور جیرفت-دهبکری-کرمان توجه کنند

بسته جدید وزارت راه و شهرسازی در پنج محور برای کمک به اقشار 
اجاره نشین ارایه شده که تعیین سقف برای قراردادهای اجاره، دائمی 
شدن پرداخت کمک ودیعه مسکن، تسهیل وثایق بانکی وام اجاره، 
اولویت قرار دادن دهکهای اول تا سوم در پرداخت وام ودیعه و ارایه 

مشوق های تسهیلاتی و مالیاتی به موجرانی که مصوبات دولت را رعایت 
می کنند، محورهای این بسته را تشکیل می دهد.

 بازار اجاره مطابق معمول سال های گذشته با ورود به پیک جابجایی 
دچار التهاب شده است. خرداد ماه امسال نرخ رشد سالانه اجاره در 

تهران ۴۶ درصد و در کل کشور ۵۱ درصد بود. شرایط به گونه ای است 
که اجاره بها سهم بالایی از هزینه خانوار را به خود اختصاص می دهد 

و مشکلات عدیده ای را برای دهک های پایین و متوسط ایجاد 
کرده است.

جشنواره  "شتر سواری" 
سیریز برگزار می شود

سرپرست فرمانداری شهرستان زرند گفت: امسال 
۳۴ جشنواره در شهرستان برنامه ریزی شده است.  

سیدرضا حسینی نژاد با اشاره به در پیش بودن عید ســعید غدیر خم و ایام 
مبارک دهه  امامت گفت: روز دوشــنبه ۲۷تیرماه، جشــنواره  شترســواری 
در شهر ســیریز به همراه پذیرایی ناهار عید، که از ســوی اهالی شهر سیریز 
تدارک دیده شــده با اجــرای برنامه های متنــوع از جمله، شترســواری و 
 فروش صنایع دستی، و اجرای برنامه های شــاد و متنوع برگزار خواهد شد.

رئیس شــبکه دامپزشــکی فهرج گفت: بیماری تب 
مالت، بیماری مشترک بین انسان و دام و مصرف شیر 

خام یکی از راه های انتقال این بیماری است. مهدی بمان دشتی افزود: بیماری 
تب مالت یک بیماری مشترک بین انسان و دام است که راه اصلی انتقال آن از 
طریق مصرف شیر، پنیر، خامه و بستنی سنتی دارای آلودگی است و همچنین 
در محل هایی که دام نگهداری می شود و فاقد تهویه مناسب هستند از طریق 
تماس با دام آلوده یا استنشــاق ذرات آلوده بیماری می تواند منتقل شود به 
همین دلیل در هرگونه تماس با دام باید حتما از وسایل حفاظتی و بهداشتی 

استفاده شود.

سرپرســت فرمانداری جیرفت به آتش سوزی روز 
گذشته در دهستان دلفارد اشاره کرد و گفت:طبق 

اعلام کارشناســان آتش نشانی علت این آتش ســوزی عامل انسانی اعلام 
شده اســت. احمد بلندنظر افزود: آتش ســوزی دلفارد در روستای ماغ از 
توابع این دهستان اتفاق افتاد. او با بیان اینکه حجم آتش سوزی روستای 
ماغ گســترده نبود تصریح کرد: مــردم با همــکاری همیاران طبیعت این 

آتش سوزی را مهار کردند.

علت آتش سوزی باغ های 
دلفارد عامل انسانی اعلام شد
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قصه تلسکوپ 
جیمز وب و یافته هایش

محمد فاضلی

بافت تاریخی کرمانبافت تاریخی کرمان
  در دست اتباع افغانستانی  در دست اتباع افغانستانی

وب  جیمــز  تلســکوپ  تصاویــر 
چشــم ها را خیــره کــرده اســت.
ــر  ــازی پ ــای مج ــناس فض جامعه ش
ــا  ــی ت ــی و اخلاق ــای دین از موعظه ه
تحلیل هــای کیهان شــناختی بــر 
مبنــای تصاویــر ارســالی از جیمزوب 
ــگاه  ــد از ن ــه دارن ــی هم ــت. گوی اس
جیمــز وب بــه جهــان می نگرنــد 
امــا بیاییــد از نگاهــی دیگــر بــه 
خــود جیمــز وب نــگاه کنیــم، از 

ــه. ــگاه قص ن
پیــش از هــر چیــز بگویــم مــن 
می فهمــم کــه علــم بــرای علــم 
مهــم اســت، ســرریز فنــاوری 
تحقیقــات فضایــی در ســایر صنایــع 
اهمیــت دارد و کاربــرد یافته هــای 
ســایر  در  فضایــی  مطالعــات 
عرصه هــا مهــم اســت. بنابرایــن ایــن 
ــز وب و  ــت جیم ــی اهمی ــته، نف نوش
ــوع  ــه موض ــت، بلک ــرش نیس تصاوی
دیگــری را مطــرح می کنــد و بــه 
همیــن دلیــل عنوانــش هســت »بــه 

بهانــه تصاویــر جیمــز وب«.
ــازندگان  ــه س ــت ک ــن اس ــم ای حرف
تلســکوپ جیمــز وب، پیــش از 
ــه  ــالی از آن را ب ــر ارس ــه تصاوی آن ک
جهــان ارائــه کننــد، قصــه ایــن 
تلســکوپ و یافته هایــش را بــه 
مــردم فروخته انــد. چــرا؟ چــون 
ــری  ــازمان دیگ ــر س ــل ه ــا مث ناس
بایــد هزینــه کــردن پــول بــرای 
ــه  ــد. هزین ــه کن ــش را توجی کارهای
کــردن ده هــا میلیــارد دلار بــرای 
ــده ای متعلق  ــری از پدی ــه تصاوی تهی
بــه چنــد میلیــارد ســال پیــش، 

توجیــه لازم دارد.
جیمــز وب قبــل از این کــه تلســکوپ 
باشــد )بخــش واقعــی قضیــه(، یــک 
قصــه اســت. قصــه، روایتــی از جیمز 
ــن  ــده ای ــق ش ــا موف ــت. ناس وب اس
قصــه را بــه مــردم جهــان بفروشــد و 
ــه  ــه این ک ــد. ن ــوه ده ــم جل آن را مه
بــرای علــم، فنــاوری یــا قــدرت نــرم 
ــا  ــت، ام ــت، هس ــم نیس ــکا مه آمری
ــم  ــن مه ــه ای ــت ک ــن اس ــر ای مهم ت

ــاور شــود. ــودن ب ب
صدهــا میلیــون یــا شــاید میلیاردهــا 
ــان  ــم نش ــه ه ــر را ب ــان تصاوی انس
ــدون آن کــه چیــزی از  ــد و ب می دهن
اهمیــت کیهان شــناختی و فیزیکــی 
ــرق  ــر غ ــن تصاوی ــد، در ای آن بدانن
می شــوند، درس هــای اخلاقــی و 
ــوش  ــا مده ــد، ی ــی می گیرن مذهب
ــوند  ــا می ش ــاوری ناس ــرفت فن پیش
و داســتان ها حــول قصــه جیمــز وب 
ــات  ــی منازع ــود و حت ــه می ش گفت
اندیشــه ای بــر ســر آن شــکل 

. د می گیــر
ناســا توانســته اســت نقطــه لاگرانــژ 
)جایــی از فضــا کــه تلســکوپ در 
ــه  ــت آین ــده(، کیفی ــتقر ش آن مس
تلســکوپ، بــاز شــدن ســپر گرمایــی 
ــی  ــی، نورده ــز گرانش ــکوپ، لن تلس
ــرداری  ــرای تصویرب ــکوپ ب ــه تلس ب
و خیلــی چیزهــای دیگــر کــه 
ــان  ــردم جه ــد م ــالاً ۹۹ درص احتم
ــد  ــا نمی دانن ــزی از آن ه ــچ چی هی
ــن کاری  ــد. ای ــا بفروش ــه ذهن ه را ب
ــه  ــن بودج ــرای گرفت ــه ب ــت ک اس
بیشــتر، توجیــه کــردن وجــود یــک 
ســازمان، جلــب حمایــت اجتماعــی 
از تحقیقــات فضایــی و بســیاری 

ــت. ــروری اس ــر ض ــای دیگ کاره
نتیجه گیری

قصــه نقــش مهمــی در زندگــی 
آدمــی دارد. هــر کنــش تأثیرگذاری، 
هــر حرکــت اجتماعــی مؤثــری، 
ــر کار  ــام ه ــرای انج ــدن ب بســیج ش
مهمــی یــا جلــب توجــه کــردن برای 
انجــام هــر کاری کــه نیازمنــد کمک 
ــا  ــا میلیون ه ــزاران ی ــاری ه و همی

ــاز دارد. ــه قصــه نی ــر اســت ب نف
آدم هــا، شــرکت ها، ســازمان ها، 
سیاســتمداران و حکومت هــا بــه 
دیگــران عــلاوه بــر محصــولات 
یــا سیاســت ها و اقدامات شــان، 
قصــه می فروشــند. بزرگ تریــن 
نویســندگان تاریــخ بــه مــردم 
ــی  ــد. فردوس ــل داده ان ــه تحوی قص
ــروانتس؛  ــه، س ــر، گوت ــزرگ، هوم ب
فیلم ســازان؛ اســتیو جابــز، وارن 
بافــت و ایــلان ماســک؛ کارل 
مارکــس یــا جــان لاک؛ همــه و همه 
ــی  ــرای دیگــران قصــه ای باورکردن ب

تعریــف کرده انــد.
مســأله واقعــی یــا غیرواقعــی بــودن 
ــی  ــای واقع ــت. قصه ه ــا نیس قصه ه
ــای_ ــتند. #قصه ه ــاد هس ــم زی ه
مجید اثــر هوشــنگ مــرادی کرمانی 
یکــی از هــزاران هــزار قصــه واقعــی 
جهــان اســت، امــا مهــم ایــن اســت 
ــا  ــن قصه ه ــی ای ــرادی کرمان ــه م ک
ــرده  ــان ک ــذاب بی ــر و ج را باورپذی
ــزرگ هــم اســتاد  ــای ب اســت. مولان
ایــن قصــه گفتن هــا و اســتخراج 

گوهرهایــی از درون آن هاســت.

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب 
استان کرمان از اعلام محدودیت های تردد در محور جیرفت- 
جبالبارز- دهبکری-کرمان به سمت شرق کشور خبر داد و گفت: 

رانندگان به محدودیت های تردد در این محور توجه کنند تا دچار 
مشکل نشوند.

نجام عملیات   مجتبی رئیسی دلیل محدودیت های ترددی را ا

روکش آسفالت در محور ترانزیتی و شریانی جیرفت–جبالبارز-
دهبکری به سمت شرق کشور در حوزه شهرستان جیرفت اعلام 

کرد.

کرونا  برگزاری کنسرت ها در کرمان  را لغو کرد

در نامه ای به رییس سازمان صدا و سیما
توانگر نسبت به تعطیلی پلتفرم های خانگی هشدار داد

بنا به اعلام جانشین استاندار کرمان در ستاد 
استانی مقابله با کرونا و با توجه به وضعیت 
شکننده و قرمز بودن سطح شیوع ویروس 
کرونا، برگزاری هر گونه کنسرت و تجمع 
بیش از ۳۰ درصد ظرفیت در تالارها در 

شهرهای قرمز استان ممنوع است.
دکتر رحمان جلالی صبح امروز ۲۵ تیرماه 
در ستاد مقابله با کرونای استان، با اشاره به 
برگزاری مراسم و جشن های مذهبی پیش 
رو در شرایط کرونایی اظهار کرد: حداکثر 
مدت زمان مراسم و جشن ها ۹۰ دقیقه  و 
در شهرهای قرمز با ۳۰ درصد ظرفیت مکان 
در فضای بسته و در شهرهای نارنجی با ۵۰ 
درصد ظرفیت مکانی خواهد بود ضمن آنکه 
اجرای کنسرت ها در شهرستان های قرمز 
نیز تا اطلاع ثانوی و بهبود شرایط کرونایی، 

کنسل خواهد بود.
جلالی در ادامه به شرایط دور کاری 
کارمندان در شهرهای قرمز استان اشاره 
و اظهار داشت: مادرانی که فرزند زیر ۶ 
سال داشته و همچنین کارمندان بالای 
۶۰ سال و یا دارای بیماری زمینه ای، در 

شهرستان هایی با وضعیت قرمز شامل 
دورکاری خواهند شد و همچنین حداکثر 
زمان برگزاری جلسات به مدت ۹۰ دقیقه و 
با حداقل ظرفیت در فضای سربسته خواهد 
بود و کلیه ماموریت های غیرضروری نیز 

باید حذف شود
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
کرونایی  رنگ بندی  وضعیت  کرمان، 
شهرستان های استان، واکسیناسیون و 
همچنین مدیریت هوشمند را مبنای اعمال 
محدودیت های کرونایی اعلام کرد و گفت: 
بر اساس این سه آیتم اعمال محدودیت های 
کرونایی در دستور کار بوده لذا در حوزه 
شهرهای قرمز، مبنای ما واکسیناسیون 
کامل است و کارکنان تمامی دستگاه های 
استان در شهرهای قرمز و نارنجی باید 
واکسیناسیون کامل را انجام دهند و این 
موضوع نیز باید توسط حراست ها رصد و 

دنبال شود.
جانشین استاندار کرمان در ستاد استانی 
مقابله با کرونا با تاکید بر نظارت مداوم بر 
اصناف و رعایت پروتکل های بهداشتی افزود: 

دریافت کد QR از سامانه »ایران من« برای 
تمامی اصناف الزامی است.

وی، با اشاره به آغاز مجدد طرح شهید 
سلیمانی در راستای مقابله با بیماری 
کرونا خاطر نشان کرد: شهرستان هایی 
که در وضعیت زرد و نارنجی هستند، باید 
حساسیت بالایی نسبت به وضعیت داشته و 
شرایط توسط فرمانداران مدیریت شود تا به 
وضعیت قرمز نرسند لذا کمیته های نظارت 
در این برهه زمانی باید جدی پیگیری کرده 

و تعارفات را کنار بگذارند.
به گزارش ایسنا، براساس اعلام دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان طی هفته گذشته )از 
تاریخ ۱۸ الی ۲۴ تیرماه(، ۳۰۷ مورد بستری 
ناشی از ابتلا به بیماری کرونا در بیمارستان 
های دانشگاه های علوم پزشکی کرمان، 
سیرجان، رفسنجان، جیرفت و بم ثبت شده 
ضمن آنکه یک نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی کرمان نیز در هفته گذشته جان 
خود را از دست داده و با این فوتی  مجموع 
جانباختگان کرونا در استان کرمان به ۵۶۶۷ 

نفر رسید

اقتصاد  و  بنیان  رییس کمیته دانش 
دیجیتال مجلس شورای اسلامی در نامه ای 
به رییس سازمان صدا و سیما نسبت به 

تعطیلی پلتفرم های خانگی هشدار داد.
به گزارش ایسنا، متن نامه مجتبی توانگر 
نماینده تهران به رئیس سازمان صدا و سیما 

به شرح زیر است:
جناب آقای دکتر جبلی؛ رئیس محترم 

سازمان صدا و سیما
سلام علیکم

انتشار نامه ای از رییس محترم ساترا به 
جنابعالی پیرامون مصوبه شورای فضای 
مجازی صدا و سیما درباره برخورد با 
رسانه های صوت و تصویر و اقدامات متعاقب 
ساترا موجب حیرت و تاسف برانگیز است.

همان طور که در نامه شماره ۱۲۶۶۲۷۶ 
مورخ۲۵/۱۲/۱۴۰۰ اینجانب به محضر 
جناب آقای دکتر رئیسی ریاست محترم 
جمهور و رئیس شورای عالی فضای مجازی 
نیز بیان شده بود اگر بیشتر مسئولین امر -از 
جمله دولت محترم و شورای عالی فضای 
مجازی- در عمل به وظایف خود، تکالیف 

قانونی ساترا و چارچوب فعالیت آن را معین 
می ساختند امروز شاهد آن نبودیم که 
رییس این مجموعه به خود جرأت داده و 
نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی 
و کمیسیون های آن را عامل پیگیری اعمال 
غیرقانونی و بی مبنای خود قلمداد کرده و 
جهت ایراد نطق پیش از دستور و ایراد تذکر 

برای آن تعیین تکلیف نماید.
لازم به ذکر است مطابق با بررسی های 
کارشناسی صورت گرفته در مراجع 
مختلف از جمله مرکز ملی فضای مجازی 
اساسا اینکه صنعت نمایش سینمای 
خانگی مشمول تعریف صوت و تصویر 
فراگیر باشد یا خیر محل بحث است و در آن 
صورت تنظیم گری این حوزه بر عهده آن 
سازمان محترم نیست. به علاوه در شرایطی 
که با کم کاری و کج سلیقگی مدیران آن 
سازمان روز به روز از مخاطبان آن کاسته 
شده و اوقات فراغت هم وطنان با شبکه های 
ماهواره ای عمدتا معاند نظام پر می شود، 
افزایش فشار بر شرکت های دانش بنیان 
داخلی که در حوزه تولید و نشر محتوای 

سینمای خانگی مشغولند جز ریختن آب به 
آسیاب دشمن نیست؛ چرا که مخاطب این 
پلتفرم ها در صورت محرومیت از این محتوا 
یقینا به سوی صدا و سیما چرخش نخواهند 
نمود و در میانه جنگ فرهنگی نظام با رقبا 
و دشمنان منطقه ای و بین المللی، این 
کار معنی جز خلع سلاح کردن نظام از 
ابزارهایش ندارد. هر چند ضروری ست تمام 
VOD (سرویس های پخش آنلاین فیلم

ها( توجه دقیق تری به فرهنگ و آداب مردم 
عزیزمان داشته باشند.

به استحضار می رسانم در آشفتگی ناشی 
از عملکرد بی قانون ساترا در این حوزه و با 
لحاظ ابهامات فوق الذکر، مجلس شورای 
اسلامی که عطف به فرموده حضرت 
امام)ره( و تاکیدات مقام معظم رهبری در 
رأس همه امور کشور است موظف به انجام 
اقدامات لازم جهت تدوین، تنظیم و تصویب 
قوانین مورد نیاز در زمینه صوت و تصویر 
فراگیر است که ان شاء الله با همکاری همه 
ارکان تصمیم ساز و تصمیم گیر این حوزه در 

نظام این مهم به انجام خواهد رسید.

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  تیــر   ۲۶ یکشــنبه          ۱۲۷۵ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

استاندار کرمان گفت: دستگاه ها حق تعطیل 
کردن پروژه ها را ندارند و هیچ بهانه ای در این 
زمینه پذیرفته نیست. دکتر محمدمهدی 

فداکار در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی استان کرمان اظهار کرد: سال 
گذشته عملا پیشرفت پروژه های اقتصاد 

بخش  بیشتر  که  بوده  خوب  مقاومتی 
خصوصی پای کار بوده و روال کار در سال 
شود. دنبال  جدیت  با  باید  نیز   جاری 

 آمادگی شهرداری برای جذب سرمایه گذار در حوزه حمل ونقل شهری
معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهرداری کرمان از 
آمادگی این نهاد برای ارایه پروژه های حمل ونقل شهری به 

سرمایه گذاران خبر داد. 
مهدی نیکویی در همایش فرصت های سرمایه گذاری استان 
کرمان گفت: سرمایه گذاری بخش خصوصی پیش تر در حوزه 
معدن و کشاورزی انجام شده و در این همایش بحث های 

حمل و نقل درون شهری را مدنظر قرار داده ایم.
او گفت: مطالعات جامع حمل ونقل شهر کرمان در سال ۹۰ 
انجام شده و مطالعه ی جدیدی آغاز شده که تا ۲۲ ماه آینده 

به پایان می رسد.

نیکویی از کمبود پارکینگ به ویژه پارکینگ طبقاتی خبر داد 
و گفت: با وجود ۳۸ پارکینگ )۲۰ خصوصی و ۱۸ شهرداری(  

۹۲ هزار پارکینگ در سطح شهر کم داریم.
او با اشاره به فرسودگی ۷۷ درصدی ناوگان تاکسیرانی 
شهری کرمان گفت: ۴۶۰۰ دستگاه داریم که ۳۵۰۰ تای 
آن فرسوده است و در این زمینه نیز از ورود سرمایه گذاری 

استقبال می کنیم.
نیکویی با بیان اینکه عمر مفید اتوبوس های حمل و نقل 
شهری ۱۵ سال است گفت: ۴۵ درصد ناوگان اتوبوس رانی 

کرمان فرسوده است.

معاون شهردار کرمان از آماده بودن جزییات پروژه ی اجرای 
دوچرخه اشتراکی در سطح شهر خبر داد و گفت: ۵۶ ایستگاه 

را برای اجرا در ۲ فاز پیش بینی کرده ایم.
به گفته ی نیکویی در کرمان به دلیل جمعیت زیر ۱ میلیون 
نفر موضوع مترو مطرح نیست و امکان احداث خطوط بی آر تی 

و تراموا وجود دارد.
او همچنین از آمادگی شهرداری برای خصوصی سازی پایانه 
مسافربری خبر داد و گفت: این مرکز نیمه خصوصی است و 
سهم شهرداری ۳۰ درصد است که در لیست پروژ های معرفی 

به سرمایه گذاران است.

آگهی مزایده عمومی         
شماره 1401/08/ز 

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در نظر دارد " 70 هزار تن گندله سنگ آهن با عیار 
طریق  از   FOB صورت  به  تحویل  شرایط  با  بندرعباس  بارکو  اسکه  از  را  درصد"   65
مزایده عمومی به فروش برساند. متقاضیان می توانند به منظور دریافت اسناد مزایده 
مزایده  و  مناقصه  بخش   www.geg.ir به سایت  مزایده  از شرایط  اطلاع  همچنین  و 

مراجعه فرمایند. 
لازم به ذکر است پاکت پیشنهادی می باید حداکثر تا ساعت 14:00 روز دوشنبه مورخ 
)کیلومتر 50 جاده  معاملات مجتمع سیرجان   به آدرس: دفتر کمیسیون   1401 /05 /03
شیراز( تحویل داده شود. تاریخ بازگشایی پاکات راس ساعت  10:00 روز سه شنبه مورخ 

کمیسیون معاملات 1401/05/04 در محل دفتر کمیسیون معاملات مجتمع سیرجان خواهد بود.
شركت معدنی و صنعتی گل گهر

Analysis %
Fe65.00Min

FeO1.5Max

P0.05Max

S0.01Max

SiO23.0Max

Al2O30.7Max

CaO0.7Max

MgO2.5Max

CCS(kg/p)Ave 250

16-8mm%Min 90

- 6 mm%Max 6

A.I%Max 4.0

T.I%Min 94

Prosity%24-19

Reducibility%Min 90

آگهی مزایده اجاره املاک
مدیریت آموزش و پرورش شهرستان زرند)نوبت اول(

اداره آموزش و پرورش شهرستان زرند در نظر دارد در اجرای ماده ۵ 
قانون الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت 
)قانون الحاق ۲( و آئین نامه اجرایی آن تعدادی از املاک خود را از 
طریق مزایده شماره ۵۰۰۱۰۰۴۹۸۷۰۰۰۰۰۵ به صورت قرارداد اجاره به 

مدت یک سال به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.
مدت اجاره تا سه سال بر اساس قیمت جدید کارشناس قابل تمدید 

می باشد.

متقاضیان می توانند به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس 
(setadiran.ir( مراجعه و ثبت نام نمایند.

شرکت در مزایده فقط از طریق سامانه مذکور امکان پذیر خواهد بود.
لغایت ۱۴۰۱/۰۵/۹  تاریخ ۱۴۰۱/۴/۲۹  از  مزایده  در  مهلت شرکت 

می باشد.
قبل از شرکت در مزایده جهت آگاهی از شرایط مزایده با شماره 
تلفن ۰۳۴۳۳۴۲۲۸۲۵ واحد تدارکات آموزش و پرورش تماس 

حاصل فرمایید.
مزایده  برندگان  عهده  بر  املاک  و کارشناسی  آگهی  نشر  هزینه 

می باشد.
مدیریت آموزش و پرورش شهرستان زرند



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 21275

یکشنبه  26  تیر ماه  1401

بافت تاریخی کرمان در دست 
اتباع افغانستانی

کارگروه اتباع و مهاجرین شهرستان کرمان در سالن ولایت فرمانداری 
کرمان برگزار شد.  محمدرضا مهدلو ترکمانی مدیر کل اداره اتباع و امور 
مهاجرین استان کرمان گفت:یکی از مسائل کلان مهم در استان کرمان اتباع 
و مهاجرین خارجی است و شهرستان کرمان شرایطش به دلیل اینکه نصف 
افاغنه استان در اینجا ساکن هست مهم تر است. او می گوید: باید دهیاران، 
شهرداران، بخشداران در حوزه ها خود اطلس اجتماعی یا همان پایش، 
محیطی را آماده کنند تا تمام ساکنین مشخص شود و اینکه شرایطشان 
مشخص شود. به گفته مهدلو اتباعی که تکرار جرائم و سرقت داشته باشند 
یا باید تعهد گرفت و با ریش سفیدان آن ها در میان گذاشت و در صورت تکرار 
برگرداننده شوند. او گفت: در خیابان امام خمینی )ره( و بازار حضور اتباع زیاد 
است و باید تعداد ساکنین در این نقاط شناسایی شوند. او می گوید: اتباعی 

که در کرمان می خواهند کار کنند باید مجوز داشته باشند.
به گفته مهدلو هزینه اتباع در کرمان بار سنگینی روی، دوش دولت دارند و 

کرمان هزینه های زیادی برای اتباع غیر مجاز می، پردازد.
او گفت: آمایش ۱۷ از یک آبان ۱۴۰۱ برای ثبــت تعداد و آدرس دقیق 
سکونت اتباع  افغانستانی مجاز شروع می شود. میرحسینی معاون فرمانداری 
کرمان گفت: باید حتما اطلس اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی در شهرستان 
کرمان سریعا جمع آوری و آماده شود و محل های سکونت باید مشخص 

شود. او می گوید: ۱۸۰ هزار افغانی مجاز و غیر مجاز ساکن کرمان است.
به گفته میرحسینی در این جلسه مصوب شد اداره های مربوط اطلاعات 
افاغنه ساکن شهرستان کرمان را تا هفته آینده جمع آوری و به فرمانداری 

کرمان و اداره کل اتباع ارسال کنند.
برگزاری جلســه در امور اتباع برای، وضعیت افغان ها در کوره پز خانه ها 

سریعا انجام شود

راهیابی دانش آموزان بمی 
به مرحله کشوری جشنواره 

نوجوان خوارزمی
مدیر آموزش و پرورش شهرستان بم از راهیابی دانش آموزان بمی 

به مرحله کشوری هشتمین جشنواره نوجوان خوارزمی خبر داد.
حسین اله آبادی نسب  افزود:دانش آموزان فاطمه دریجانی و مارال 
دریجانی در رشته ریاضی از دبیرستان دخترانه دوره اول فرزانگان 
با ارائه طرح "نرم افزار جامع استوانه" توانستند رتبه نخست استان 

کرمان را کسب کنند و به مرحله کشوری راه یابند.
او اظهار داشت: همچنین سونیا خرمی و رقیه پوطاری از دبیرستان 
دخترانــه دوره اول فرزانگان در رشــته زبان و علــی دریجانی و 
امیرمحمد عربی از دبیرستان پسرانه دوره اول باقرالعلوم در رشته 
پژوهش با ارائه طرح "بررســی اثر عصاره گیاه پنیرباد بر باکتری 

نوکاردیا برازیلینسیس" به رتبه  سوم استانی دست یافتند.
مدیر آموزش و پرورش شهرستان بم با اشــاره به اینکه جشنواره 
نوجوان خوارزمی ویژه دانش آموزان دوره اول متوســطه اســت، 
تصریح کرد: هشتمین جشنواره نوجوان خوارزمی شامل ۹ محور 
ریاضی، زبان و ادبیات فارســی، فعالیت های آزمایشگاهی، زبان 
خارجی، پژوهش، دست سازه، برنامه نویسی)کدنویسی(،مطالعات 
اجتماعی )مناظره علمی( و بازارچه های کسب و کار دانش آموزی 

و چهار سطح آموزشگاهی، منطقه ای، استانی و کشوری است.
این مقام مسئول با بیان اینکه در ســطح آموزشگاهی یک هزار و 
۳۱۰ دانش آموز دختر و پسر بمی در هشتمین جشنواره نوجوان 
خوارزمی ثبت نام کردند، ابراز داشــت: از ایــن تعداد ۱۵۷ نفر به 

عنوان منتخب آموزشگاهی به مرحله منطقه ای معرفی شدند.
به گفته او پس از دفاع حضوری و داوری شهرستانی آثار ۱۷ نفر از 
دانش آموزان در قالب ۹ محور به دبیرخانه استانی ارسال شد که در 
نیمه اول تیرماه در مرکز استان کرمان یک طرح در محور ریاضی 

به عنوان طرح  منتخب استانی به مرحله کشوری راه پیدا کرد.
اله آبادی نسب بیان داشــت:از افتخارآفرینان کشوری این دوره از 
مســابقات با حضور وزیر آموزش و پرورش و سایر شخصیت های 

علمی،فرهنگی و سیاسی کشور تقدیر به عمل می آید.

مرکـز پژوهش هـای مجلـس در گزارشـی بـه 
عملکرد »احکام برنامه ششـم« در حوزه »مدیریت 
و احیای تالاب های کشـور« پرداختـه و از ۵ چالش 
بـزرگ از وضعیـت عملکـردی در شـاخص های 
بین المللی مرتبـط بـا مدیریت تالاب هـا، صحبت 

کرده اسـت.
به گفته بازوی پژوهشـی قوه مقننه، نبود شفافیت 
در تدویـن هـدف، چالـش متولـی محاسـبه نیـاز 
آبـی تـالاب، تخصیـص نیافتـن مناسـب حقابـه 
توسـط وزارت نیـرو، تعـدد نهاد هـای بالادسـتی 
تصمیم گیـری و نقـص در سـازمان انجـام کار، ۵ 
چالشـی اسـت که در زمـان اجـرای برنامه ششـم 
توسـعه بـرای احیـای تالاب هـای کشـور، دیـده 

شـده اسـت.
برنامه ششـم توسـعه از سـال ۱۳۹۶ آغاز و در سال 
۱۴۰۰ پایان یافته اسـت. در این برنامه توسـعه ای، 
دولـت مکلـف شـده تـا تالاب هـای بحرانـی و در 
معـرض تهدیـد ایـران را حداقـل ۲۰ درصـد احیا 
کند. چـرا کـه یکـی از شـاخص های مهم توسـعه 
کشـور ها در قـرن ۲۱، عملکـرد زیسـت محیطـی 
 Environmental Performance(
Index: EPI( یـا توسـعه زیسـت محیطـی 
آنهاسـت. این شـاخص در حال حاضر برای ارزیابی 
پیشـرفت کشـور ها در زمینـه محیـط زیسـت به 
کار گرفته شـده و هـر دو سـال یک بـار در اجلاس 

جهانـی اقتصـاد در داووس منتشـر می شـود.
زیسـتی  محیـط  عملکـرد  شـاخص های  در 
معیار هـای مختلفـی اندازه گیـری می شـوند کـه 
مجمـوع آن هـا نمـره یـک کشـور را در رتبه بندی 
مشـخص می کند. بر اسـاس گزارش سـال ۲۰۲۰ 
شـاخص های EPI در حوزه آب، ایران در شاخص 
»از دسـت دادن تالاب« با نمـره ۴۵.۴ رتبه جهانی 
۹۸ را به دسـت آورده و نسـبت به ۱۰ سال گذشته 
نمره کشـور ۱۴.۱ درصد افت کرده اسـت. در میان 
شـاخص هایی که رتبـه نهایی را تعییـن می کنند؛ 
بدتریـن عملکـرد بـه لحـاظ مقایسـه با ۱۰ سـال 
گذشـته مربوط به همین شـاخص »از دست دادن 

تـالاب« بوده اسـت.
ایـن موضـوع را بایـد اضافه کـرد که برنامه ششـم 
توسـعه به سـبب موارد مطـرح شـده در آن، اولین 
برنامه ای اسـت که پس از ابلاغ سیاسـت های کلی 
نظـام در بخش محیط زیسـت توسـط مقام معظم 
رهبری تدویـن و پیاده سـازی شـده، از برنامه های 

توسـعه گذشـته متمایز است.
در این یک سال چه اتفاقی افتاد؟

گـزارش مرکـز پژوهش هـا از آنجـا اهمیـت 
دوچندانـی پیـدا می کنـد کـه بـه تازگـی اعـلام 

شـده، ۹۵ درصد از پهنه دریاچه ارومیـه )به عنوان 
یکـی از مهم تریـن تالاب هـای ایـران در حوضـه 
آبریـز ارومیـه( خشـک شـده اسـت. سـطح آب 
دریاچه ارومیه در پایان شـهریورماه سـال گذشته 
به عدد ۲ هزار و ۴۰۳ کیلومتر مربع رسـیده اسـت. 
این میـزان در مقایسـه با پایان سـال آبـی ۹۴-۹۵ 
به عنوان سـال پایانی برنامه توسـعه قبلی و مبنای 
هدفگذاری قانون برنامه ششـم توسـعه که سـطح 
آب دریاچـه ارومیـه برابر بـا هـزار و ۹۲۰ کیلومتر 
مربع بـوده، حاکـی از افزایش ۶.۴ درصدی سـطح 
آب دریاچـه ارومیه اسـت. باید پرسـید کـه در این 
یک سـال چـه اتفاقی افتـاده کـه حالا صحبـت از 
خشـک شـدن ۹۵ درصـد ایـن دریاچه می شـود؟

البتـه باید به ایـن موضوع توجه داشـت که سـطح 
آب دریاچـه ارومیـه در برنامه ششـم توسـعه، ۴۸ 
درصد نسـبت بـه برنامـه پنجـم توسـعه )۱۳۹۵-
۱۳۹۰( کاهش یافته اسـت. در طـول برنامه پنجم 
توسـعه نیـز سـطح آب دریاچه نسـبت بـه برنامه 
چهارم توسـعه )۱۳۸۹-۱۳۸۴( بالغ بـر ۱۷ درصد 

کاهش پیـدا کرده اسـت.
نگاهی کلی به وضعیت شاخص ها

مرکـز پژوهش هـای مجلـس در ادامه بـه برخی از 
شـاخص های تالاب هـای مختلف کشـور پرداخته 
اسـت. ایـن گـزارش حاکی اسـت کـه سـطح آب 
تالاب شـادگان در طول برنامه ششـم توسـعه ۴.۲ 
درصد نسـبت به دوره مشابه سـال قبل بالاتر بوده 
اسـت. اما نکته اساسـی اینکه این میـزان در برنامه 
چهـارم توسـعه بیـش از ۲۴ درصـد رشـد داشـته 
اسـت. بـه گفتـه ایـن مرکـز، سـطح آب در تالاب 
بختگان طـی برنامـه ششـم توسـعه ۳۷.۵ درصد 

کاهش پیـدا کرده اسـت.
در واقـع در برنامـه چهـارم توسـعه ایـن عـدد ۵۸ 
درصـد بـوده و در برنامـه پنجـم ۳.۲ درصـد و این 
رونـد ادامـه دار شـده اسـت. در تـالاب هورالعظیم 
سـطح آب طـی برنامه ششـم توسـعه ۶۶.۶ درصد 
رشـد کرده اسـت. در تـالاب گاوخونـی ۳.۸ درصد 
رشـد سـطح آب وجود داشـته و در تالاب میانکاله 
نیز طی برنامه ششـم توسـعه ۱۵ درصد سطح آب 
کمتر شـده اسـت. در تـالاب میانکاله طـی برنامه 
چهارم توسـعه ۲.۷ درصد سـطح آب پایین تر رفته 
و در برنامـه پنجم توسـعه ایـن روند ادامه دار شـده 
و ۱۶.۳ درصـد از سـطح آب ایـن دریاچـه کاسـته 

شـده است.
ناامیدکننده تـر اینکه در تـالاب انزلی کـه در یکی 
از پربارش تریـن اسـتان های ایـران نیـز قـرار دارد؛ 
سـطح آب طی برنامه ششـم توسـعه ۳۶.۵ درصد 
کاهـش پیدا کـرده اسـت. ایـن در حالی اسـت که 

سـطح آب در ایـن تـالاب در برنامه چهارم توسـعه 
۵.۳ درصـد و در برنامـه پنجـم توسـعه ۸.۵ درصد 
رشـد کـرده بـود. در تـالاب مهارلـو نیـز شـرایط 
مشـابهی وجـود داشـته و سـطح آب ایـن تـالاب 
در طـول برنامـه ششـم توسـعه ۴.۵ درصـد کمتر 
شـده اسـت. در تالاب جازموریـان، دریاچـه ای در 
مرز اسـتان های سیسـتان و بلوچسـتان و کرمان، 
وضعیـت از ایـن هـم وخیم تـر بوده اسـت. سـطح 
تـالاب جازموریـان در سـال های ۹۴ و ۹۵، کامـلا 
»خشـک« بوده اسـت. در واقع رکورد عجیبی زده 
شـده و در پایـان برنامه ششـم، ایـن تـالاب کاملا 
خشـک بـوده! تـالاب جازموریان بـه علـت پدیده 
تغییر اقلیم در سـال های اخیـر و همچنین احداث 
سـد های متعـدد بـر حوضـه آبریـز آن همچـون 
سـد جیرفت اسـتان کرمـان بـر روی هلیـل رود و 
سـد کاروانـدر در سیسـتان و بلوچسـتان، دچـار 
خشکسـالی شـده و به عنـوان یکـی از کانون های 
گـرد و غبـار جنـوب شـرق ایران شناسـایی شـده 

اسـت.
چقدر از اهداف محقق شد؟

بـرای تحقق کامـل هدف برنامه ششـم توسـعه در 
حـوزه تالاب هـای بحرانی، می بایسـت سـطح آبی 
تالاب ها از میانگین ۲۳.۵۹ درصد به ۴۳.۵۹ درصد 
افزایـش می یافـت. بـه گفتـه مرکـز پژوهش های 
مجلـس کل پهنه آبـی تالاب هـای در خطـر ایران 
در این دوره ۴ سـاله ۴.۶۳ درصد رشـد کرده است. 
یعنی هر سـال یـک درصـد! در حالی که هر سـال 

قرار بـود ۵ درصـد رشـد در این حـوزه رخ دهد.
از نظر مسـاحت تالاب هـا نیز قـرار بود سـطح آبی 
تالاب هـای بحرانـی از ۲۴.۴۷ درصـد در سـال ۹۵ 
به ۲۹.۳۶ درصد در سـال ۱۴۰۰ افزایش پیدا کند. 
نتایج بررسـی ها نشـان می دهد در پایان تابسـتان 
سـال گذشـته، ۴۲۷ هزار و ۶۷۷ هکتـار از مجموع 
۱ میلیـون و ۷۲۰ هـزار و ۴۳۱ هکتـاری ایـن ۱۳ 
تـالاب، دارای »آب« بـوده. یعنـی ۲۴.۸۶ درصد از 
کل مسـاحت تالاب ها، »آب« داشـته اند. به عبارت 
دیگر، بیـش از ۷۵ درصد تالاب های کشـور، در این 

دوره برنامه ششـم توسـعه، خشـک بوده اند.
5 چالش بزرگ

مرکز پژوهش های مجلس معتقد اسـت مسـائل و 
چالش های متعدد برنامه ای، سـاختاری، سیاستی 
و سـازمان انجام کار در سیسـتم مدیریت و احیای 
تالاب هـای کشـور وجـود داشـته، باید شناسـایی 
شـوند. بنابرایـن در شناسـایی ایـن چالش هـا بـه 
مـواردی چند اشـاره شـده اسـت. نخسـتین مورد 
»نبـود شـفافیت در تدویـن هـدف« عنوان شـده 

اسـت. به گفته ایـن نهاد پژوهشـی، هـدف مطرح 
شده در برنامه ششـم توسـعه برای بهبود وضعیت 
تالاب هـا، یعنـی احیـای حداقـل ۲۰ درصـدی 
تالاب هـا، هدفی غیرقابـل اندازه گیری و سـنجش 
اسـت و منظور قانونگذار از وضع این بند مشـخص 
نیسـت. بنابرایـن ایـن مرکـز توصیـه کـرده کـه 
در تدویـن برنامـه هفتـم توسـعه، ایـن موضـوع 
لحاظ شـود. چالـش دوم، تعییـن نیاز آبی زیسـت 
محیطی تالاب هـا و تخصیص بـه موقع و بـه اندازه 
حقابه تالاب هاسـت کـه متولـی خاصی نـدارد. در 
قوانین مختلف سـازمان حفاظت محیط زیست یا 
وزارت نیرو هر یک بـه نوعی متولی اسـتخراج نیاز 
آبـی تالاب هـا شـده اند کـه ایـن موضـوع در جای 
خـود مشـکلاتی را بـه وجـود آورده اسـت. مرکـز 
پژوهش هـای مجلـس از »تخصیـص نامناسـب 
حقابه توسـط وزارت نیـرو« به عنوان چالش سـوم 
یـاد کـرده و می افزایـد: هنـوز اسـناد تخصیـص 
تالاب ها و حریم بسـتر آن ها نهایی نشـده و وزارت 
نیـرو نیـز عملکـرد شـفافی در زمینـه تخصیـص 

حقابه هـای زیسـت محیطی نداشـته اسـت.
به گفته مرکز پژوهش هـا، وزارت نیـرو عموما پس 
از تامیـن آب مـورد نیـاز بـرای مصـارف شـرب، با 
اولویت تامیـن آب مورد نیـاز در بخش کشـاورزی 
و صنعت اقدام می کنـد و آب باقیمانـده را در زمان 
نامناسـب به طبیعـت اختصاص می دهـد. در عین 
حال، »تعدد نهاد هـای بالادسـتی تصمیم گیری« 
نیـز مشـکلاتی را ایجـاد کـرده اسـت. بـه گفتـه 
مرکـز پژوهش هـای مجلـس، مراجـع متعـدد 
تصمیم گیری و عـدم تعریـف گردش کار شـفاف، 
به عنـوان یک نقـص سـاختار مانـع از دسـتیبابی 
بـه اهـداف احیـا و مدیریـت تالاب هـا در کشـور 
می شـود. در حـال حاضـر سـه نهـاد ملـی تولیـد 
مدیریـت و احیـای تالاب های کشـور هسـتند که 
با صـدور دسـتورات متناقـض در رونـد مدیریت و 
احیـای تالاب هـا اختـلال ایجـاد می کننـد. نهـاد 
اول، »شـورای عالـی آب« اسـت کـه اختیـارات 
اصـل ۱۳۸ قانون اساسـی را دارد. نهاد دوم »سـتاد 
ملی هماهنگـی و مدیریـت تالاب ها« اسـت و نهاد 
سـوم »کارگـروه ملـی سـازگاری بـا کم آبـی« که 
با تصویـب هیـات دولت شـروع بـه کار کـرده. این 
چالـش بـه نوعـی دیگـر خـود را نشـان می دهـد. 
مالکیـت حقوقـی حد حریـم و بسـتر تالاب هـا در 
اختیـار وزارت نیـرو و سـازمان جنگل هاسـت و 
تداخل مسـئولیت درباره تالاب ها شـدت بیشتری 
پیـدا می کنـد. بـه ویـژه زمانی کـه کار بـه موضوع 
حسـاس »نحـوه هزینه کـرد اعتبـارات موضـوع 

تالاب هـا« در سـازمان های مختلـف می رسـد

 رئیــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
استان کرمان گفت: بیش از ۳۶ هزار میلیارد 
تومــان حجــم ســرمایه گذاری پروژه های 
اقتصاد مقاومتی در ســال گذشته در استان 
بود که بیش از ۵۰ درصد آن معادل ۱۸ هزار 

میلیارد تومان محقق شده است.
جعفر رودری در جلســه ســتاد فرماندهی 
اقتصاد مقاومتی اســتان کرمان اظهار کرد: 
۵۷۳ پروژه اقتصاد مقاومتی در سال گذشته 
در ســطح اســتان به تصویب رســید و ۹۰ 
درصد مصوبات جلســات ســتاد به اجرا در 

آمده است.
او افزود: بیــش از ۳۶ هزار میلیــارد تومان 
حجم ســرمایه گذاری پروژه ها بود که بیش 

از ۵۰ درصــد آن معادل ۱۸ هــزار میلیارد 
تومان محقق شده و این عدد ۴۲ درصد کل 

سرمایه گذاری استان بوده است.
رودری بیان کــرد: ۵۲ درصــد پروژه های 
اقتصاد مقاومتی ســال قبــل که ۲۹۸ مورد 
بود، ۱۰۰ درصد به بهره برداری رســیده و 
۱۱۰ پروژه به سال جاری منتقل شده است.

رییــس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
اســتان کرمان اظهار کرد: امســال تاکنون 
۳۸۱ پروژه به تصویب ستاد رسیده که ۲۱۳ 
مورد دســتگاهی و ۱۶۸ مورد شهرســتانی 
رد تومــان  ر میلیــا ا هســتند و ۳۲ هــز
ســرمایه گذاری و هدف گذاری بیش از ۱۲ 
هزار فرصت شــغلی برای آنها صورت گرفته 

که این مشاغل، مشاغل پایداری هستند.
او ادامــه داد: متوســط پیشــرفت فیزیکی 
پروژه های اقتصاد مقاومتی اســتان کرمان 
در حال حاضر ۲۵ درصد و برآورد این است 
تا پایان ســال به حدود ۸۰ درصد برســیم؛ 
سال قبل ابتدای ســال ۲۲ درصد پیشرفت 
داشــتیم و هدف گذاری ۶۰ درصد بود که تا 
پایان سال به ۵۳ درصد رسیدیم و تحقق ۸۱ 

درصدی را نشان می دهد.
رودری تصریــح کــرد: از پروژه های ســال 
جاری ۱۱۶ مورد کــه ۳۰ درصد طرح ها و 
عمدتا زیرساختی هستند در حوزه راه و آب 
است که زیرساخت لازم برای سرمایه گذاری 

را فراهم می کنند.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
کرمان با اشــاره به اینکه لیست پروژه های 
اقتصاد مقاومتــی قابل اتکا بــرای پیگیری 
است و می تواند برنامه اولویت بندی پیگیری 
پروژه ها باشــد، گفت: حجم سرمایه گذاری 
مورد نیاز برای تحقق رشــد اقتصادی ۷.۷ 
درصد در اســتان کرمان ۹۲ هــزار میلیارد 
اســت که با هدف گذاری مــا ۳۴ درصد آن 
لبته برخی دســتگاه ها  محقق می شــود و ا

هنوز لیست نهایی را ارائه نکرده اند.
رودری خاطرنشان کرد: در سال جاری حدود 
۳۶ درصد کل اشــتغال پایدار استان کرمان 
از محل این پروژه های اقتصــاد مقاومتی را 

خواهم داشت.

بررسی شاخص های برنامه ششم توسعه در احیای تالاب ها

۷۵ درصد تالاب های ایران آب ندارند

در سال گذشته انجام شد

تحقق 18 هزار میلیارد سرمایه گذاری
 پروژه های اقتصاد مقاومتی استان کرمان

مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد کرمان خبر داد؛

آغاز طرح اوقات فراغت کانون های 
مساجد استان کرمان

مدیر ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان 
کرمان از آغاز طرح اوقات فراغت کانون های مساجد خبر داد.

حجت الاســلام مصطفی گرجی ضمن تبریک عید غدیر به همه 
مســلمانان جهان، افزود: عید غدیر باید تفسیر شود و عصاره آن را 
در ذهن مخاطبین جانمایی کرد تا به یک جامعه ایده آل اسلامی 

دست پیدا کنیم.
او افزود:طرح اوقات فراغت سال ۱۴۰۱ با شعار »مسجد شور بندگی، 
نشــاط زندگی« با هدف جذب کودکان نوجوان، ترویج معارف و 

مهارت آموزی از ابتدای تیر آغاز و تا پایان شهریور ماه ادامه دارد.
او با بیان این مطلب که هر جامعه ای در کنار توجه به مسائل مختلف 
باید گام به گام در حــوزه فرهنگ نیز حرکت کند، بیان داشــت: 
برنامه های کانون های مساجد استان کرمان ذیل ۳ شبستان و ۱۲ 
رواق در سال ۱۴۰۰ برگزار شــد و براین اساس طرح بهارانه فهما، 
سومین رویداد سرود سردار آســمانی به میزبانی استان کرمان و 
دریافت بیش از یک هزار و ۱۰۰ اثــر و برنامه های مرتبط با حوزه 

کتاب نیز برگزار شد.
مدیر ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان 
کرمان با اشــاره به دیگر برنامه های این ســتاد در ســال ۱۴۰۰ 
اظهارداشــت: برگزاری طرح ملی راهکار، توزیع بیش از ۲۰ هزار 
گوشت قربانی طی ۱۳ دوره با محوریت کانون های مساجد استان، 
تهیه و توزیع کمک های معیشتی در طول سال، برگزاری جشنواره 
قرآنی مدهامتان در بیش از ۱۰ رشته و طرح سه شنبه های تکریم از 

جمله برنامه های این ستاد در سال ۱۴۰۰ بوده است.
او با بیان این مطلب که بیش از ۳۰۰ برنامه در طول ســال ۱۴۰۰ 
برگزار شد، اظهار داشــت: در طرح فهمای ۱۴۰۰، استان کرمان 
موفق به کســب ۶ رتبه برتر و قابل تقدیر در ســطح کشور توسط 
کانون های فرهنگی هنری ولی عصر قاســم آباد رفسنجان، الجواد 
کرمان، شهید حسینی زاده جعفری انار، حضرت ولی عصر رحیم 

آباد کرمان، فاطمه المرضیه فهرج و الزهرا رفسنجان شد.
حجت الاسلام گرجی ادامه داد: طرح اوقات فراغت سال ۱۴۰۱ با 
شعار »مسجد شور بندگی، نشاط زندگی« با هدف جذب کودکان 
نوجوان، ترویج معارف و مهارت آموزی از ابتدای تیر آغاز و تا پایان 
شهریور ماه ادامه دارد همچنین شرکت کنندگان در کلاس های 

اوقات فراغت تحت پوشش بیمه قرار می گیرند.

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی کرمان گفت: با توجه به بالا رفتن آمار شاغلان حوزه 
صنایع دستی این استان طی سال های اخیر، مهم ترین دغدغه 
فعلی هنرمندان این حوزه برخورداری از پوشش بیمه ای است که 
انتظار می رود، سهمیه بیمه برای هنرمندان صنایع دستی کرمان 
افزایش یابد. کاظم حسین زاده با بیان اینکه ۲۹۹ رشته و زیر رشته 
صنایع دستی ثبت شده و دارای کد و شناسه در کشور داریم افزود: 
تعداد ۱۱ هزار و ۱۷۴ نفر تا پایان اردیبهشت امسال در حوزه 
صنایع دستی کرمان زیر پوشش بیمه تامین اجتماعی قالی بافان و 

شاغلان صنایع دستی شناسه دار قرار دارند.
او تصریح کرد: حدود ۹ هزار نفر از بیمه شدگان صنایع دستی در 
حوزه قالی بافی شامل گلیم فرش، فرش، بافت قالی و رفوگری فرش 
فعالیت دارند و بیش از ۲ هزار نفر هم از سایر رشته های صنایع دستی 

فعال استان کرمان هستند.
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی استان کرمان اظهار داشت: مباحث بیمه ای افراد فعال در 
حوزه قالی بافی و صنایع دستی از اواخر دهه ۸۰ پیگیری می شود و 
مهم ترین مشکل در راه افزایش تعداد بیمه شدگان این حوزه تامین 

اعتبار در بودجه سنواتی دولت است.
او تاکید کرد: وزارت میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی 
در حال پیگیری برای حل مشکل بیمه ای قالی بافان و سایر فعالان 
رشته های صنایع دستی است تا سهمیه بیمه شدگان در اعتبارات 

دولتی افزایش پیدا کند.
حسین زاده بیان کرد: شهرستان کرمان با سه هزار و ۴۱۵ نفر و 
شهرستان سیرجان با ۲ هزار و ۸۲۶ نفر بیشترین آمار افراد تحت 

پوشش بیمه تامین اجتماعی را دارا است.
او افزود: شاغلان حوزه صنایع دستی همچنین می توانند با ارائه 
درخواست عضو صندوق بیمه روستائیان و عشایر شده و از مزایای 

این بیمه برخوردار شوند.
 استان کرمان با غنای تاریخی و فرهنگی و اقلیم های متفاوت 
صنایع دستی متعددی دارد که مشهورترین آنها قالی و فرش، گلیم، 
پته، شال، مصنوعات فلزی و غیره محسوب می شوند که به خارج از 

استان و کشور صادر می شود.
تعداد ۷۰ هزار هنرمند در حدود ۱۰۰ رشته صنایع دستی به صورت 

انفرادی و کارگاهی مشغول به فعالیت هستند

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان در آیین معارفه 
»مجید توکلی  الله آبادی« به سمت سرپرست فرمانداری کوهبنان، 
به بیانات مقام معظم رهبری و کلیدواژه های مورد تاکید ایشان 
اشاره داشت و عنوان کرد: راهبردی که دشمن در پیش گرفته، القای 
ناامیدی به جامعه است.  دکتر رحمان جلالی ادامه داد: به فرموده 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، تنها راه برون رفت از این اتفاق، دمیدن 
امید به جامعه است و لذا ایشان در آستانه چهل سالگی انقلاب 
اسلامی بیانیه گام دوم را صادر می کنند.  معاون سیاسی،امنیتی و 
اجتماعی استاندار کرمان ابراز داشت: در کنار این امید آفرینی،رهبری 
ماموریت جهاد تبیین را به همه دادند، چون تمام تلاش دشمن بر 
القای ناکارآمدی نظام اسلامی گذاشته شده است.  جلالی به عید 
ولایت و غدیر خم نیز اشاره داشت و گفت: پیام غدیر این است که 
نظام سیاسی اسلام و رهبری آن، نظام خاصی است و باید این را 
برای نسل جدید تبیین کنیم.  معاون سیاسی،امنیتی و اجتماعی 
استاندار کرمان با تاکید بر اینکه هر کجا بر طبق نظام سیاسی اسلام 
پیش رفتیم، موفق بودیم افزود: رهبریِ نظام اسلامی، ولایی است و 
مشروعیت خود را از ناحیه مقدسه " الله " و مقبولیت و اقتدار خود را از 
مردم می گیرد. جلالی با بیان اینکه در نظام ولایت فقیه هر کجا گوش 
به فرمان بودیم، موفق عمل کرده ایم اظهار داشت: در جهاد تبیین باید 
دقت داشت که دکترین ولایت فقیه را به خوبی تشریح کرد اقتدار ما 
رهاورد نظام ولایی است و نمونه آن حاج قاسم سلیمانی، تربیت شده 
مکتب نظام ولایت است.  او خاطرنشان کرد: افرادی که می خواهند 
مکتب حاج قاسم را مبنای کار خود بگذارند باید به سه مولفه کارآیی، 
اثربخشی و بهره وری در کارها توجه داشته باشند.  جلالی با بیان 
اینکه ثمره غدیر حکومت نظام ولایت فقیه شده است ابراز داشت: 
دکترین نظام سیاسی اسلام در غدیر گذاشته شده و ما امروز میوه آن 
را می چینیم. معاون سیاسی استاندار کرمان با تاکید بر اینکه افراد را 
باید ذیل سیستم ولایت سنجید افزود: در جمهوری اسلامی چیزی 
به نام چپ و راست، اصلاح طلب و اصولگرا نداریم و نگاه و شاخص فرد 
انقلابی، رهبر معظم انقلاب و ولایت است.  جلالی بیان کرد: در مکتب 
شهید سلیمانی و سبک مدیریتی ایشان، برای انتصاب ها، تعهدها و 

تخصص ها حرف می زنند و جناح بندی وجود ندارد. 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای جنوب استان کرمان از اعلام 
محدودیت های تردد در محور جیرفت- 
جبالبــارز- دهبکری-کرمان به ســمت 
شرق کشور خبر داد و گفت: رانندگان به 
محدودیت های تردد در این محور توجه 
کنند تا دچار مشــکل نشــوند.  مجتبی 
رئیســی دلیل محدودیت های ترددی را 
انجام عملیات روکش آســفالت در محور 

ترانزیتی و شریانی جیرفت–جبالبارز-دهبکری به سمت شرق کشور در حوزه شهرستان 
جیرفت اعلام کرد. او ادامه داد: با توجه به وجود ۶ تونل پی در پی و اجرای عملیات آسفالت 
و همچنین نبود شرایط مناسب کارگاهی همزمان با تردد کامیون، تریلر و خودروها برای 
فعالیت دستگاه های روکش کننده آسفالت، اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان کرمان با هماهنگی قرارگاه پلیس راه جنوب و پلیس راه شهرستان جیرفت 

اقدام به ایجاد محدودیت های عبور و مرور در این محور کرده است.
معاون اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان تاریخ آغاز محدودیت های 
ترددی در این محورها را از صبح روز شنبه ۲۵ تیرماه اعلام کرد و گفت: این محدودیت ها 

تا روز چهارشنبه ۲۹ تیرماه سال جاری ادامه دارد.
او تصریح کرد: محور جیرفت به جبالبارز –دهبکری به کرمان و برعکس از ساعت ۸ صبح 
تا ۱۵ بعد از ظهر به منظور انجام روکش آسفالت در محدوده تونل های مرداد تا دی کاملا 
مسدود است. رئیسی ادامه داد: رانندگانی که قصد تردد در این محور را دارند با در نظر 

گرفتن محدودیت ها در ساعات ذکر شده اقدام به تردد کنند.

 استاندار کرمان گفت: دستگاه ها حق تعطیل 
کردن پروژه ها را ندارند و هیچ بهانه ای در این 
زمینه پذیرفته نیست. دکتر محمدمهدی 
فداکار در جلسه ســتاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی اســتان کرمان اظهار کرد: سال 
گذشته عملا پیشرفت پروژه های اقتصاد 
مقاومتی خــوب بوده که بیشــتر بخش 
خصوصی پای کار بوده و روال کار در سال 

جاری نیز باید با جدیت دنبال شود.
او با اشاره به اینکه رصد پروژه ها مهم است و باید به موقع موانع رفع شود، افزود: هدف گذاری 
نرخ رشد اقتصادی باید حتما با جدیت پیگیری شــود، استان ظرفیت خوبی برای رشد 
اقتصادی دارد. فداکار تصریح کرد: معین های اقتصادی باید در اجرای پروژه های اقتصاد 

مقاومتی حضور داشته باشند و در این راستا پروژه جدید تعریف شود.
به گفته او برخی نیازها در مناطقی توسط معین ها برآورده شده و برخی تجربه های موفق و 

ناموفق داشته اند و باید فرآیند اصلاح و با برنامه جدید با آن ها به توافق برسم.
استاندار کرمان در ادامه تاکید کرد:نباید پروژه ها رها شوند همچنین باید مرتب وضعیت 
شهرستان ها رصد شود و بازرسی صورت گیرد تا پروژه ها معطل نماند، زیرا عذری پذیرفته 
نیست. او با اشاره به اینکه گاهی پروژه ها نیاز به هل دادن دارند و نباید کارها بماند،افزود: 
پروژه ها باید با هماهنگی معاونت عمرانی دنبال شوند و در صورت بروز اختلاف، نباید پروژه 

تعطیل شود و دستگاه ها به هیچ وجه حق تعطیل کردن پروژه ها را ندارند.
فداکار اظهار کرد: برای جاده محمدآباد ریگان به جاســک اعتبار خوبی در سفر ریاست 

جمهوری در نظر گرفته شده تا به تصویب برسد.

منتظری، دادســتان کل کشور در نامه ای 
خطاب به رییس کل دادگســتری استان 
کرمان از اقدامات این دســتگاه در حوزه 
اقتصاد مقاومتــی قدردانی کــرد. در این 
تقدیرنامه چنین آمده است: نظر به اینکه 
براســاس گزارش دبیرخانه ستاد مرکزی 
پیگیری اجــرای سیاســت های اقتصاد 
مقاومتی قوه قضاییه، اقدامات آن استان در 
حوزه اقتصاد مقاومتــی و رفع موانع تولید 

مطلوب و شایسته تقدیر ارزیابی شده است، از این رو از زحمات و تلاش های جنابعالی و 
اعضای ستاد استانی اقتصاد مقاومتی قدردانی کرده و توفیق شما و سایر اعضای محترم را 
در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی در دوره تحول و تعالی از درگاه خداوند متعال 

مسئلت می کنم.
 گزارش عملکرد دادگستری استان در راستای اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
در قوه قضائیه و رفع موانع تولید به منظور تحقق فرامین مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
و اجرایی کردن برنامه ها و سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی نشان می دهد تا کنون ۴۸۱ 
پرونده در دبیرخانه ستاد استانی اقتصاد مقاومتی جهت پیگیری مشکلات فعالان اقتصادی 
استان و کشور تشکیل و با تلاش ها و پیگیری های بعمل آمده و حمایت های دستگاه قضایی 
استان از بیکاری بالغ بر ۱۷هزار و۵۰۰ نفر نیروی متخصص و کارگر در استان جلوگیری شده 
است.   در سال گذشته نیز ضمن تشکیل ۱۵۷ پرونده در دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی 
از بیکار شدن ۵ هزار و ۲۷۰ کارگر جلوگیری و زمینه اشتغال ۵۷۰ نیروی کار جدید نیز 

فراهم شده است.

رانندگان به محدودیت های تردد  در محور 
جیرفت-دهبکری-کرمان توجه کنند

استاندار کرمان:

دستگاه های اجرایی حق تعطیل کردن 
پروژه ها را ندارند

قدردانی دادستان کشور از اقدامات 
دادگستری کرمان در حوزه اقتصاد مقاومتی

لزوم افزایش سهمیه بیمه فعالان 
صنایع دستی کرمان 

معاون سیاسی استاندار کرمان:

در جمهوری اسلامی؛»چپ 
و راست« و »اصلاح طلب و 

اصولگرا« نداریم

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

مدیــرکل هماهنگی خریــد داخلی 
شرکت بازرگانی دولتی ایران از رشد 
۳۰ درصدی میــزان و افزایش ۲۰۲ 
درصدی ارزش گندم های خریداری 
شده در سال جاری نســبت به سال 
گذشــته خبــر داد و گفــت: خرید 
تضمینی گندم از ۵ میلیون تن فراتر 

رفته است.
به گزارش ایرنا از شــرکت بازرگانی 
دولتــی ایــران )مبــدأ(؛ »مرتضی 
سعادتی کیا« با اعلام اینکه از طریق 
مراکز خرید در سراسر کشور به طور 
متوســط روزانه بیش از ۸۵ هزار تن 
گندم خریــداری می شــود، افزود: 
بیــش از ۴۵ هزار میلیــارد تومان از 
مطالبات گنــدم کاران در سراســر 
کشــور به حســاب آنان واریز شده 

است.
مدیــرکل هماهنگی خریــد داخلی 
شرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: 
به ایــن ترتیــب، تمام کشــاورزان 
عزیزی کــه گنــدم خــود را تا ۱۱ 
تیرماه جاری بــه مراکز خرید دولتی 
تحویل داده اند، پول گندم هایشان را 

دریافت کرده اند.
وی با اشــاره به اینکــه منابع مالی 
مورد نیــاز بــرای خریــد تضمینی 
گندم  در کشــور از طریق تسهیلات 
بانکی، بودجه اختصاص داده توسط 
ســازمان برنامــه و بودجــه و منابع 
داخلی شرکت بازرگانی دولتی ایران 
تأمین می شود، اظهار کرد: ۲۷ هزار 
میلیــارد تومان از ایــن واریزی ها از 
محل منابع بودجه ای سازمان برنامه 
و بودجه و ۱۵ هزار میلیارد تومان از 
محل تســهیلات بانکی، تأمین و به 

حساب کشاورزان واریز شده است.
ســعادتی کیــا بــا تأکید بــر اینکه 
تمــام تــلاش  دولــت، پرداخــت 
بــه روز مطالبات گندمکاران اســت، 
خاطرنشــان کــرد: در عــرف بازار 
محصولات کشاورزی، پرداخت پول 
محصول بــه تولید کننــده به فاصله 
یک هفته از زمان تحویــل به منزله 
پرداخت نقد محســوب می شــود، با 
این وجود شــرکت بازرگانی دولتی 
ایران پیگیر منابع مالی و تســهیلات 
بانکی مورد نیاز اســت تــا مطالبات 
کشاورزان عزیز به روز پرداخت شود.

ابلاغ مصوبه مالیات 
ارزش افزوده 

جایگاه های سوخت
 با توجه به مصوبه هیئت دولت مبنی 
بر افزایــش ۴۵ درصــدی حق العمل 
خدمــات، ســازمان امــور مالیاتی، 
مالیات و عوارض ارزش افزوده ســال 
۱۴۰۱ را براساس قانون بودجه ابلاغ 
کرد. به گزارش  تســنیم، در جلســه 
هیئت وزیران مورخ  ۱۲ تیر ماه سال 
۱۳۸( قانون  ۱۴۰۱، به استناد اصل )
اساســی جمهوری اســلامی ایران و 
به پیشنهاد مشترک ســازمان برنامه 
و بودجــه کشــور و وزارت نفت، حق 
العمل خدمات جایگاه های ســوخت 
با احتساب عوارض و مالیات بر ارزش 
افزوده در سال ۱۴۰۱، نسبت به سال 

۱۴۰۰، ۴۵ درصد افزایش یافت.
براســاس این مصوبه هیئــت دولت، 
متوســط نرخ حق العمل جایگاه های 
CNG( در سال  گاز طبیعی فشرده )
۱۴۰۱ نســبت بــه ســال ۱۴۰۰ )بر 
حسب طبقه بندی( ۴۵ درصد اضافه 
می شــود. مبالغ حق العمل جایگاه ها 
از محل فروش توســط جایــگاه های 

عرضه سوخت برداشت می شود.
لعمل  همچنین بــرای جبران حــق ا
یــگاه هــای عرضــه گاز طبیعی  جا
CNG(، قیمت عرضه هر  فشــرده )
مترمکعــب آن معــادل ۵۷۰۰ ریال 

تعیین می شود.
مصوبه هیئــت وزیــران در خصوص 
افزایــش ۴۵ درصــدی حــق العمل 
خدمات جایگاه های ســوخت به شرح 

زیر است:
ســازمان امور مالیاتی امــور مالیاتی 
به پیوســت تصویــر تصویب نامه حق 
لعمل خدمات جایگاه های ســوخت  ا
با احتســاب مالیات و عوارض ارزش 
افزوده در ســال ۱۴۰۱، موضوع بند 
)۱( جدول تبصره )۱۴( قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۱ کل کشور که در ۱۸ تیر 
ماه به تصویب هیئت وزریان رســیده 
است، برای اطلاع و اجرا به ادارات کل 
سازمان امور مالیاتی ابلاغ شده است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( از 
توقف تولید تیبا تا آخر ماه جاری خبر داد و 
گفت: رتبه بندی واحدهای تولیدی برای ارائه 

مشوق به آن ها در دستور کار است.
به گزارش ایسنا، سیدرضا فاطمی امین در 
جلسه هم اندیشی با برگزیدگان روز صنعت 
و معدن گفت: تا الآن مسائل و چالش های 
بنگاه های کوچک از طریق ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید به اطلاع وزارت صمت 
رسیده، اما در این جلسات مسیر دوم باز شده 
که چالش های بنگاه های برتر هم مشخص 
شود. این جلسات هر سه ماه یکبار تکرار 

می شود.
وی همچنین با بیان اینکه ساز و کاری برای 
رتبه بندی کسب و کارها و ارائه مشوق در 
قالب این رتبه بندی در دستور کار است، 
گفت: از جمله این مشوق ها همراهی با وزیر 
در سفرهای خارجی و تسهیلات برای حضور 
در نمایشگاه ها است. در اصل مقرر شده 
متناسب با توانمندی واحدها مشوق داده 

شود، اما هنوز نهایی نشده است.
این مقام مسئول همچنین در حاشیه جلسه 
در جمع خبرنگاران، گفت: طرح مقابله 
با قاچاق با همکاری ستاد مقابله با قاچاق 
کالا و ارز در بخش های قطعات یدکی، لوازم 
خانگی و دخانیات آغاز شده و به تدریج به 
بخش های دیگر از جمله پوشاک و لوازم 
آرایشی بهداشتی هم خواهد رسید. این طرح 
نیاز به تداوم دارد و از زیرساخت های سامانه 

جامع تجارت در آن استفاده شده است.
وی با بیان اینکه عمده چالش در بخش 
مواد اولیه مربوط به مواد پتروشیمی است، 
تصریح کرد: در این رابطه با همکاران وزارت 

نفت جلساتی برگزار و مقرر شده از همان 
روش هایی که برای مدیریت بازار فولاد 
استفاده شده در بازار این مواد هم استفاده 

شود.
فاطمی امین در ادامه درباره خودروهای 
ناقص گفت: امروز ۲۲ هزار خودروی کف 
داریم، اما این رقم زمان مشابه سال گذشته 
۱۷۰ هزار دستگاه بود. یعنی هم خودروهای 
کف قبلی جمع شدند و هم چند ماه است در 
شرکت های بزرگ، خودروی ناقص تولید 

نمی شود.
وی با اشاره به ابلاغ توقف تولید تیبا، ساینا 
ساده، سمند و ۴۰۵، اظهار کرد: پلتفرم 
این خودروها قدیمی است و امکان ارتقای 
کیفیت در این خودروها وجود ندارد. بنابراین 
باید به سمت توقف تولید برویم. توافق وزارت 
صمت و سازمان استاندارد هم این است که 
برای خودروهایی که از قبل سفارش وجود 
دارد، تعداد مشخصی تولید شود تا تعهدات 

قبلی اجرا شود و بعد از آن تولید این خودروها 
متوقف شود؛ برای مثال تولید تیبا از اواخر 
تیرماه دیگر تولید و ثبت نام جدید نخواهد 
شد. تولید دو خودروی دیگر هم یک تا دو ماه 

دیگر متوقف می شود.
وزیر صمت با بیان اینکه در حال حاضر اگر 
خودروسازان دو شیفت کار کنند، ظرفیت 
۳ میلیون و ۲۰۰ هزار دستگاه مونتاژ وجود 
دارد، تصریح کرد: اما سال گذشته فقط ۹۰۰ 
هزار دستگاه تولید شد. یکی از دلایل این 
وضعیت نداشتن محصولی است که با تقاضای 
جامعه متناسب باشد. پس یکی از خلاها نبود 
خودروهای اقتصادی است. البته ایران خودرو 
تولید یک خودروی اقتصادی را در سال 
گذشته در دستور کار دارد و تسهیلات ویژه ای 
برای واردات خودروهای اقتصادی پیش بینی 
شده که این بخش از بازار تامین شود. به طور 
کلی تولید خودروی اقتصادی که جایگزین 

تیبا شود در دستور کار قرار دارد.

بررسی گزارش های اشتغالی کشور بیانگر این 
است که تا کنون حدود ۵۲۰ هزار شغل از وعده 
۱میلیون شغل دولت محقق شده است. مهمترین 
اقدام اشتغالی دولت ایجاد سامانه جستجوی 

شغل بوده است.
به گزارش تسنیم، هفتم آبان ماه ۱۴۰۰ اولین 
جلسه شورای عالی اشتغال برگزار شد, که 
اصلی ترین مصوبه ایجاد یک میلیون و هشتصد 
و پنجاه هزار شغل در نیمه ۱۴۰۰ و سال 
۱۴۰۱ بود. رییس جمهور در آن جلسه  تهیه 
بانک اطلاعاتی بیکاران و شاغلان و شناخت 
توانایی های افراد بیکار را از ضرورت های جنبش 
ایجاد شغل برشمرد. بخش خصوصی باید در این 
جنبش میدان دار باشد. تهیه بانک اطلاعاتی 
بیکاران و شاغلان و شناخت توانایی های افراد 
بیکار از ضرورت های جنبش ایجاد شغل است 
و بخش خصوصی باید در این جنبش میدان دار 
باشد. به نوعی می توان ایجاد سامانه جستجوی 
شغل را گامی در جهت تهیه بانک اطلاعاتی 
نایی افراد  بیکاران و شاغلان و شناخت توا
دانست. سامانه جستجوی شغل محلی است که 
کارفرمایان برای درخواست نیروی کار مورد نیاز 
خود به سامانه مراجعه و نسبت به ثبت اطلاعات 
خود اقدام می نمایند. همچنین کسانی که کارجو 
هستند نیز با مراجعه به سامانه اطلاعات خود را 

ثبت نموده تا کار مورد نظر خود را پیدا کنند.
محمود کریمی بیرانوند، معاون توسعه و اشتغال 
وزارت کار درباره این سامانه گفته است:سامانه 
جستجوی شغل با هدف اتصال سریع کارجویان 
و کارفرمایان، ارتقای سطح کیفی و کمی خدمات 

کاریابی ها و استفاده بهینه از فناوری های نوین 
ارتباطی و اطلاعاتی راه اندازی شد.  تاکنون 
قریب به تعداد ۲۵ هزار نفر از جویندگان کار 
و تعداد ۳۵۰۰ نفر از کارفرمایان در سامانه ثبت 
نام کرده اند. از دیگر اقدامات دولت سیزدهم 
در زمینه اشتغال  تدوین و تصویب برنامه ملی 
تقویت کسب و کار، معیشت مرزنشینان و ایجاد 
اشتغال پایدار در مناطق مرزی، کاهش زمان 
صدور مجوز تأسیس آموزشگاه از ۸ ماه به ۳ روز، 
کاهش زمان صدور سه روزه مجوز رشته های 
تأیید مجوز مشاغل خانگی، تصویب و آغاز 
اجرای سند مهارت آموزی و اشتغال سربازان 
و پرداخت ۹۵۰ میلیارد تومان تسهیلات برای 
بیش از ۳ هزار طرح از برخی اقدامات دولت 
در زمینه اشتغالزایی است.همچنین مطابق 
آمارها ایجاد بیش از۹ هزار فرصت شغلی از محل 
تسهیلات قرض الحسنه و کم بهره نیز در یکسال 
گذشته در دستور کار قرار گرفته است. جذب 
و به کارگیری ۲۶ هزار نفر جوان شغل اولی در 
۴ هزار و ۸۰۰ واحد اقتصادی از طریق اجرای 

طرح یارانه دستمزد شغل اولی ها، برقراری 
معافیت و مشوق بیمه کارفرمایی برای اشتغال 
۲۲هزار جوان فارغ التحصیل یا دانشگاهی در 
تعداد ۱۵۰۰واحد اقتصادی، تسهیلگری در 
پذیرش مهارت های تجربی و استاد شاگردی در 
مشاغل خانگی و صدور ۷۵ هزار مجوز در حوزه 
مشاغل خانگی کشور هم از دیگر اقداماتی است 
که بر اساس اعلام دولت منجر به ایجاد ۴۲ هزار 
شغل شده است. رئیس جمهور بیان کرده بود.  
نزدیک به ۷۰ درصد از ظرفیت هایی که امروز 
در کشور وجود دارد، اگر فعال شود به خوبی 
می توانیم شاهد رشد اقتصادی و اشتغال سالانه 

یک میلیون نفری در کشور باشیم.
اکنون مطابق آمار ارائه شده از سوی مرکز آمار 
ایران بررسی نرخ بیکاری افراد ۱۵ ساله و بیش تر 
نشان می دهد که ۹,۲ درصد از جمعیت فعال 
)شاغل و بیکار(، بیکار بوده اند. بررسی روند 
تغییرات نرخ بیکاری حاکی از آن است که این 
شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال قبل ۴ 

درصد افزایش یافته است.

 نصف وعده اشتغالی دولت محقق شد
فاطمی امین خبر داد

توقف تولید تیبا  تا آخر تیرماه

جدول تغییرات نرخ سود بین بانکی نشان می دهد که نرخ سود در 
این بازار از ۲۰.۳۶ درصد در ابتدای سال جاری به ۲۱.۱۴ درصد در 

اواسط تیرماه رسیده است.
به گزارش ایسنا، نرخ بهره بین بانکی به عنوان یکی از انواع نرخ های 
بهره در بازار پول به نرخ های سود یا بهره در سایر بازارها جهت 
می دهد که در واقع این نرخ، قیمت ذخایر بانک هاست و زمانی که 
آن ها در پایان دوره مالی کوتاه مدت اعم از روزانه یا هفتگی، دچار 
کسری ذخایر می شوند، از سایر بانک ها در بازار بین بانکی یا از بانک 

مرکزی استقراض می کنند.
کارشناسان، افزایش سود بین بانکی را عامل مهمی برای مهار تورم 
و کاهش انتظارات تورمی می دانند اما شرط آن را تداوم افزایش های 
چشم گیر نرخ سود در بازار بین بانکی بیان می کنند که این موضوع به 
سیاست های بانک مرکزی وابسته است زیرا به اعتقاد آن ها سیاست 
انبساطی بانک مرکزی مانع از روند صعودی نرخ سود در بازار بین 
بانکی می شود و در پی آن نیز تاثیری در کاهش یا مهار تورم نخواهد 
داشت. اینکه چگونه افزایش نرخ بهره بین بانکی به کاهش تورم 
ختم می شود به این صورت است که افزایش این نرخ، افزایش سود 
سپرده ها و اوراق دولتی را در پی خواهد داشت که این امر، مردم را 
به سپرده گذاری در بانک ها و خرید اوراق دولتی تشویق می کند و به 
اعتقاد کارشناسان موجب می شود که مردم به سمت سرمایه گذاری 
در بازارهای طلا، ارز، خودرو و ... نروند تا این موضوع تقاضا برای 
خرید این دارایی ها و قیمت آن ها را کاهش  دهد و بدین ترتیب با 

کاهش انتظارات تورمی، تورم نیز کنترل شود.
در این بین، بررسی روند سود بین بانکی از ابتدای سال جاری تا 
بیست و سوم تیرماه نشان می دهد که نرخ این سود از ۲۰.۳۶ به 

۲۱.۱۴ درصد رسیده است.
تغییرات جدول نرخ بازار بین بانکی بیانگر این است که این نرخ 
در اولین ماه سال جاری معادل ۲۰.۳۶ درصد بوده و در انتهای 

فروردین ماه به ۲۰.۲۹ درصد رسیده است.
در دومین ماه سال جاری سود بین بانکی ۲۰.۳۶ درصد بود و آخرین 
رقمی از این نرخ در انتهای اردیبهشت ماه به ثبت رسیده، ۲۰.۵۷ 

درصد است.

گزارش
تسنیم

  افزایش 30 درصدی  سود بین بانکی از 21 درصد گذشت
خرید تضمینی گندم 
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رئیس سازمان بورس گفت: دولت مخالفت با طرح مجلس برای 
انتقال بورس کالا به زیرمجموعه وزارت صنعت را اعلام کرده و 

هنگام طرح در صحن، پیگیری خواهد شد.
به گزارش تسنیم، مجید عشقی رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار با انتشار پیامی در صفحه شخصی خود توییتر اعلام کرد:  
دولت مخالفت خود را در خصوص طرح مجلس برای قرار گرفتن  
بورس کالا در زیر مجموعه وزارت صنعت اعلام کرده و زمانی 
که این طرح در صحن مجلس مطرح شود، پیگیری های لازم 

صورت می گیرد.

مخالفت دولت با طرح مجلس برای 
انتقال بورس کالا به وزارت صنعت

مالیات از خانه و خودروهای لوکـس پایه های جدیدی 
در نظـام مالیاتـی ایـران هسـتند کـه در ایـن زمینـه، 
انتقاداتـی از پایین بـودن نرخ های تعیین شـده تا کند 
بودن رونـد اخذ مالیـات به ایـن دو پایه و سـازمان امور 

مالیاتی مطرح شـده اسـت.
به گـزارش ایسـنا، در سـال های اخیـر اخذ مالیـات از 
خانـه و خودروهـای لوکـس وارد نظام مالیاتی کشـور 
شده اسـت که براسـاس قانون بودجه، خانه های بالای 
۱۰ میلیـارد تومـان و خودروهـای بالای یـک میلیارد 

تومان مشـمول مالیات شـدند. 
از زمـان تصویـب این ارقـام بـرای اخـذ مالیـات از این 
خانـه و خودروهـا تاکنون، همـواره یکـی از موضوعات 
انتقادی مهمی که از سوی کارشـناس مطرح می شود، 
پایین بـودن نرخ های تعیین شـده بـرای ایـن خانه ها 
و خودروهاسـت که به اعتقـاد کارشناسـان، این نرخ ها 
همه لوکس نشـین ها را در تـور مالیات قـرار نمی دهد. 
اما به ایـن نکته کارشناسـی توجه نشـده بود تـا اینکه 
ارقـام ثبـت شـده از مالیات هـای اخـذ از ایـن دو پایـه 
مالیاتی نشـان داد که مالیـات قابل توجهـی تاکنون از 

خانـه و خودروهـای لوکس دریافت نشـده اسـت. 
اینگونه کـه از ۱۲ هـزار و ۵۰۰ واحد مسـکونی لوکس 
شناسایی شـده در سال گذشـته، معادل ۲۰۰ میلیون 
تومـان مالیـات گرفتـه شـد و در دو ماهه سـال جاری 
نیز، فقط ۲۷ میلیـون و ۴۰۰ هزار تومـان از این خانه ها 

مالیات دریافت شـده اسـت.
البته، اوضاع مالیات گرفتـن از خودروهای گران قیمت 
به نسـبت خانه هـای لوکـس بهتـر اسـت، اینگونه که 
آمارها نشـان می دهد، حدود ۵۰ تا ۶۰ میلیـارد تومان 
مالیات از محل خودروهای لوکس شناسـایی شـده در 

سال گذشـته وصول شـده است.
در دو ماهـه سـال جاری نیـز، معـادل ۵ میلیـارد و ۵۵ 
میلیـون و ۹۰۰ هـزار تومـان از محـل مالیات بـر انواع 
خودروهـای سـواری و وانـت دوکابیـن دارای شـماره 
انتظامی شـخصی گران قیمت مالیات اخذ شده است.

از سـوی دیگر، گزارش تفریـغ بودجه در دو ماهه سـال 
جـاری نیـز نشـان می دهـد کـه کمتریـن تحقـق به 
ردیف هـای درآمـدی مالیات بـر واحدهای مسـکونی 
لوکـس، خودروهای لوکس بـا صفر درصـد اختصاص 

یافته اسـت. 
در شـرایطی کـه رونـد کنـد اخـذ مالیـات از 
لوکس نشـین ها به خصوص صاحبان خانه هـای گران 
قیمت، صدای بسیاری از مسئولان و مجلسی ها را بلند 

کرده بـود، وزیـر اقتصاد نیـز از نبـود ضمانـت اجرایی 
بـرای اخـذ مالیـات از خانه هـای لوکـس گلـه کـرد و 
خواسـتار کمـک مجلس بـه منظـور تعییـن ضمانت 

اجرایـی بـرای اخـذ ایـن مالیات شـد.
طبـق گفتـه خانـدوزی، تـا زمانـی کـه صاحـب خانه 
لوکسی که شناسایی شده اسـت، قصد خرید و فروش 
نداشـته و ناگزیر از گرفتن برگه مفاصا حساب مالیاتی 
نباشـد، نمی توان از وی مالیات گرفت؛ یعنی اگر فردی 
قصد فـروش خانه خود را نداشـته باشـد، ابـزاری برای 

وصول آن وجـود دارد.
این اظهـارات خانـدوزی در حالی اسـت که بر اسـاس 
اعـلام مدیـرکل دفتـر طراحـی و تحلیـل فرآیندهای 
مالیاتی، در راسـتای اخذ مالیات از خانه هـای لوکس و 
مطالبه حق دولت، کسـانی که نسـبت به پرداخت این 
مالیـات اقدام نکننـد، طبق مقـررات مـاده ۲۱۸ قانون 
مالیات های مسـتقیم اموالشـان بـرای وصـول مالیات 
با رعایـت مقررات قانونـی مربوطه توقیف خواهد شـد.

اکنـون، جهانگیر رحیمـی - مدیـر کل دفتـر طراحی 
و تحلیـل فرآیندهـای مالیاتـی در گفت وگـو با ایسـنا 
درباره انتقـادات مطـرح شـده دربـاره مالیـات از خانه 
و خودروهـای لوکـس گفـت: ایـن قبیـل انتقـادات 
غیرمنطقی اسـت زیـرا سـازمان امـور مالیاتـی باید به 
مشمولان این مالیات فرصت اعتراض نسبت به مالیات 
تعیین شـده بدهـد و نباید مشـمولان هـر مالیاتی که 
سـازمان تعیین می کنـد را در مدت کوتاهـی پرداخت 

کننـد.
وی افـزود: اگـر بـه این سـمت برویم، بـاز هم سـازمان 
امـور مالیاتی مـورد انتقاد قـرار می گیرد که چـرا بدون 
دادن مهلت و امکان اعتراض، مشـمولان را تحت فشار 

قـرار می دهد؟ 
رحیمی ادامه داد: اولین سـال اجرا و اخذ مالیات خانه و 
خودروهای لوکس است و در مقایسـه با سایر  پایه های 
مالیاتی که سـالیان سـال اسـت در حال اجرا هستند، 
نبایـد برخـورد بـا مشـمولان آن بـا باقـی مالیات هـا 
یکسان باشد بلکه باید در جامعه نسـبت به این مالیات 

فرهنگ سـازی شـکل بگیرد تا نهادینه شـود.
این مقـام مسـئول در سـازمان مالیاتی تاکیـد کرد که 
در زمان نقـل و انتقال ایـن واحدهای مسـکونی حتما 
مالیات وصول می شـود و در کل، مالیاتی اسـت که دیر 
و زود دارد اما سـوخت و سـوز ندارد و باید بـرای وصول 

ایـن مالیات صبـر کرد. 
وی در پایـان بیـان کـرد: کسـانی کـه مالیـات خانه و 

خودروهای لوکس را نپرداخته اند، در سامانه بدهکاران 
مالیاتی ثبت شـده اند و بـرای آنها برگه مالیاتـی صادر 

شـده است. 
طبـق ایـن گـزارش، نـرخ مالیـات سـالانه خانه هـای 

لوکـس نیـز بـه شـرح ذیل اسـت:
۱- نسـبت به مازاد ۱۰ میلیـارد تا ۱۵ میلیـارد تومان؛ 

یـک در هزار
۲- نسـبت به مازاد ۱۵ میلیـارد تا ۲۵ میلیـارد تومان؛ 

دو در هـزار
۳- نسـبت به مازاد ۲۵ میلیـارد تا ۴۰ میلیـارد تومان؛ 

سـه در هزار
۴- نسـبت به مازاد ۴۰ میلیـارد تا ۶۰ میلیـارد تومان؛ 

چهـار در هزار

۵-نسـبت بـه مـازاد ۶۰ میلیـارد تومـان بـه بـالا پنج 
در هـزار

همچنیـن، نـرخ مالیـات سـالانه مجمـوع ارزش روز 
انـواع خودروهـای سـواری و وانـت دو کابین به شـرح 

زیـر اسـت: 
_ تـا مبلـغ ۱.۵ میلیـارد تومـان نسـبت به مـازاد یک 

میلیـارد تومـان معـادل یـک درصد 
۲- تا مبلغ سـه میلیـارد تومان نسـبت بـه مـازاد ۱.۵ 

میلیـارد تومـان معـادل دو درصد 
۳- تا مبلـغ ۴.۵ میلیارد نسـبت بـه مازاد سـه میلیارد 

تومان معـادل سـه درصد 
۴- نسبت به مازاد ۴.۵ میلیارد معادل چهار درصد

زور مالیات به لوکس ها نمی رسد
مالیات وصولی ار خانه  های لوکس زیر30 میلیون تومان

 برنج درجه یک ۷۰ تا ۱۱۰ هزار تومان شد.
دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایــی از کاهش ۱۰ هزارتومانی قیمت هر 
کیلوگرم برنج خبــر داد و گفت: اکنون قیمت برنج شــمال از پر محصول تا 

درجه یک در بازار بین ۷۰ تا ۱۱۰ هزار تومان است.
به گزارش  تسنیم، قاسمعلی حســنی گفت: طی روز های گذشته قیمت هر 

کیلوگرم برنج با کیفیت درجه یک در شمال کشور ۱۲۰ هزار تومان بود که در روز های اخیر کاهش 
۱۰ هزار تومانی داشت و به نظر می رسد شاهد تداوم کاهش قیمت ها باشیم.

 حســنی علت کاهش قیمت برنج ایرانی را در روز های اخیر نزدیک شــدن به برداشــت انبوه این 
محصول در شمال کشــور، کاهش تقاضا و رکود بازار دانســت و افزود: خرید جدید برنج با کاهش 

قیمت روبروست.
دبیر کل اتحادیه بنکداران مواد غذایــی با بیان اینکه قیمت هر کیلوگرم برنج خارجی بر حســب 
کیفیت در بازار بین ۲۴ تا ۳۸ هزار تومان است، گفت: در حال حاضر قیمت هر کیلوگرم برنج هندی 

بین ۲۶ تا ۳۶ هزار تومان و برنج پاکستانی بین ۲۴ تا ۳۸ هزار تومان است.

 کاهش 10 هزار تومانی قیمت برنج ایرانی

قیمت ســکه طرح جدید روزگذشته )شــنبه، ۲۵ تیرماه( با ۵۰ 
هزار تومان افزایش نســبت به روز کاری گذشته )پنجشنبه، ۲۳ 

تیرماه( به ۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان رسید.
به گزارش ایرنا، قیمت هر قطعه سکه طرح جدید در ساعت ۱۴ 

و ۵۰ دقیقه با ۵۰ هزار تومان افزایش نســبت به روز کاری گذشــته )پنجشنبه، ۲۳ 
تیرماه( ۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان دادوستد شد.

ســکه تمام بهار آزادی طرح قدیم نیز  ۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان معامله شد.
همچنین روز گذشــته نیم ســکه هشــت میلیون و ۲۰۰ هزار تومان، ربع ســکه پنج 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و ســکه یک گرمی ســه  میلیون و ۱۰۰ هزار تومان قیمت 

خورد.
علاوه بر این، در بازار طلا نیز نرخ هر گرم طلای ۱۸ عیار به یک میلیون و ۳۷۷ هزار 

تومان رســید و قیمت هر مثقال طلا پنج میلیون و ۹۶۸ هزار تومان شد.
قیمت اُنس جهانی طلا با ۱۸ دلار کاهش روزگذشته یک هزار و ۷۰۹ دلار بود.

قیمت سکه 50 هزار تومان افزایش یافت

سعید محمد، ایجاد یک منطقه آزاد مشــترک بین ایران و روسیه را 
از اهداف آتی دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد خواند و گفت: طبق 
برنامه ریزی های صورت گرفته، در آینــده نزدیک این مهم تحقق 

خواهد گرفت.
به گزارش مهر به نقل از دبیرخانه شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، اواخر بهار سال 
جاری بود که »نواف« عضو مجلس دومای روسیه و نماینده ویژه پوتین، »سرگئی میلوشکین« 
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی لوتوس آستارا خان روسیه، »الک ساو چنکو« نایب رییس دومای 
روسیه و هیات همراه در جلساتی متفاوت با »سعید محمد« مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی دیدار و بر گسترش همکاری های دو و چند جانبه ایران 

و روسیه با تکیه بر ظرفیت های در مناطق آزاد ایران تاکید کردند.
پس از آن دیدار و با پیگیری های دبیرخانه شورای عالی مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی، 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه، قانونی را برای تصویب پروتکل الحاقی توافقنامه منطقه 

آزاد بین اتحادیه اوراسیا و ایران امضا کرد.

ایجاد منطقه آزاد مشترک بین ایران و روسیه

اقتصادسکه مواد غذایی

کاغذ اقتصادی
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رییس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشت :

ثبت اسامی مادران باردار 
در سامانه جامع

دکتر صابر جباری رییس اداره جوانی جمعیت وزارت بهداشت 
در گفت وگو با ایسنا، درباره شکل گیری قرارگاه جوانی جمعیت 
و فرزندآوری در وزارت بهداشــت، گفت: بیــش از ۵۰ درصد 
تکالیف قانون حمایــت از خانواده و جوانــی جمعیت بر عهده 
وزارت بهداشت اســت. این وزارتخانه بعد از آموزش و پرورش 
بزرگ ترین دستگاه اجرایی کشور است که تکالیف متعددی در 
این رابطه دارد. با توجه به اینکه از نظر الگوی مفهومی و اجرایی، 
نیازمند یکپارچه سازی اقدامات بوده ایم، قرارگاه جوانی جمعیت 
و فرزندآوری شکل گرفته اســت. در قرارگاه، ما تکالیف قانونی 
خود و سایر معاونت های وزارت بهداشت را تعیین کرده تا ملزم 
به اجرای وظایف خود شــوند و در صورت بروز هرگونه مشکل 
سعی در برطرف کردن آن خواهیم داشت. وی درباره فرایندی 
که در جهت حفظ و صیانت از جنین ســالم طی می شود، بیان 
کرد: در گذشته بنابر تشخیص پزشک و گواهی پزشک قانونی، 
فرایند سقط جنین ناسالم اجرایی می شــد. در شرایط فعلی بر 
اساس ماده ۵۶ قانون جوانی جمعیت این اختیار از پزشک سلب 
شده اســت و پس از طی کردن یک فرایند اجرایی، اجازه سقط 
جنین ناسالم با حکم قاضی صادر می شــود. یعنی ما غربالگری  
انجام نمی دهیم کــه بخواهیم جنینی را ســقط کنیم، بلکه ما 
غربالگری انجام می دهیم تا به مــادر و خانواده اطمینان دهیم 
جنین سالم است. در موارد استثنا ممکن است به دلایل مختلف 
پزشــکی یا حَرَج نیاز به سقط باشــد که این موارد در پزشکی 
قانونی و با حکم نهایی قاضی در نظر گرفته و انجام می شود. البته 
در این موارد نیز نباید بروج روح اتفاق افتاده باشد و سن بارداری 

باید کمتر از ۴ ماه باشد.

نحوه ترمیم معدل پشت 
کنکوری ها

رئیس مرکز ســنجش و پایــش کیفیت آموزشــی وزارت 
آموزش و پــرورش درباره نحــوه و شــرایط ترمیم معدل 
داوطلبان کنکــور توضیحاتی ارائه کرد.محســن زارعی در 
گفت وگو با ایســنا، در این باره اظهار کرد: بر اساس مصوبه 
شــورای عالی آموزش وپرورش، دانش آموزان می توانند یک 
مرتبه درخواست ترمیم نمره امتحانات نهایی داشته باشند.

وی افــزود: متقاضیان درخواســت خود را بــه منطقه ارائه 
می کنند و پس از تایید کمیســیون خاص منطقه، می توانند 
برای ترمیم اقدام و در ایــام برگــزاری امتحانات، خرداد، 
شــهریور یا دی ماه و همزمان بــا ســایر دانش آموزان در 
امتحانات شرکت کنند.زارعی با اشاره به تغییرات کنکوری 
در صورت ابلاغ مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی، گفت 
که این مصوبه کماکان اجرا می شود، اما این شرایط مربوط 
به قبل از ابلاغ و اجرای قطعی مصوبه کنکوری مذکور است 
و ممکن اســت نیاز به بازنگری داشــته باشد که در صورت 

لزوم آن را انجام خواهیم داد.
 به گزارش ایســنا، رئیس سازمان ســنجش آموزش کشور 
نیز اول تیرماه ســال جاری درباره ترمیم نمرات داوطلبان 
کنکــور گفته بود اینکه فــرد نیاز دارد ترمیم نمره داشــته 
باشد، یکی از مسائلی اســت که در این زمینه مطرح است. 
این در حالی است که سازمان سنجش آموزش کشور دو روز 
گذشــته و در روز ۲۲ تیرماه با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد 
که آزمون سراســری ســال ۱۴۰۲ بر مبنای قانون سنجش 
و پذیرش دانشــجو در دانشــگاه ها و مراکز آمــوزش عالی 
کشور مصوب ســال ۱۳۹۲ مجلس شورای اسلامی، همانند 
آزمون سراسری ســال ۱۴۰۱ برگزار می شود و در صورت 
ابلاغ هرگونه قانون یا مصوبه جدیــد، تغییرات برای آزمون 

سراسری سال ۱۴۰۳ و به بعد اعمال خواهد شد.

یک کارشـناس ارشـد تنوع زیسـتی همزمان 
بـا روز جهانـی مارهـا )۱۶ جـولای( بـا بیـان 
اینکـه نزدیـک بـه ۸۵ گونـه متفـاوت مـار 
در ایـران شـناخته شـده اسـت، اظهـار کـرد: 
گرمایـش زمیـن ناشـی از تغییـر اقلیمـی، 
کشـتار و برداشـت بی رویـه از زهـر مارهـا 
تاثیرات مخربی بـر جمعیت آن هـا می گذارد.

باربـد صفایـی مهـرو در گفـت و گـو با ایسـنا 
دربـاره انـواع مارهایـی کـه شـاخصه های 
خاص دارنـد، اظهار کـرد: یکـی از خاص ترین 
مارهایـی کـه مـا در ایـران داریـم، افعـی دم 
عنکبوتی اسـت که توسـط دم خود که شـبیه 
عنکبوت اسـت صید و شـکار انجـام می دهد.
وی افزود: انـواع مارهای دریایی نیـز در ایران 
وجـود دارنـد کـه با توجـه بـه زیستگاهشـان 
هسـتند.  توجـه  جالـب  مارهـای  جـزو 
افعی هـای کـوه زی نیـز بـا توجـه بـه اینکـه 
در ارتفـاع کوهسـتانی زندگـی می کننـد و 
در سردسـیرترین نقـاط ایـران نقـش بسـیار 
مهمـی در زمینـه کنترل سـایر جانـوران ایفا 
می کننـد از اهمیت بالایی برخوردار هسـتند.

افعی کوهستانی
ایـن کارشـناس ارشـد تنـوع زیسـتی درباره 
تنـوع فـرم و شـکل مارهـا در ایـران اظهـار 
کرد: مارهـا در کشـور تنـوع بالایی دارنـد. به 
لحاظ طرح و تنـوع در ایران حـدود ۸۵ تا ۹۰ 
گونه مار شـناخته شـده در ایران داریم و جزو 
گونه هـای غنی در میـان مهره داران هسـتند. 
از نظـر تنـوع ظاهـری برخـی مارهـای ایران  
جثه تا دو یا سـه متر دارنـد، در مقابـل برخی 
بسـیار کوچک جثه هسـتند و از نظـر ظاهری 
شـباهت به کـرم خاکی دارنـد امـا مهره دارند 

و در گـروه مارهـا دسـته بندی می شـوند.
صفایـی مهرو بـا بیـان اینکـه مارهـا همچون 
دیگـر گونه هـای جانـوری وقتـی جنـگل 
تخریـب می شـود و یـا آتش سـوزی اتفـاق 
می افتـد از بیـن می رونـد، اظهـار کـرد: 
مطالعـه ای که در سـال ۹۳ تـا ۹۵ در اسـتان 
کردسـتان انجـام شـده نشـان می دهـد کـه 
تنـوع خزنـدگان در مناطقـی کـه دچـار 
آتش سـوزی می شـوند از جملـه مارهـا و 
مارمولک هـا به شـدت کاهـش می یابـد و این 
را می تـوان به باقـی خزندگان نیـز تعمیم داد.

احوال خزندگان تالاب هامون
 خوب نیست

وی دربـاره تاثیرمخـرب تغییـرات اقلیمـی 

مارهـا  به ویـژه  خزنـدگان  زیسـتگاه   بـر 
گفـت: اغلـب خزنـدگان بـه مناطق گرمسـیر 
علاقـه بیشـتری دارنـد و تحقیقـات نشـان 
داده اسـت کـه در ایـن مناطـق نیـز از تنـوع 
بیشـتری برخوردارند اما تغییـرات دمایی که 
در سـال های اخیـر به سـبب توسـعه صنعتی 
و تغییـر اقلیـم اتفـاق افتـاده و حاصـل آن 
گرمایـش چنـد درجـه ای زمیـن اسـت حتی 
بـرای گونه هایـی کـه در ارتفاعـات هسـتند 
نیـز تاثیـرات مخـرب چشـمگیری داشـته 
اسـت چراکه یک محیـط برفگیر و سردسـیر 
مناسـب بـرای افعی هـای کـوه زی یکبـاره 
تبدیل شـده اسـت به یک محیط خشـک و یا 
نیمه گـرم که یـک زیسـتگاه نامناسـب برای 
ایـن گونـه محسـوب می شـود و موجـب تکه 
تکه شـدن زیسـتگاه ها و در نهایـت جزیره ای 
شـدن جمعیت هـای ایـن گونه هـا می شـود 
کـه نتیجـه آن در نهایـت انقـراض گونه  هـا 

خواهـد بـود.
این کارشـناس ارشد تنوع زیسـتی و زیستگاه 
دربـاره شـرایط دشـوار زندگـی گونه هـای 
بیابانـی اظهارکـرد: در نقطه مقابـل گونه های 
سرمادوسـت، ایـن مشـکل بـرای گونه هـای 
گرمادوسـت هـم وجـود دارد. در واقـع تغییر 
اقلیـم موجـب می شـود کـه یکبـاره بخـش 
عظیمی از زیسـتگاه خزندگانی کـه در بیابان 
زندگـی می کننـد نابـود شـود، گیاهـان و 
حشـرات از بیـن برونـد و در نتیجـه وقتـی 
جوندگان و حشـرات در زیسـتگاه کم شـوند، 
رونـد تغذیـه آن گونه هـا دچـار مشـکل مـی 
شـود و گونـه هـای شـکارگر نظیـر مارها هم 

محکـوم بـه فنـا و نابـودی می شـوند.
وی درباره شـرایط زیسـتی مارها و خزندگان 
در محدوده تالاب هامون در اسـتان سیستان 
و بلوچسـتان اظهارکـرد: قبلا به دلیـل وجود 
آب، اطـراف تالاب هامون زیسـتگاه مناسـبی 
برای مارها بـود چراکـه حشـرات و جوندگان 
و گونه هـای متنوعـی بـا وجـود آب در ایـن 
محـدوده زندگـی می کردنـد امـا بـا خشـک 
شـدن تـالاب هامـون یکـی از بزرگ تریـن 
دردسـرهای مـا این اسـت کـه گونه هایـی از 
خزندگانی که در این محدوده وجود داشـتند 
اکنون منبـع غذایی خود را از دسـت داده اند و 
بسـیار لاغر و نحیف هسـتند و ایـن بی غذایی 
و تغییـرات زیسـتگاهی تاثیـرات اکولوژیکـی 

مخـرب فراوانی بـه همراه داشـته اسـت.
صفایـی مهـرو ادامـه داد: شـرایط ایـن مارها 

و خزنـدگان بسـیار بحرانـی و نامناسـب 
اسـت. طـی مشـاهدات از گونه  هـای روزگرد 
عکس هایـی تهیـه کردیـم. در ایـن عکس هـا 
اغلـب دنده هـای مارمولک هـا از زیـر پوسـت 
قابـل شـمارش بودنـد و ایـن تاثیـر مخربـی 
اسـت که ما بـا نابودی زیسـتگاه ها بـر گونه ها 
و خزنـدگان می گذاریـم چراکه وقتـی نتوانند 
از زیسـتگاه خـود اسـتفاده و از جانـوران آن 
تغذیـه کننـد، بـا خطـر انقـراض و نابـودی 

جمعیت هـا مواجـه خواهیـم بـود.
بهره برداری و زهرگیری بیش از حد از 

مارها موجب نابودی آن ها می شود
وی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش ایسـنا کـه آیا 
مارهـای ایـران در خطـر انقـراض هسـتند یا 
نـه، اظهـار کـرد: شـرایط و درجـه حفاظتـی 
هـر گونه بـا گونـه دیگر متفـاوت اسـت. برای 
نمونـه برخـی گونه هـای اندمیـک یـا بومـزاد 
ایـران جمعیـت کـم و سـازگاری کمتـری 
نسـبت بـه سـایر گونه هـا در اسـتفاده از 
زیسـتگاه های مجـاور دارنـد. گونه هایـی 
نیز هسـتند کـه شـرایط شـکننده ای در یک 
زیسـتگاه دارند، پراکنش آن ها نقطه ای اسـت 
و یـا زیسـتگاهی کـه در آن زندگـی می کنند 
بسـیار منحصر بـه فـرد اسـت، ایـن تغییرات 
چـه بهره بـرداری انسـان از زیسـتگاه باشـد و 
چـه وجـود گونه هـای مهاجـم  و بیماری هـا 
و سـایر عوامـل تهدیدکننـده می توانـد ایـن 

گونه هـا را بـا انقـراض مواجـه کنـد.
صفایی مهرو افـزود: اغلب مارهـای زهرآگین 
با مشـکل نابـودی و انقـراض مواجه هسـتند 
و  انسـان  توسـط  شـدن  کشـته  چراکـه 
بهره بـرداری ناپایـدار بـه منظـور اسـتفاده از 
زهر آن هـا بـرای تهیـه سـرم باشـدت زیادی 
در سـال های گذشـته ادامه داشـته و تاثیرات 
بسـیار زیـادی بـر جمعیـت مارهـا گذاشـته 

اسـت.
زهرگیری از مار

صفایی مهرو درباره شـیوه سـنجش جمعیت 
این گونه  هـای مار اظهـار کرد: برای سـنجش 
جمعیـت مارهـا در ایـران فعالیت مشـخصی 
انجـام نشـده اسـت و صرفـاً دربـاره برخـی 
از گونه هـا مطالعـات دانشـگاهی داریـم کـه 
آن هـم مقطعـی اسـت. به طـور کلـی بـرآورد 
جمعیـت گونه هـای مخفـی زی و شـب فعال 
بسـیار دشـوار و هزینه بـر اسـت. در مطالعات 
اخیر در سـطح جهان یـک دانشـگاه در ایالت 

متحـده بـه مدت سـه سـال بـا بودجه بسـیار 
زیادی ایـن فعالیت را انجـام داده و بـه نتیجه 
رسـیده اسـت کـه بـرآورد جمعیـت مارهـا 
بسـیار هزینه بـر و طاقت فرسـا اسـت و بهتـر 
اسـت از روش هایـی بـا اسـتفاده از فنـاوری 
روز بـرای بـرآورد تراکـم جمعیـت آن هـا را 

اسـتفاده شـود.
درمان سرطان با تزریق زهرمار

وی دربـاره مارهایـی کـه قابلیـت زهرگیری 
بـرای سرم سـازی و تولیـد دارو دارند، شـرح 
د: افعی هـا و کبری هـا سـالیان سـال  دا
اسـت )از سـال ۱۳۳۸ که سرم سـازی رازی 
در ایـران تاسـیس شـده( مـورد اسـتفاده 
قـرار می گیرنـد و بـرای سـاخت سـرم های 
ضدمارگزیدگـی و آنتـی ونـوم زهرگیـری 
می شـوند. برخـی از کشـورها نیـز مشـغول 
آزمایش هـا و مطالعـات گسـترده هسـتند 
کـه از زهـر مارهـا بـرای تولیـد داروهـای 
بـرای مبارزه با سـرطان اسـتفاده کننـد. این 
مطالعـات اغلـب بـر پایـه بیوشـیمی اسـتوار 
اسـت و بـا سـنتز کـردن پروتئین هایـی کـه 
داخـل زهـر وجـود دارد، از آن  برای سـاخت 

داروهـای پیشـرفته اسـتفاده مـی کننـد. 
در سـاده ترین شـکل این مطالعات از زهر یک 
افعی یا کبـرا پروتئین هایـی را اسـتخراج و به 
سـلول های سـرطانی تزریـق می کننـد و اگر 
مناسـب بود برای درمـان از آن پروتئین برای 

کنتـرل عامل سـرطان زا اسـتفاده می کنند.
این کارشـناس ارشد تنوع زیسـتی و زیستگاه 
ادامـه داد: همیـن برداشـت زهـر از مارهـا 
می توانـد آثـار مخربـی بـر گونه هایـی کـه از 
طبیعت برداشـت می شـوند، داشـته باشد. در 
دنیا برای اینکـه تاثیرات این نـوع تحقیقات و 
داروسـازی ها را کاهش دهنـد، گونه هایی که 
از اهمیت بالایی برخوردار هسـتند و در تولید 
دارو از آن هـا اسـتفاده می شـود را در اسـارت 

تکثیـر می کننـد.
 این سـبک فعالیت هم بـرای تکثیرکنندگان 
جهت فروش زهـر و هـم از نظر این کـه مارها 
از طبیعت گرفته نمی شـوند و به اکوسیسـتم 
آسـیبی وارد نمی شـود، سـود بسـیار زیـادی 
دارد. مارهـا موجوداتـی هسـتند کـه در راس 
هـرم غذایـی و انـرژی قـرار دارنـد و جانوران 
دیگر را شـکار می کننـد بنابراین حـذف آن ها 
از طبیعـت می توانـد موجب طغیان حشـرات 
و جوندگان شـود که می تواند بسـیار آسیب زا 

باشد.

یک کارشناس ارشــد حوزه منابع آبی گفت: یک 
گرداب توسعه  نیافتگی، جغرافیای ایران را دربرگرفته 
و چنانچه اجزای این گرداب به درستی بازشناسی 
شود، می توان امیدوار بود که پیش از آنکه دیرتر شود، 
در قالب و چارچوب پدافند غیرعامل، این وضعیت را 

کنترل کرد.
داریوش مختاری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه از 
آنجا که بعد اقتصادی این مشکل همانند یک موتور 
متحرک عمل می کند، تحلیل صورت مسئله از زاویه 
اقتصادی به شناخت دقیق  تر آن کمک زیادی می کند، 
اظهار کرد: جریان معمول در اقتصاد آزاد به گونه ای 
است که در قلمرو جغرافیای کشور، از منابع پایه در 
جریان تولید کالا و خدمات استفاده می شود و محصول 
آن درآمد ملی است، بخشی از درآمد ملی، مصرف و 
بخشی از آن پس انداز و سرمایه گذاری می شود و این 

چرخه درآمدی ادامه می یابد.
وی افزود: در این میان و از دیدگاه زیســت محیطی 
دو نگرانی عمده وجود دارد؛ نگرانی اول، برداشــت 
بی رویه از منابــع طبیعی تجدیدشــونده به ویژه 
منابع آب زیرزمینی و نگرانــی دوم، هزینه  نکردن 

ســرمایه گذاری ها در امــور زیربنایی و توســعه 
فن آوری های نوین و انجام آموزش و فرهنگ سازی 
ساکنان این قلمرو جغرافیایی است. مبادا پس از پایان  
یافتن منابع تجدیدشونده، کشور با مشکل بنیادین 
روبرو شود و اقتصاد، توان برقراری چرخه درآمدی اش 

را از دست بدهد.
به گفته این کارشناس ارشد حوزه منابع آبی، این همان 
اتفاقی است که در قلمرو جغرافیایی ایران در حال رخ 
دادن است؛ دقیقا در شرایطی که منابع پایه در آستانه 
پایان یافتن است، کلانشــهرهایی بدون دارا بودن 
زیرســاخت های درآمدزایی داریم که به طور عمده 
شامل ساکنانی برای مصرف بیشتر و بیشتر دارند. 
یکی از حوزه های مصرف گرایی، وجود ده ها میلیون 
خودرو تک سرنشین و چند میلیون واحد مسکونی 
است که تامین انرژی پایدار برای حوزه های مسکن و 

خودرو بسیار دشوار و بحث برانگیز است.
مختاری با بیان اینکه اینها در شرایطی اتفاق می افتد 
که زیربناهای درآمدزایی پایدار در اقتصاد ایران به ویژه 
زیربناهای گردشگری شامل آثار تاریخی و بافت ها 
و باغ های تاریخی شهرهای کهن و زیربناهای تولید 

مواد غذایی و تولیدات صنعتی شامل منابع معدنی 
و کانی و خاک های آلی و منابع آب زیرزمینی به طور 
پیوسته در حال از دست رفتن هستند، گفت: کماکان 
حفظ آثار تاریخی و توســعه گردشگری، می تواند 
همانند یک ستون پایدار، اقتصاد کشور را از پرتگاه های 
پیش رو برهاند. بنابراین، ماهیت و ابعاد فروپاشــی 
جغرافیایی ایران در چارچوب یک توسعه  نیافتگی 

قابل بازشناسی است.
وی ادامه داد: در تکمیــل همین تحلیل باید توجه 
کرد توسعه اقتصادی بدون منابع آب، ناممکن است؛ 
گویا منازعات فزاینده کنونی بر سر منابع آب، نشان 
از کمبود شدید این منابع و در همان حال، بازدهی 
فزاینده این منابع در صنایــع آب بر و تغییر کاربری 
فزاینده زمین ه ای شهری دارد. به واقع در همان حال 
که نرخ تجدیدشوندگی  منابع آب از دست می رود، 
مصرف ســالیانه نزدیک به ۸۰ میلیارد مترمکعب 
برای تولیدات غذایی و نزدیک به ۶ میلیارد متر مکعب 
مصارف صنعتی و معادل آن برای مصارف صنعتی، نه 
تنها یک اقتصاد پویا برجا نمی گذارد بلکه اقتصاد را در 

لبه پرتگاه قرار داده است.

این کارشناس ارشــد حوزه منابع آبی با بیان اینکه 
اقتصادی که محدود به مصرف مواد خوراکی، تغییر 
کاربری فزاینده اراضی شــهری، توســعه بی رویه 
شهرنشینی و توســعه بی رویه بخش های مصرفی 
مسکن و خودرو شده است و عملا توان  بازآفرینی اش 
را از دست داده است، گفت: در همان حال، در متن 
توسعه شهرها، بافت کالبدی شهرها و زیرساخت های 
گردشگری به ویژه بافت های تاریخی و فضای سبز آن 
دچار آسیب بسیار جدی شده است و این وضعیت، 
اقتصاد را در یک وضعیت بسیار ناپایدار و خطرناک 

قرار داده است.
مختاری ادامه داد: اکنون اقتصاد کشور با حوزه های 
مصرفی و محو منابع پایه روبرو شده است. شاید بتوان 
با کمبود سایر منابع پایه، اقتصاد را سر پا نگه داشت 
ولی بدون منابع آب کافی و پایدار هرگز نمی توان آن را 
سر پا نگه داشت. به واقع جریان پایدار منابع در اقتصاد 
با جریان ناپایدار منابع جایگزین شده است؛ گره کار 
با حفظ زیرساخت های گردشگری و نجات بقایای 
بافت های تاریخی و سرمایه های فیزیکی گردشگری 

کشور باز می شود.

به مناسبت روز جهانی»مارها«؛

شناسایی 8۵ گونه مار در ایران

چرخه توسعه  نیافتگی و بحران آب ایران

کدام واکسن های کرونا برای دُز 
چهارم مناسب ترند؟

دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله 
با کووید۱۹ با اشــاره به عوامــل موثر در تعیین نــوع دز چهارم 
واکسن کرونا، گفت: اینکه قبلا چه واکسنی را تزریق کردیم، برای 
تصمیم گیری درباره نوع واکسن یادآور کرونا مهم است،  اما مهم تر 

از آن این است که اکنون چه واکسنی در دسترس مان است.
دکتر مسعود یونسیان در گفت وگو با ایسنا، درباره نوع واکسنی که 
باید به عنوان دز یادآور واکسن کرونا تزریق شود، گفت: باید توجه 
کرد که هیچ کجای دنیا واکسن متناسب با این ساب واریانت فعلی 
را ندارند. اگر واکسن متناســب با این ساب واریانت وجود داشت، 
طبیعتا بهترین انتخاب بود و اساســا شــاید مقرون به صلاح هم 
نباشد که قرار باشد چنین واکسنی را بسازند. زیرا ممکن است تا 
زمان انجام مطالعات آن، واریانت دیگری بروز کند. در حال حاضر 
گزارش شده که در هند ساب واریانتی با عنوان BA.۲.۷۵ شناسایی 
شده و نمی دانیم رفتار آن چگونه خواهد بود. بنابراین واکسن هایی 
که به طور اختصاصی برای هر واریانت یا ساب واریانت ساخته شده 

باشند،  به نظر می رسد که یک ایده آل دور از دسترس است.
مولفه های مهم در تعیین نوع

 دز چهارم واکسن کرونا
وی افزود: درباره اینکه چه واکسنی را برای دز چهارم، تزریق کنیم، 
باید توجه کرد که این موضوع مولفه های متغیری دارد؛ یکی اینکه 
چه واکسنی را به عنوان دو دز اول تزریق کردیم، نکته دوم اینکه چه 
واکسنی را در دسترس داریم. در هر کشور بر اساس واکسن هایی که 
در اختیار دارند، دستورالعمل شان را تدوین می کنند. در کشور ما 
که بیشتر به واکسن های ساخت داخل دسترسی داریم، پروتکل ها 

بر این اساس تدوین می شود.
یونسیان با بیان اینکه بنابراین شواهد علمی در دنیا برای دز یادآور 
به صورت متقن نیست،   ادامه داد: نکته اول که باید مورد توجه قرار 
گیرد، این است که تقریبا در همه مواردی که دُزهای یادآور متفاوت 
با دُزهای اولیه تزریق کردند، منجر به پاســخی برابر یا بهتر از این 
شده که از همان واکسن استفاده کنند. نکته دوم این است که در 
عین حال توصیه می کنند که اگر قرار است، از واکسن های متفاوت 
برای دز یادآور استفاده شــود، با اینکه همه واکسن ها نمره قبولی 
را آوردند، اما از آنجایی که کارایی واکسن ها متفاوت است، توصیه 
شده که واکســنی که به عنوان یادآور تزریق می شود، از پلتفرمی 
باشد که کارایی بالاتری داشته باشــد، در غیر این صورت همان 

واکسن قبلی را تزریق کنند.

اجرای طرح هوشمندسازی کنتورهای برق که 
چندین سال است با مشکلات منابع مالی روبرو 
شده و حرکت آهسته ای را پیش گرفته بود، امروز با 
تصویب قانون جدید برای تامین منابع مالی این طرح، 

با سرعت بیشتری روبرو خواهد شد.
به گزارش ایسنا، طرح فهام )طرح ملی فراسامانه هوشمند اندازه گیری 
و مدیریت انرژی( از سال ۱۳۸۹ با اخذ مجوز از شورای اقتصاد و 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی به عنوان طرح ملی تعریف شد، در ابتدا 
مباحث اولیه برای ۲۰ میلیون مشترک صورت گرفت تا کنتورهای 
برق آن ها هوشمند شود، اما با محدودیت منابع شورای اقتصاد و 
سازمان مدیریت اعلام کردند که این طرح در فاز نخست با تعویض 

یک میلیون کنتور و هوشمند شدن آن ها کار آغاز شود.
نگرانی از نبود زیرساخت ها، بحث بومی شدن و عدم تجربه باعث 
شد در فاز نخست تعویض یک میلیون کنتور مطرح شود. با این 
وجود، قرار بود این طرح در سال ۱۳۹۳ به پایان برسد و این یک 
میلیون کنتور تعویض شود، اما محدودیت منابع مالی باعث شد 
تنها ۳۰۰ هزار کنتور هوشمند نصب شود.  اکنون نیز بعد از گذشت 
هشت سال این طرح پیشرفت چندانی نداشته و آنطور که مصطفی 
رجبی مشهدی - سخنگوی صنعت برق - به ایسنا گفته است تمام 
بخش های اداری، صنعتی، عمومی و کشاورزی کشور با مصرف 
۳۰ کیلوولت آمپر به بالا که حدود ۷۰۰ هزار کنتور برآورد می شود 
هم اکنون به کنتورهای هوشمند برق، مجهز و رویت پذیر شده اند. 
وی با بیان اینکه ۳۰۰ هزار  کنتور هوشمند در بخش خانگی و تجاری 
نصب شده است، اظهار کرد: این بخش ها حدود ۵۰ درصد مصرف 
برق کشور را به خود اختصاص می دهند، بیش از ۳۰ میلیون دستگاه 
کنتور برق نیز در بخش خانگی و تجاری کشور داریم که ۶۰ درصد 
آن ها کنتورهای دیجیتال و مابقی مکانیکی هستند و در مجموع 
حدود ۳۰۰ هزار کنتور هوشمند در بخش خانگی و تجاری نصب 
شده  است.به گفته سخنگوی صنعت برق با احتساب بخش خانگی و 
تجاری هم اکنون یک میلیون دستگاه کنتور برق هوشمند در کشور 
نصب شده است.مشترکان با جایگزینی کنتورهای هوشمند می توانند 
ساعت به ساعت و دقیقه به دقیقه، میزان مصرف خود را بررسی و از 
آن اطلاع پیدا کنند. بنابراین با نصب کنتورهای هوشمند به راحتی 

می توان به مدیریت بار شبکه اقدام کرد.

جانشین فرماندهی کل نیروهای مسلح در امور فراجا و وزیر کشور 
به تاثیر تولید البسه مناسب تاکید کرد و گفت: اصناف و مسئولان 
مربوطه نظارت های بیشتری برای تولیدات البسه در کشور داشته 

باشند تا فرصت ایجاد انحراف فرهنگی از دشمنان سلب شود.
به گزارش ایسنا، سردار احمد وحیدی در اولین همایش سراسری 
سازمان اطلاعات فراجا ضمن تشکر و قدردانی از زحمات و تلاش 
های مجموعه فراجا و کارکنان خدوم آن در راستای تحکیم ولایت 
اظهار داشت: ولایت نقطه کانونی برای حرکت در مکتب عزیز اسلام 
است که تجلی آن در غدیر است و نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران در مسیر تحکیم امر غدیر تحقق پیدا کرده است. وزیر کشور 
گفت: فراجا در بسیاری از حوزه ها پیشگام و پیشقدم بوده و در حوزه 
امنیت اخلاقی که جزو ماموریت های مهم این فرماندهی است، نقش 
خود را به خوبی ایفا کرده است. وی در ادامه مطلب فوق عنوان کرد: 
همه ما خوشحال و خرسند هستیم که خداوند متعال چنین منت 
بزرگی را برعهده ما قرار داده و در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
دارای مسئولیت هستیم.  وزیر کشور به موضوع مهم امنیت و نقش 
فراجا و تداوم آن در جامعه اشاره و عنوان کرد: نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران بدون امنیت معنا ندارد؛ گسترده ترین شکل امنیت در 
قالب و قامت فراجا تحقق پیدا می کند. دکتر وحیدی گفت: سازمان 
اطلاعات فراجا چشم بیدار این فرماندهی است، چرا که با اشراف 

اطلاعاتی تمامی تحرکات دشمن را رصد و کنترل می کند.
وی تاکید کرد: شما برادران عزیز نسبت به تمامی مسائل درک 
عمیق دارید و موفقیت شما در ماموریت  های محوله خود مبین 
این موضوع است. جانشین فرماندهی کل نیروهای مسلح در امور 
فراجا با بیان اینکه محور پلیس هوشمند، "اطلاعات" است، تصریح 
کرد: "اطلاعات" نقطه تحول و آغاز است، در واقع امروز اطلاعات 
در عملکرد شما تبلور دارد؛ بنابراین سازمان اطلاعات نقطه آغاز 
هوشمندی و تحول در فراجا است. وحیدی با بیان اینکه دشمن در 
تمامی حوزه ها از جمله اجتماعی، اخلاقی، فضای مجازی و ... برنامه 
های وسیعی طراحی کرده است، گفت: با هوشمندی و هوشیاری شما 
عزیزان برنامه های دشمنان پیش بینی و خنثی و اقدام اطلاعاتی و 
عملیاتی شما سربازان گمنام موجب یأس و ناامیدی دشمن در 

رسیدن به اهداف شان شده است.

"دارویاری"؛ طرحی که قرار اســت با 
انتقال یارانــه دارو از طریق بیمه ها به 
مردم، پوشش بیمه ای داروها را افزایش 
داده، اقلام بیشتری از داروها را زیر چتر 
بیمه ها برده و در عین حال قیمت دارو 
را به ســمت واقعی شدن سوق دهد، با 
این شرط که "پرداختی از جیب بیمار" 
نه تنها افزایش نیابــد، بلکه در برخی 

اقلام کاهش قیمت نیز خواهد داشت.
به گزارش ایســنا، بــه دنبال اجــرای طرح دارویــاری که در راســتای اصلاح 
سیاست های ارزی و یارانه ای دارو و با هدف افزایش پوشش بیمه ای داروها، انجام 
شد، وزارت بهداشــتی ها اعلام کردند که تعداد داروهای تحت پوشش بیمه نیز 
بالا خواهد رفت و پرداخت از جیب مردم در حوزه دارو و در قالب پوشش بیمه ای 

تغییری نمی کند.
بر این اســاس دکتر بهرام عین اللهی_ وزیر بهداشت نیز  از طرح "دارویاری" 
به عنوان طرح ارتقای بیمه ها و کارایی بیشــتر بیمه ها، یاد و اعلام کرد که "این 
طرح از بیمه همگانی شروع شده و مجلس شورای اسلامی اعتباری بالغ بر ۶ هزار 
میلیارد تومان برای بیمه همگانی در نظر گرفته و بر اســاس آن حدود ۶ میلیون 
نفر به جمعیت تحت پوشش بیمه همگانی اضافه شدند. همچنین مجلس شورای 
اسلامی ۵ هزار میلیارد تومان نیز بابت حمایت از دارو و درمان بیماری های خاص 
در نظر گرفته اســت."همچنین به گفته وزیر بهداشت، در قالب این طرح تعداد 

داروهای تحت پوشش بیمه، افزایش یافته است.

رئیس سازمان بهزیســتی کشور گفت: 
اســتیفای حقوق افراد دارای معلولیت 
و تحقق مفاد قانون حمایــت از حقوق 
معلولان مدت زیادی است که در دستور 

کار سازمان بهزیستی است. 
به گزارش ایسنا، علی محمد قادری بیان 
کرد: توسعه پایدار کشــور، رشد و ارتقاء 
شاخص های رفاه و سلامت اجتماعی و 
تلاش برای بهزیســتی آحاد جامعه یک 

وظیفه ملی اســت. وی اظهار کرد: بازمهندســی فرآیندهای ساختاری سازمان در 
دستور کار ماست و کیفی ســازی روند ارائه خدمات شروع شده است. این سازمان، 
امدادی، تخصصی و حمایتی است و بر این باوریم که در این مدت بتوانیم از افرادی 
که به عنوان خدمت گیرنده در جامعه بزرگ سازمان بهزیستی مطرح هستند، گره 
گشایی کنیم. قادری افزود: استیفای حقوق افراد دارای معلولیت و تحقق مفاد قانون 
حمایت از حقوق معلولان مدت زیادی است که در دستور کار ماست. قادری با بیان 
اینکه در سازمان بهزیستی حدود ۱۹ هزار پرســنل دربخش های مختلف مشغول 
انجام وظیفه هستند، گفت: ۷ میلیون نفر مخاطب سازمان بهزیستی هستند که امید 
است بتوانیم به صورت برنامه های کوتاه مدت و میان مدت تا پایان سال ۱۴۰۱ اهداف 
خود را اجرایی کنیم.رئیس سازمان بهزیستی کشور در پاسخ به سوالی درخصوص 
اقدامات سازمان در حوزه کودکان کار و خیابان بیان کرد: بهزیستی به عنوان سازمانی 
که موضوع تمشــیت امور کودکان را دارد، جزو مهم ترین سازمان های درگیر با این 

موضوع است اما بخش زیادی از کودکان کار و خیابان جزو اتباع خارجی هستند.

وزیر آموزش وپرورش گفت: با احتساب 
پذیرفته شــدگان آزمون اســتخدامی، 
قانون تعیین تکلیف و ورودی های جدید 
دانشگاه فرهنگیان حدود ۷۰ هزار نیروی 
جدید به مدارس می پیوندند . به گزارش 
ایسنا، یوسف نوری روز گذشته با حضور 
در برنامه »دست خط« شبکه سوم سیما، 
در پاسخ به پرسشی درباره فراهم کردن 
فضایی ایمن در فضای مجازی و اینترنت 

پاک برای دانش آموزان اظهار کرد: در حال حاضر در شبکه شاد یک موتور جست وجو 
تحت عنوان "ذره بین" داریم. شاد، شبکه سالمی است، ما هم موتور جست وجو و هم 
پیام رسان اختصاصی داریم. وی افزود: خوشبختانه از همان ابتدا، وزارت ارتباطات و 
تمام موسسات و شرکت های دانش بنیان که در این زمینه کار کرده اند دور همدیگر 
جمع شده اند و اقدامات خوبی انجام شده است. انشاالله به نظرم به زودی رونمایی از 
بخشی از این اینترنت را داشته باشیم. وزیر آموزش وپرورش درباره تمهیدات وزارت 
آموزش وپرورش دربــاره حذف کتب و آموزش های زائد پــس از تاکید مقام معظم 
رهبری در این زمینه اظهار کرد: ما بلافاصلــه پس از فرامین مقام معظم رهبری در 
دیدار ۲۱ اردیبهشت ماه جاری، جلســه گذاشته و برای همه تعیین تکلیف کردیم.  
اجرای منویات رهبری در حذف متون اضافه و جایگزینی متون مناســب که برای 
حضور ما در تمدن نوین اسلامی ضروری اســت در حال انجام است و اینک کار در 
حوزه  برنامه درسی در دست پیگیری است و گزارش اولیه را حداکثر تا ۱۰ روز آینده 

ارائه می کنیم.

امکان تمدید نسخه بیماران مزمن تا دو بار 
بدون نیاز به تجویز مجدد در طرح »دارویاری«

برنامه جدید ویژه 
»کودکان کار و خیابان« ایرانی

وزیر آموزش وپرورش:

موتور جست وجو و هم پیام رسان 
اختصاصی داریم

هوشمندسازی کنتورهای برق 
به کجا رسید؟

وزیر کشور عنوان کرد

لزوم نظارت اصناف و مسئولان 
مربوطه برای تولید البسه 

مناسب در کشور
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ســمیرا برادری تهیه کننده فیلم ســینمایی 
»زالاوا« به کارگردانی ارسلان امیری بیان کرد 
که این فیلم به اندازه زندگی امروزی ما ترسناک 

نیست.
ســمیرا برادری تهیه کننده فیلم سینمایی 
»زالاوا« به کارگردانی ارســلان امیری که در 
حال حاضر در حال اکران است، درباره رضایت 
از فروش و اکران این فیلم به خبرنگار مهر گفت: 
در اینجا این ســوال مطرح اســت که فروش 
فیلم یا دیده شدن آن؟ تا اینجا از فروش فیلم 
راضی هستم اما از دیده شــدن آن نه. چرا که 
اصل بر دیده شــدن اســت و با توجه به اینکه 
پرفروش ترین فیلم این ســینما مخاطب یک 
درصدی دارد تا دیده شدن راه زیادی در پیش 
داریم. خوشبختانه »زالاوا« رضایت ۹۰ درصدی 
مخاطب را به همراه دارد و همین باعث می شود 

برای دیده شدن به خودش تکیه کند.
وی با اشاره به اکران چند فیلم سینمایی در یک 
باز زمانی اظهار کرد: فیلم های خوبی به یکباره 
اکران شدند اما معتقدم تعداد فیلم های خوب 
بیشتر مسیر سینما رفتن را باز می کند حتی 
کنسرت و تئاتر خوب هم بر سینما رفتن مردم 
موثر هستند. آن چیزی که سدی محکم است 
گرانی بلیت، حمل و نقل و فشار اجتماعی است. 
در عین حال در چنین شرایطی ساختار اکران 
برای چنین فیلم هایی درست طراحی نشده است 
چرا که مردم به فیلم هایی که از ظواهر گیشه بهره 
کمتری دارند به مرور استقبال می کنند و دهان 
به دهان تبلیغش می کنند، این روند نیازمند 
ساختاری متفاوت از اکران فیلم های دیگر است.

این تهیه کننده درباره ضعف تبلیغات این فیلم 
در تلویزیون گفت: شــما تلویزیون می بینید؟ 
چون من نمی بینم پرسیدم! آیا تبلیغات فیلم ها 
را نشــان می دهد؟ امکانات تبلیغی اگر به آثار 
فرهنگی تعلق می گیرد باید برای همه یکسان 
باشد. به چه حقی تمام امکانات تبلیغی را تنها 
به یک فیلم می دهند!؟ از بیت المال حاتم بخشی 
می کنند و پاسخگو هم نیستند! متاسفانه ما 
به جایی رسیدیم که مدیر سینمایی فیلمی را 
اکران نمی کند چون خوشش نمی آید یا آن را 

مناسب نمی داند. 

ثبت تجربه مشترک آدم ها از »فقدان«

وقتی یک »عزیز« 
دیگر نیست !

فاطمه خواجه نوری هنرمند عکاس درباره 
آثار بــه نمایش درآمده از خــود در خانه 
هنرمنــدان ایران تاکید کــرد که در این 
مجموعه به دنبال ثبت تجربه مشــترک 
آدم ها در »از دست دادن یک عزیز« بوده 

است.
فاطمه خواجه نوری که این روزها نمایشگاه 
عکس او با عنوان »ملال فقدان« در گالری 
محیطی خانه هنرمنــدان ایران در حال 
برگزاری اســت، درباره شکل گیری ایده 
این نمایشــگاه به خبرنگار مهر گفت: از 
کودکی تا نوجوانی خانواده ما و مادربزرگم 
در یک ســاختمان زندگــی می کردیم و 
روابط بســیار نزدیکی با یکدیگر داشتیم. 
به همیــن ترتیب بیشــتر اوقاتــم را با 
مادربزرگــم می گذراندم و رابطه بســیار 
نزدیکی بین ما شــکل گرفته بود. بعد از 
آنکه مادربزرگم فوت کرد همیشــه جای 
خالی اش را حس می کردم، چون حضور 
او همواره یک قسمت مهم از زندگی من را 

در برمی گرفت.
وی بیــان کرد: ســال ها بعــد وقتی که 
مادربزرگ یکی از دوســتانم درگذشت، 
من به خانــه آن ها رفتم و بــه دنبال یک 
سری نشانه های مشترک برای به تصویر 
کشیدن این تجربه فقدان میان آنچه خود 
تجربه کرده بودم و آنچه دوســتم تجربه 
می کرد، بودم. از این منظر می توانم بگویم 
این نمایشگاه در واقع حاصل یک تجربه 

شخصی است. 
خواجه نوری در توضیح ایده گرفتن از این 
تجربه شخصی گفت: من در عکس هایی 
که ثبت کردم آن فضای خانه مادربزرگ 
را به واسطه چیزهای مشترکی که در نسل 
خودم وجود داشت، نشــان داده ام؛ مثلًا 
قرآن، چرخ خیاطی، آلبوم خانوادگی و… 
این ها از ابزارهایی بودند که تقریباً در خانه 
همــه مادربزرگ های هم نســل های من 
بود. مثلًا خودم بــا چرخی که مادربزرگم 
خیاطی می کرد خاطرات بســیاری دارم. 
من هم سعی کردم در این تجربه شخصی 
هر آنچه را که بین همه ما مشترک است 

در عکس هایم نشان دهم.
این عکاس با اشــاره به وجــه تمایز این 
عکس ها بــا تصاویری که پیــش از این با 
محوریت از دست دادن افراد گرفته شده 
است، اظهار کرد: یک حسی همیشه همراه 
من است؛ اینکه هنوز هم هر اتفاقی برایم 
پیش می آید با خــودم می گویم ای کاش 
مادربزرگم کنارم بود، چون او نقش مهمی 

در زندگی من داشت.

مرحله ثبت و دریافت آثار در »بخش بین الملل« سی  و نهمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران به پایان رسیده است و ۵۰۱۲ اثر برای راه یابی 

به جشنواره اقدام کرده اند.
به گزارش روابط عمومی انجمن سینمای جوانان ایران، همزمان با پایان 
مرحله دریافت آثار و ثبت نام در بخش بین الملل سی و نهمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه تهران که از تاریخ ۲۴ اسفند ۱۴۰۰ تا ۱۰ تیر ۱۴۰۱ 
ادامه داشت، ۱۳۱ کشور تعداد ۵۰۱۲ فیلم کوتاه را در برای شرکت در 
جشنواره ارسال کردند. بیشترین تعداد آثار ارسال شده به ترتیب به کشور 
فرانسه با ۵۷۲ اثر، اسپانیا ۴۰۱، هندوستان ۳۴۶، چین ۲۳۱، ایالات متحده 
آمریکا ۲۲۱، برزیل ۲۱۳، آلمان ۱۹۱، ایتالیا ۱۸۸، روسیه ۱۶۲، ترکیه 
۱۴۹، کانادا ۱۰۱ و مکزیک ۸۶ اختصاص دارد. از مجموع ۵۰۱۲ فیلم 
کوتاه ارسال شده به دبیرخانه جشنواره، به تفکیک ۲۹۲۵ اثر داستانی، 
۸۰۴ اثر مستند، ۶۸۹ اثر پویانمایی و ۵۹۴ اثر تجربی در بخش بین الملل 
سی و نهمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران شرکت کرده اند.  امور 
بین الملل انجمن سینمای جوانان قبل تر تأکید کرده بود که فیلمسازان 
ایرانی آثار خود را بایستی صرفاً در بخش »مسابقه ملی« جشنواره ثبت 
کنند و از ثبت آثار در بخش بین الملل این رویداد اجتناب کنند. تعدادی از 
آثار ایرانی ثبت شده در بخش ملی، صرفاً طی تعامل هیات انتخاب بخش 

ملی و بخش بین الملل و دبیر جشنواره، به بخش بین الملل راه می یابند.
هیات انتخاب بخش بین الملل از اردیبهشت ۱۴۰۱ همزمان با دریافت 
آثار به بررسی آثار ارسال شده اقدام کرده بودند و هم اکنون با پایان مهلت 
ثبت نام هیات انتخاب فرآیند تکمیل انتخاب آثار را آغاز کرده اند.  ثبت نام 
و بارگذاری آثار در »بخش ملی« سی ونهمین جشنواره بین المللی فیلم 
کوتاه تهران تا ۵ مرداد ۱۴۰۱ ادامه دارد و داوطلبان می تواند تا پایان این 
روز با مراجعه به سایت جشنواره به آدرس festival.iycs.ir برای ثبت 
آثار خود اقدام کنند. بنابر اعلام دبیرخانه این جشنواره، مهلت به هیچ وجه 
تمدید نمی شود. سی و نهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 

۲۷ مهر تا ۲ آبان ۱۴۰۱ به دبیری مهدی آذرپندار برگزار خواهد شد.

ثبت نام 131 کشور در سی ونهمین 
جشنواره فیلم کوتاه تهران

فیلم های سینمای ایران 
واقعاً دیده می شوند؟

»زالاوا« ترسناک 
نیست

فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« ساخته هادی حجازی فر از ۲۷ تیرماه 
در تلوبیون به صورت آنلاین، اکران می شود.

به گزارش مهر به نقل از روابط عمومی تلوبیون، طرح جدید اکران آنلاین 
فیلم های سینمایی روز ایران و حمایت از آثار شاخص، با فیلم سینمایی 

»موقعیت مهدی« با موضوع زندگی شهید باکری آغاز می شود.
در این طرح، فیلم های سینمایی روز ایران می توانند به منظور رفع انحصار 
در اکران آنلاین، از ظرفیت بیش از ۲۰ میلیون کاربر سایت و اپلیکیشن 

تلوبیون استفاده کنند. 
در نخستین گام، فیلم »موقعیت مهدی« که با اکران موفق در سینماهای 
سراسر کشور و فروش ۱۴ میلیارد تومانی، به عنوان پرفروش ترین فیلم 

حوزه دفاع مقدس مطرح شد.

اکران آنلاین »موقعیت مهدی« از عید 
غدیر آغاز می شود

محمـد خزاعـی رییس سـازمان سـینمایی بیـان کرد 
کـه هـر محصولـی کـه از سـازمان سـینمایی مجـوز 
دریافت کنـد اجـازه نمایـش در همه اسـتان ها بـه آن 
داده می شـود و هیچ دستگاهی در اسـتان ها حق ندارد 

مانـع نمایش آن شـود.
به گزارش  روابط عمومی سـازمان سـینمایی، نشست 
محمد خزاعی رئیس سـازمان سـینمایی با مدیـران و 
فعالان و سـینماگران اسـتان کردسـتان ۲۳ تیرماه در 

شـهر سـنندج برگزار شد.
در این نشست محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی 
گفـت: هـر فیلـم و محصولـی کـه از سـوی سـازمان 
سـینمایی کشـور مجوز دریافت کند اجـازه نمایش در 
همه اسـتان ها به آن داده می شـود و هیچ دستگاهی در 

اسـتان ها حق نـدارد مانـع نمایش آن شـود.
وی افـزود: چنانچه نمایش فیلـم خاصی بـه دلایلی در 
اسـتان خاصی بـا ملاحظاتـی مواجه شـود حتمـاً نیاز 
است با هماهنگی سازمان سینمایی و وزارت فرهنگ و 
ارشـاد اسـلامی این اتفاق صورت گیرد و هیچ کس راسا 
حق ندارد اعتبار مجوز وزارت فرهنگ و ارشـاد اسلامی 

را زیر سـوال برده و مانع شـود.
رئیس سـازمان سـینمایی پس از شنیدن صحبت های 
فعالان حوزه سـینمای اسـتان کردسـتان اظهـار کرد: 
کردسـتان در حوزه تئاتر خیابانی و موسـیقی و سینما 
ظرفیت هـای زیـادی دارد و مسـئولان بایـد توجـه 

جدی تر بـه هنرمنـدان این اسـتان داشـته باشـند.
وی بـا بیان اینکـه دولت بـا رویکرد عدالت محـوری کار 
خـود را در همـه حوزه هـا از جملـه فرهنگ و هنـر آغاز 
کرده اسـت، افـزود: راه انـدازی کارگروه فرهنـگ و هنر 
بـرای اولین بـار در کشـور، فعـال شـدن شـورای عالی 
سـینما بعـد از ۱۲ سـال و احیـای شـورای عالـی هنر 
از مهمتریـن اقدامـات دولـت در حـوزه فرهنـگ و هنر 

بوده اسـت.
خزاعی با بیـان اینکـه امسـال در ردیف بودجـه وزارت 
ارشاد و سـازمان سـینمایی اتفاقات خوبی افتاده است، 
ادامـه داد: تـا پایان سـال تمـام دفاتر انجمن سـینمای 
جوانان کشـور مجهـز می شـوند و در حـوزه بازسـازی 

سـالن های سـینما هـم اقداماتـی انجام می شـود.
رئیس سازمان سـینمایی و سـمعی، بصری اظهار کرد: 
امسـال ۴۰ درصـد بودجـه مرکز گسـترش سـینمای 
مسـتند و تجربـی و پویانمایـی و ۸۰ درصـد بودجـه 
انجمن سـینمای جوانـان بـه شهرسـتان ها اختصاص 

یافته اسـت.
خزاعی بر لـزوم تـلاش بـرای نمایش هویـت فرهنگی 
زیبا در اسـتان های مختلف از طریـق تولید فیلم تاکید 
و اضافه کـرد: سـینماگر در کنـار انعکاس مشـکلات و 
آسـیب ها، زیبایی ها را نیز نمایش دهند کـه در افزایش 

ثروت و توسـعه اسـتان ها تاثیرگذار اسـت.
بـه گفتـه وی، سـینماگر و فیلمسـاز اسـتانی نباید به 
راحتـی و بـا بـی تفاوتـی از کنـار ایـن همـه قصه هـا و 
ماجراهای جالب تاریخی، فرهنگی و هویتـی و باورها و 
فرهنگ فولکلور اسـتان عبور کند. متاسـفانه در برخی 
اسـتان ها بـا ذهنیـت و تصاویـری نادرسـتی در اذهان 
تداعی می شـوند که این ناشـی از تصویرسـازی غلطی 

اسـت که صـورت گرفته اسـت.
خزاعی با بیان اینکـه با تصویری که می سـازید قضاوت 
می شـوید، تصریـح کـرد: تـلاش کنیـد هویـت ملی و 
تاریخی تان را فراموش نکنیـد و حفظ کنید، موضوعات 
جذاب و زیبا، میـراث فرهنگی فراموش شـده، ارزش ها 
و اسـطوره ها و افتخـارات دینـی و ملی تـان را در فیلـم 

انعـکاس دهید.
به گفتـه وی، جهـان از روی تصاویر و فیلم هایمـان ما را 

می شناسـد و قضاوت خواهـد کرد.
رئیـس سـازمان سـینمایی بـا بیـان اینکـه متاسـفانه 
اغلب از کنار نکات تربیتی و اخلاقی سـینما گذشـتیم 
و چشم پوشـی کردیـم، تاکیـد کـرد: بایـد سـراغ آن 
سـینمای پاک، نجیـب و اخلاقـی برویـم که دنیـا ما را 
می شناسـد، چه چیـزی از سـینمای ایـران بـرای دنیا 
جذاب است؟ تکنولوژی و فناوری و تکنیک و جلوه های 
بصـری کـه به وفـور در آثار بیگ پروداکشـن خودشـان 
یافت می شـود، پـس دنیـا سـینمای مـا را بـه اخلاق، 
شـاعرانگی و نشـانه های هویتـی و فضـای فرهنگـی و 

انسـانی می شناسـد.
سـینمایی کـه بـرای جهـان غوطـه ور در مادیـات و 
افراط گرایـی پـر زرق و بـرق غربـی تازگـی دارد و نوعی 

گفتمـان جدیـد و افـق نویی اسـت.
حبیب ایـل بیگی معـاون ارزشـیابی و نظارت سـازمان 
سـینمایی هم با بیـان اینکـه بـه تمرکززدایـی اعتقاد 
زیـادی دارم، اضافـه کـرد: امکانـات و فرصت هـا بایـد 
به شـکل عادلانـه در اختیـار فعـالان حوزه سـینمایی 

اسـتان ها قـرار گیـرد.
ایل بیگی بـر لزوم توجه بـه اقتصادی بـودن تولید فیلم 
پیـش از انجـام کار تاکیـد کـرد و ادامـه داد: ۹۰ درصد 
فیلم های سـینمایی که در ایران تولید می شـود، امکان 
برگشـت سـرمایه یا سـود ندارند کـه ایـن نقطه ضعف 

باید برطرف شـود.
وی انجمـن سـینمای جـوان را از دریافت مجـوز تولید 
فیلم کوتاه مستثنی دانسـت و مطرح کرد: از سالن های 
سـینما حمایت می شـود و بـه زودی واریـز کمک ها به 

حسـاب مدیران سـینماها صورت خواهد گرفت.
در ایـن نشسـت صمیمانـه، تعـدادی از فعـالان حـوزه 
سینمایی کردستان با رئیس سازمان سینمایی به بیان 
دغدغه های خود پرداخته و مشـکلات و خواسـته های 

خـود را مطـرح کردنـد و خواسـتار حمایـت دولـت از 
هنرمنـدان در بخش هـای مختلف شـدند.

ایرج بهرام نژاد مدیر مسـئول آموزشـگاه فن بیـان مونا، 
نبود درآمد و نداشـتن مسـکن را از جملـه دغدغه های 
هنرمندان اسـتان عنوان کرد و خواسـتار توجه بیشـتر 
وزارت فرهنـگ و ارشـاد به قشـر هنرمنـدان به ویـژه از 

لحـاظ اقتصادی شـد.
امیر غلامی مدرس سـینما و فیلمسـاز نیـز از مدیریت 
سیستم اداری دستگاه ها در گذشـته انتقاد کرد و افزود: 
سیسـتم مافیایی در حوزه سـینمایی باعث به حاشـیه 
رانده شـدن تعدادی از فعالان عرصه سـینما شده است 

و بایـد اصلاحاتی صـورت گیرد.
فاتـح بادپـروا مدیـر سـینما کردسـتان مریـوان هم بر 
ضـرورت حمایـت از همـه حوزه هـای زیرمجموعـه 
سـینمایی اسـتان تاکیـد و اظهار کـرد: چندین سـال 
می شـود که بخـش خصوصی حـوزه سـینما فراموش 

شـده و نیازمنـد حمایت اسـت.
فریـاد مجیـد آبـادی کارگـردان و تهیـه کننده هـم از 
ممنوع کار شـدن خـودش انتقـاد کـرد و توضیـح داد: 
لطفاً اجـازه دهید کار کنیم، مـا برای ایران و کردسـتان 

کار می کنیـم.
بختیـار لحیمـی مـدرس و مستندسـاز و مدیرعامـل 
خانه مسـتند کردسـتان هم با اشـاره به اینکه بعـد از ۲ 

سـال پیگیری، موفق به دریافت مجوز راه انـدازی خانه 
مستند اسـتان شـده اسـت، ادامه داد: وزارت ارشاد باید 
محلی در شـان خانه سـینما برای این مهـم اختصاص 
دهـد، ضمـن اینکـه بودجـه سـالانه مسـتمر و ردیف 
بودجـه ثابت بـرای خانـه مسـتند در نظر گرفته شـود.
مهدی توکلی نماینده خانه عکاسان کردسـتان از عدم 
توجه بـه هنـر عکاسـی انتقـاد کـرد و گفت: عکاسـان 
توانمنـدی در اسـتان داریـم کـه مـورد حمایـت قـرار 
نمی گیرنـد و درخواسـت مـا ارائـه کارت هویتـی بـه 
عکاسـان و کمـک بـه انسـجام فعـالان ایـن عرصـه و 

برگـزاری جشـنواره مسـتقل اسـت.
ناصـر سـبحانی فیلمسـاز مدیر شـرکت دانـش بنیان 
تجهیزات انیمیشن سـازی در ایران هم بر لزوم حمایت 
از تولیدکنندگان تجهیزات سینمایی کشور تاکید کرد.
حیدر مـرادی مدیر پردیس سـینمایی بهمن سـنندج 
با اشـاره به اینکـه طـی ۱۰ گذشـته صندلی هـای این 
سـینما تعویض نشـده اسـت، افـزود: بـا وجـود پایین 
بـودن درآمد سـرانه مـردم اسـتان، اسـتقبال مـردم از 

فیلم هـا خـوب اسـت.
سـوران فهیم مدرس سـینما و تدوینگر هم سـینمای 
ایـران را دارای مشـکل بنیـادی دانسـت و اضافـه کرد: 
مـا از کاربـردی بـودن سـینما غافل شـده ایم، چـرا که 

آموزش هـای سـینما در ایـران بسـیار قدیمی اسـت.

هیچ دستگاهی در استان ها حق ندارد مانع نمایش فیلم شود
رنا

  ای
س:

عک

مریـم گـودرزی هنرمنـد نگارگـر و بهنـام 
شـیرمحمدی هنرمنـد نقـاش دربـاره خلق 
آثـار غدیـری در نمایشـگاه »بهشـت غدیر« 

توضیحاتـی ارائـه کردنـد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، نمایشـگاهی 
متشـکل از ۱۲ پـرده نقاشـی، نگارگـری و 
چاپ سـنگی کـه هـر کـدام یـک روایـت از 
غدیر اسـت، با عنـوان »بهشـت غدیـر« روز 
پنج شـنبه ۲۳ تیر ۱۴۰۱ در گالری خوشزاد 

نگارخانـه گنـج پنهـان افتتاح شـد.
در این نمایشـگاه که جزئی از پروژه »بهشت 
غدیـر« اسـت، ۱۲ پـرده از واقعه غدیـر خم؛ 
شـامل ابلاغ پیام غدیر به پیامبر اکـرم )ص( 
در معراج، تا ماجرای شـب سیزدهم ذیحجه 
و اعـلام جانشـینی حضـرت امیرالمومنیـن 
)ع( و پـرده بیعـت تـا کوفـه و تظلـم خواهی 
حضرت علـی )ع( بـه تصویر کشـیده شـده 
اسـت. »معراج«، »امیـر امانتدار«، »آسـمان 
در دسـت آسـمان«، »فرمان غدیـر«، »آوای 
شـیطان«، »شـیاطین در کمیـن«، »سـاز 
ناکوک«، »بیعت« و »بهشـت غدیر« عناوین 

ایـن آثار اسـت.
»بهشـت غدیـر« مخاطبانـی فـرا ملـی، فرا 

مـرزی و حتـی فراتـر از زمـان حاضـر دارد
حجت الاسلام حسـین معماریان کارشناس 
علمی »بهشـت غدیر« در گفتگو با خبرنگار 
مهـر دربـاره وظیفـه اش در ایـن پـروژه بیان 
کـرد: در »بهشـت غدیـر« وظیفـه تهیـه 
گزاره هـای تاریخـی، تحلیـل آنهـا و افزودن 
جزئیـات تاریخـی بـه نقل هـا و مشـاوره بـه 
هنرمنـدان را عهـده دار بـودم. پایـه اصلـی 
طراحی ها و نقاشـی ها، گزارش های تاریخی 
بـود کـه بـه لطـف خـدا از اسـناد تاریخـی 

اسـتخراج شـد. 
وی با بیان اینکه ایـن کار مخاطبانی فراملی، 
فرامرزی و حتـی فراتـر از زمان حاضـر دارد، 
تصریح کرد: هنر مانایی خود را دارد و کارهای 
هنری فارغ از جریان هـا و گروه هـا راه خود را 
پیدا می کننـد. از همیـن روی، اهمیـت این 

کار کاملًا ملموس اسـت.
معماریـان همچنیـن تاکیـد کـرد کـه هنر 
هنرمندان اسـت که زبـان تاریـخ را بـه زبان 

روز تبدیـل کـرده اسـت.
عادله سـلیمی کارشناسـی ارشـد هنرهای 
اسـلامی از دانشـگاه سـوره و مدیـر هنـری 
پروژه »بهشـت غدیـر« دربـاره این پـروژه به 
خبرنگار مهر گفـت: هنر نقاشـی و نگارگری 
ایرانـی از دیر باز پیوند ناگسسـتنی بـا وقایع 
تاریخـی داشـته اسـت، با بررسـی آثـار قدما 

به ایـن موضوع پـی می بریم کـه تصویرگری 
وقایـع تاریخـی و حماسـی همیشـه مـورد 
توجه هنرمنـدان و مخاطبـان بوده اسـت. با 
توجه بـه ایـن سـابقه تاریخـی و اصالت هنر 
ایرانی بنا شـد تا با پیشـنهاد مؤسسـه سـرو 
امیـد ۱۲ پـرده از ناگفته هـای واقعـه غدیر را 

بـه تصویر بکشـیم.
وی بیـان کـرد: نکته مهـم »بهشـت غدیر« 
تصویرسـازی بـا شـیوه های مختلـف هنـر 
ایرانـی از جملـه نگارگـری، چاپ سـنگی و 
نقاشـی بـه روش هـای سـنتی و دیجیتـال 
اسـت کـه بـه مـا ایـن امـکان را مـی داد بر 
اسـاس موضوع هـر واقعـه بتوانیـم بهترین 
تکنیـک را برای جـذب مخاطب و رسـاندن 
مطلب واقعـه در مجموعه »بهشـت غدیر« 

خلـق کنیم.
سـلیمی تصریـح کـرد: گاهـی بـرای اینکه 
بتوانیـم بهتریـن طـرح را اسـتخراج کنیـم، 
چنـد تکنیـک اجـرا شـد و همـه تکنیک ها 
مورد بررسـی قـرار گرفت. در بعضـی تصاویر 
با چنـد هنرمنـد همزمـان کار انجام شـد تا 
بتوانیـم بهترین اثـر را بـه جهت مانـدگاری 

خلـق کنیم.
پرده های »معراج« و »غدیر خم« 

چطور خلق شدند
مریـم گـودرزی هنرمنـد نگارگـر کـه دو اثر 
»معراج« و »غدیر خم« از آثار پروژه »بهشت 

غدیـر« را با تکنیـک نگارگـری خلـق کرده 
اسـت، درباره این آثـار بیان کـرد: مـن دو اثر 
نگارگـری با عنـوان »معـراج« و »غدیر خم« 
برای پـروژه »بهشـت غدیـر« کار کـردم که 
اثـر اول در واقـع ابـلاغ پیـام غدیر بـه پیامبر 
اکـرم )ص( در معـراج اسـت و خلـق اثـر بـا 
توجـه بـه ویژگی هـای نگارگـری عرفانـی، 
در رنـگ و چیدمـان و ترکیب بنـدی شـکل 
گرفـت. همچنین ایـن اثـر بـا توجه بـه واژه 
واژه متـن معراج نامـه )بـه جهـت و جانمایی 
عناصر تصویری در کادر آسـمان( خلق شده 
اسـت. خلق اثـر دوم با عنـوان »غدیـر خم« 
با توجـه بـه ویژگی هـای نگارگـری معاصر، 
محدودیـت رنگ هـا و مـدرن بودن سـاخت 
و سـاز، چیدمـان و ترکیب بنـدی ایرانـی، به 
جهت و جانمایی عناصر تصویری و کادرهای 
تودرتو و در یـک کادر اصلی که از ویژگی های 

هنـر ایرانی اسـت، خلق شـده اسـت.
وی درباره اثـر »معراج« و اینکـه نگاه فراملی 
نسـبت به آن داشته اسـت یا خیر، گفت: این 
اثر بـا توجه بـه نگاهـی ملـی و ایرانـی و قابل 
قبـول طبـع فرامنطقـه ای به جهـت علمی 
بـودن ویژگی های نقاشـی ایرانـی، طراحی و 
اجرا شده اسـت اما عناصر و چیدمان و شیوه 
ارائه ایرانی اسـت. ساخت وسـاز و رنگ بندی 
معاصـر و بـا محـدود کـردن رنگ بـه هدف 
نزدیـک شـدن بـه فضـای خلـوص و جلـوه 

معنـوی کار صـورت گرفته اسـت.

لیلا حاتمی و کازوئو ایشی گورو به عنوان هیات 
داوران جشنواره فیلم ونیز به ریاست جولین مور 

انتخاب شدند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، در 
حالی که جولین مور بازیگر آمریکایی به عنوان 
رییس هیات داوران هفتاد و نهمین دوره جشنواره 
فیلم ونیز انتخاب شد، اعضای هیات داوران وی را 
چهره هایی چون لیلا حاتمی و کازوئو ایشی گورو 

نویسنده برنده نوبل ادبیات، تشکیل می دهند.
جولین مور بازیگر برنده اسکار برای فیلم »هنوز 
آلیس«، به تازگی بازیگر »وقتی کار نجات جهان 
را تمام کردی« به کارگردانی جسی آیزنبرگ 
بوده است و پس از این در فیلم »تیزتر« ساخته 

بنجامین کارون بازی خواهد کرد.
آدری دیوان که سال پیش شیر طلای ونیز 
را برای فیلم »رویداد« برده، لئوناردو دی 
»قفس  فیلم  یتالیایی  ا کارگردان  نزا  کاسترا
نتینی و  درون«، مایانو کوهن کارگردان آرژا
رودریگو سوروگوئین تهیه کننده فیلم »مادر« 
دیگر داوران این دوره جشنواره ونیز را تشکیل 

می دهند.
جولین مور آخرین بار در فیلمی با عنوان »حومه 
شهر« به کارگردانی جورج کلونی در سال ۲۰۱۷ 
راهی جشنواره فیلم ونیز شده بود. وی سال 
۲۰۰۲ جایزه کوپا ولپی برای بازیگری جشنواره 
فیلم ونیز را برای بازی در فیلم »دور از بهشت« 

ساخته تاد هینس دریافت کرده است.

لیلا حاتمی هم که سابقه حضور در هیات داوران 
جشنواره کن ۲۰۱۴ را دارد، از جمله ۳ چهره زن 
و در کنار ۴ چهره مرد، به ریاست مور کار داوری 
این دوره را انجام می دهد. وی جایزه خرس 
نقره ای بهترین بازیگر جشنواره برلین را برای 
فیلم »جدایی« ساخته اصغر فرهادی دریافت 

کرده است.

لیلا حاتمی داور جشنواره ونیز ۲0۲۲ شد
جولین مور رییس هیات داوران

نمایش آثاری فراملی با رنگ غدیر

از »معراج پیامبر« تا »بهشت غدیر«
گزارش

مهر
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بـه گـزارش روابـط عمومـی اداره کل هنرهـای نمایشـی، محمدمهـدی 
اسـماعیلی وزیر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی در بازدید از بخش هـای مختلف 
مجموعـه تئاتـر شـهر گفـت: مجموعـه تئاتر شـهر یـک موقعیت کـم نظیر 
اسـت. شـهر تهـران بـه عنـوان پایتخـت ایـران اسـلامی بـا ایـن نمادهـای 
فرهنگی و هنری اش شـناخته می شـود. مجموعه تئاتر شـهر، تـالار وحدت، 
بـرج آزادی و دیگـر مجموعه هـا، شناسـنامه های فرهنگـی و هنـری شـهر 
هسـتند که نگهـداری و ارتقا آن هـا رویکـرد اصلـی وزارت فرهنگ و ارشـاد 

اسـلامی در دوره جدیـد اسـت.
وزیر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی در ادامه بـا تاکید بـر حفظ حریـم مجموعه 
تئاتر شـهر افـزود: نکتـه اول دربـاره مجموعـه تئاتر شـهر بحث محـدوده و 
حفظ حریم آن اسـت که با همکاری شـهرداری تهران این موضـوع را دنبال 
خواهیم کـرد. نکته دوم بحث بازسـازی داخلی اسـت که باید بـا تمرکز روی 

بخش عمرانـی خودمـان و تحت نظـارت معاونـت هنری انجام شـود.
رئیس شـورای هنر دربـاره تخصیص اعتبـار برای بازسـازی مجموعـه تئاتر 
شـهر اظهار کرد: بـرآورد دقیـق بودجه برای بازسـازی انجام شـود. ما سـعی 
می کنیـم تـا بـا طـرح مسـاله در دولـت، خـارج از بودجه هـای وزارتخانـه، 

بودجـه ای متمرکز بـه منظور ارتقـای مجموعـه اختصـاص دهیم.

اسـماعیلی در حاشـیه ایـن بازدیـد بـه تـلاش برای 
سـاماندهی همه جانبـه مجموعـه هنـری- تاریخی  
تئاتر شهر اشاره کرد و گفت: خوشـبختانه در آستانه 
پنجاهمین سـالگرد تاسیس تئاتر شـهر، تصمیمات 

اساسـی بـرای بازسـازی و تعمیـرات اساسـی  ایـن مجموعـه ثبت شـده در 
فهرسـت میـراث ملی گرفته شـده اسـت.

وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی با اشـاره به اقدام به تعمیـرات مجموعه تئاتر 
شـهر قبل از پایان مـاه ذی الحجه و آغاز محـرم و صفر افـزود: هماهنگی های 
لازم برای بازسـازی و تعمیرات داخل مجموعه با افراد متخصص انجام شـود 

تا مجموعه آسـیب نبیند و نتیجه کاری فاخر و ارزشـمند باشد.
محمود سـالاری معاون هنری وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی، کاظم نظری 
مدیـرکل هنرهای نمایشـی، مجید زین العابدیـن مدیرعامل بنیـاد فرهنگی 
هنری رودکی، محمدحسـین ایمانی خوشـخو مشـاور وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسـلامی در امـور سیاسـتگذاری های کلان و توسـعه فعالیت هـای فناورانـه 
فرهنگـی و هنـری، محمدرضا برکت مدیـر دفتـر طرح های عمرانـی وزارت 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی، سـیدمحمد جواد طاهری رییس مجموعـه تئاتر 

شـهر در این بازدیـد، وزیر فرهنگ و ارشـاد اسـلامی را همراهـی کردند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح کرد
ساماندهی همه جانبه مجموعه هنری تاریخی تئاتر شهر

خبر
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»المپیک نسل ها« با حضور یکصد هزار پدر بزرگ، 
مادربزرگ و نوه هایشان شهریورماه سال جاری با 
مشارکت شهرها و استان های سراسر کشور برگزار 

خواهد شد. 
به گزارش خبرنگار مهر، مراسم رونمایی از اولین 
دوره »المپیک نسل ها« با حضور افشین ملایی 
رئیس فدراسیون ورزشهای همگانی، حامد عباسی 
رئیس انجمــن ورزش ســالمندان و تعدادی از 
پدربزرگ ها و مادربزرگ ها به همراه نوه هایشان 
صبح امروز شنبه در سالن شماره یک آکادمی ملی 

المپیک برگزار شد.
افشین ملایی در این مراسم گفت: تغییر سبک 
زندگی مانع از آن شده که کودکان و نوه ها کمتر از 
نعمت همراهی و حضور پدر بزرگ ها و مادربزرگ ها 
بهره مند شوند. ما به دنبال این هستیم که عاطفه 
ورزی را در بین نسل های دیروز و امروز به وجود 
بیاوریم تا خانواده ها استحکام عاطفی بیشتری 

داشته باشند.
وی ادامه داد: یکی از بهترین رویدادهای ورزشی که 
می تواند به تحقق این هدف کمک کند، برگزاری 
»المپیک نسل ها« است که اولین دوره آن با همت 
انجمن ورزش ســالمندان فدراسیون ورزشهای 
همگانی برگزار خواهد شد و امیدوارم همه نهادها 
از جمله شهرداری ها به برگزاری این رویداد کمک 
شایانی داشته باشند تا حال مردم ایران روز به روز 

بهتر شود.

رئیس انجمن ورزش ســالمندان فدراســیون 
ورزشهای همگانی نیز با بیان این که این المپیک 
برای پدربــزرگ ها و مادربزرگ هــای بالای ۶۰ 
سال و نوه های کمتر از ۱۰ ســال برگزار خواهد 
شــد، گفت: ثبت نام برای حضور در این المپیک 
Events.isfaf. از ابتدای مرداد ماه در سایت

ir آغاز خواهد شد و شهریورماه سال جاری نیز در 
یکصد شهرستان منتخب آغاز خواهد شد که از 

در هر شهرستان هزار نفر مشارکت خواهند کرد.
وی ادامه داد: این المپیــک در هفت بازی که هر 
دو نســل توانایی انجام آن را داشته باشند برگزار 
خواهد شد که یکصد هزار نفر آن شامل ۲۵ هزار 

پدربزرگ، ۲۵ هزار مادربزرگ، ۲۵ هزار نوه دختر 
و ۲۵ هزار نفر پسر خواهد بود.

 امتیازات در نظر گرفته شده برای هر بازی مشخص 
است و در پایان تیم منتخب به مسابقه استانی و 
سپس کشــوری راه خواهند یافت که در مرحله 
نهایی که آذرماه ســال جاری به میزبانی تهران 
برگزار خواهد شد ۳۲ تیم چهار نفره از استان ها 
حضور خواهند داشت و در یکی از سالن های ورزش 

شهرداری تهران به مسابقه خواهند پرداخت.
رئیس انجمن ورزش ســالمندان فدراســیون 
ورزشهای همگانی تاکید کرد: تکنولوژی نسل ها 
را از هم دور کرده و هدف ما این است که بتوانیم با 

برگزاری این رویداد پدربزرگ ها و مادربزرگ ها با 
نوه ها را بهم نزدیک کنیم.

 از آنجایی که این دو نسل زمان بیشتری را کنارم 
هستند و افراد میانسال شامل پدرها و مادرها درگیر 
مسائل و مشکلات زندگی هستند، تلاش کردیم 
حرکاتی را برای ایــن المپیک در نظر بگیریم که 

مناسب هر دو سن باشد.
در این مراسم ایمان متقیان نژاد سرپرست نایب 
رئیسی، علیرضا مهدوی سرپرست سازمان ورزش و 
تفریحات و رفیعی رئیس انجمن بازی های کودکان 
فدراسیون ورزشهای همگانی به همراه مسئولان 

انجمن ورزش سالمندان حضور داشتند.

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: ساپینتو مربی 
خیلی خوش شانسی اســت که فرصت هدایت 

تیمی مثل استقلال را پیدا کرده است.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم فوتبال اســتقلال 
ســرانجام با جایگزین کردن یک پرتغالی نسبتاً 
باتجربه یعنی ریکاردو ســاپینتو به جای فرهاد 
مجیدی کارش را برای فصل جدید آغاز کرد و پس 
از معرفی این سرمربی پر جنب و جوش، پروسه نقل 
و انتقالاتی آنها نیز آغاز شد. آبی ها امروز توانسته اند 
تعداد قابل ملاحظه ای از بازیکنان فصل پیش خود 
را حفظ و چند نفر را هم به لیست خود اضافه کنند.
پیمان صاحب جمعی پیشکسوت آبی پوشان در 
گفتگو با خبرنگار مهر، در خصوص آخرین شرایط 
این تیم اظهار داشــت: با اینکه مدیران استقلال 
قدری دیــر وارد بازار نقل و انتقالات شــدند، اما 
امروز می توان گفت عملکرد آنها قابل قبول بوده 
است. البته تاکید می کنم عملکرد نقل و انتقالاتی 
آنها نه ایده آل بلکه همانطور که گفتم قابل قبول 

بوده است.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: خروجی های 
استقلال کم بود. آنها اگر بتوانند امیرحسین حسین 

زاده را هم حفظ کنند کار بزرگی کرده اند. با اینکه 
در ورودی های این تیم هم بازیکن فوق ستاره و 
خرید جنجالی دیده نمی شود، اما می توان گفت 
نسبت به نیازهایی که داشتند یارگیری مناسبی 
انجام گرفته اســت. مدافع پیشــین آبی پوشان 
خاطرنشان ســاخت: نقطه برتری و قوت فصل 
گذشته استقلال ســاختار دفاعی است و امروز 
می بینیم که تقریباً همه بازیکنان مربوط به ساختار 
دفاعی حفظ شده اند که این اتفاق بزرگی است. در 
ساختار تهاجمی هم که قدری نسبت به ساختار 
تدافعی ضعف دیده می شد، خریدهایی در جهت 

تقویت و ترمیم صورت گرفته است.
وی افزود: بازیکنانی که امروز من در اســتقلال 
می بینیم نفرات شایســته ای هستند و تیم برای 
تکمیل شدن شاید تنها به یکی دو بازیکن دیگر 

نیاز داشته باشد.
صاحب جمعی ســپس به حضور ساپینتو روی 
نیمکت استقلال اشاره کرد و گفت: این بهترین 
فرصتی است که این مربی پرتغالی پیدا کرده تا 
خودش را به عنوان یک مربی بزرگ معرفی کند. 
به نظر من ســاپینتو مربی خوش شانسی است 

که فرصت حضور روی نیمکت تیمی بزرگ مثل 
استقلال را پیدا کرده اســت. بهرحال استقلال 
از قدرت های ســنتی فوتبال ایران و آسیاست و 
ساپینتو باید از این شانس به بهترین شکل استفاده 
کند. او امروز سرمربی تیمی اســت که با اقتدار 
قهرمان ایران شده و توانســته برای فصل آینده 

شاکله اش را هم حفظ کند.

کارشناس فوتبال تاکید کرد: البته حفظ قهرمانی 
همیشه دشوار تر از به دســت آوردن آن است به 
خصوص که بــرای فصل جدید دو ســه تیم هم 
با قدرت تقویــت کرده اند و رقیبــی جدی برای 
اســتقلال به حســاب می آیند. با این حال من 
همچنان این تیم را شانس اصلی قهرمانی در این 

فصل می دانم.

برگزاری »المپیک نسل ها« با حضور یکصد هزار پدربزرگ و مادر بزرگ

حالا می شود گفت شاکله استقلال حفظ شد

هاشم اسکندری: قدرت های 
اسنوکر آسیا به ایران می آیند

رئیس فدراسیون بولینگ و بیلیارد با اشــاره به میزبانی ایران برای 
مسابقات قهرمانی آسیا گفت: با تجربه ای که از برگزاری این رقابت ها 

داریم پیش بینی می کنیم که میزبان تمام قدرت های آسیا باشیم.
به گزارش خبرنگار مهر، فدراســیون بولینگ و بیلیارد که طی یک 
دهه گذشته سه بار برگزار کننده مسابقات قهرمانی آسیا در بخش 
اسنوکر )مرداد ماه ۹۰ - کیش، خرداد ماه ۹۴ - کیش و اردیبهشت 
ماه ۹۷ - تبریز( بوده است، نیمه دوم سال جاری هم دوره دیگری از 

این رقابت ها را برگزار خواهد کرد.
هاشم اســکندری رئیس فدراســیون بولینگ و بیلیارد در گفتگو 
با خبرنگار مهر در مورد این رقابت ها توضیــح داد و گفت: علاوه بر 
مسابقات ۶ توپ که بدون ردیف سنی و به صورت آزاد برگزار می شود، 
همزمان میزبان مسابقات تیمی آزاد و زیر ۲۱ سال آسیا هم خواهیم 

بود.
وی در مورد شرایط حضور کشورها در این رقابت ها تصریح کرد: حضور 
کشورها در مسابقات بر اساس سهمیه تعیین شده انجام می شود بدین 
صورت که برای مسابقات ۶ توپ قهرمانی آسیا هر یک از کشورها مجاز 
به در اختیار داشتن ۴ ورزشکار هستند اما احتمال دارد به کشورهایی 
که در رویدادهای قاره ای حضور متوالی داشته و مدال آور هم بوده اند، 

سهمیه بیشتری اختصاص یابد.
رئیس فدراسیون بولینگ و بیلیارد تاکید کرد: البته ایران به عنوان 
میزبان، مجاز به معرفی ۸ ورزشکار برای مسابقات است و قطعاً از این 
فرصت برای حضور حداکثر در رقابت های قهرمانی آســیا استفاده 

خواهیم کرد.
نایب رئیس ورزش های بیلیاردی آسیا )ACBS( با تاکید بر اینکه 
تمام قدرت های آسیا برای حضور در مسابقات قهرمانی قاره به ایران 
سفر خواهند کرد، خاطرنشان کرد: در دوره قبل مسابقات که میزبان 
بودیم نمایندگان کشورهایی مانند هند، تایلند و هنگ کنگ شرکت 
داشتند. قطعاً برای این دوره هم تمام کشورها با حداکثر ظرفیت و 

قدرت در مسابقات شرکت خواهند کرد.
اسکندری با یادآوری اینکه فدراسیون بولینگ و بیلیارد بعد از کسب 
مجوز میزبانی مسابقات قهرمانی آسیا شیراز را به عنوان محل برگزاری 
این رقابت ها تعیین کرد، در مورد دلایل این انتخاب گفت: فرهنگ 
ملی و مذهبی ایران در شهری مانند شیراز بسیار پررنگ و محسوس 
است. شیراز فضا و بناهای تاریخی کم ندارد. به واسطه میزبانی در این 
شهر خیلی خوب می توانیم پیشینه تاریخی ایران را نمایش دهیم به 
خصوص که طبق روال یک روز در جریان مسابقات به بازدید شرکت 

کنندگان از شهر میزبان اختصاص داد.
وی در این رابطه ادامه داد: علاوه بر این ما در سه دوره قبل که میزبان 
مسابقات قهرمانی آسیا بودیم در جزیره کیش و تبریز اقدام به برگزاری 
مسابقات کردیم. میزبانی دوباره این رویداد بهانه ای بود برای اینکه 
رقابت ها شهر دیگر در این زمینه همراه با فدراسیون شود و اینگونه به 

توسعه و معرفی اسنوکر در شهرهای مختلف هم کمک خواهد شد.
نایب رئیس کنفدراسیون ورزش های بیلیاردی آسیا )ACBS( در 
مورد شرایط شیراز برای میزبانی نیز گفت: از هر حیث این شهر شرایط 
برگزاری مسابقات را دارد. با آگاهی نسبت به شرایط سخت افزاری، 
هتل و … اقدام به انتخاب شیراز کردیم. اطمینان داریم میزبانی با 

کیفیت و حتی در سطح جهانی خواهیم داشت.
رئیس فدراســیون بولینگ و بیلیارد در مورد هزینه های برگزاری 
مسابقات نیز گفت: از طرف کنفدراسیون ورزش های بیلیاردی آسیا 
)ACBS( بابت این میزبانی و برگزاری مسابقات هیچ حمایت مالی 
نمی شود. در واقع تأمین صفر تا صد هزینه ها با خودمان است و اصلًا 

مشکلی بابت این مسئله نداریم.

فدراسیون فوتبال پس از پاســخ منفی علی دایی 
برای نیمکت تیم ملی به جای دراگان اسکوچیچ، 
هنوز تصمیم قطعی برای ســرمربیگری ایران در 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر نگرفته اســت. به گزارش خبرنگار مهر، 
جلسه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با دراگان اسکوچیچ که هفته 
گذشته برگزار شد، خروج رسمی دراگان اسکوچیچ سرمربی کروات 
از جایگاه سرمربیگری تیم ملی ایران برای جام جهانی ۲۰۲۲ را به 
همراه نداشت تا آینده بهترین تیم آسیا در رنکینگ فیفا در هاله ای 

از ابهام قرار بگیرد.
اسکوچیچ همچنان مخالف دارد اما…

صحبت های دراگان اسکوچیچ در نشست عصر سه شنبه با تعدادی 
از اعضای هیأت رئیسه باعث شد تا آنها برای قطع همکاری با سرمربی 
کروات کمی مردد شوند اما باز هم اکثریت آنها با توجه به فشار برخی 
بازیکنان تیم ملی و مقامات وزارت ورزش اصرار به برکناری اسکوچیچ 
دارند. با این حال سرمربی فعلی تیم ملی ایران نامه اخراج را دریافت 
نکرد تا گزینه های داخلی بررسی شده و در صورت عدم دستیابی به 

مربی مورد نظر به همکاری با اسکوچیچ توجه شود.
فقط »علی دایی«

سرمربی پیشین تیم ملی ایران گزینه اول و آخر فعلی برای جانشینی 
اسکوچیچ است. میرشاد ماجدی سرپرست فدراسیون فوتبال نیز با 
حضور دایی موافق است تا روند مذاکره با وی به صورت منطقی پیش 

برود اما همچنان پاسخ علی دایی همان »نه« تکراری است.
دایی باوجود اصرار فدراسیون، راضی به پذیرش این پیشنهاد نشده 
است و نمی خواهد در کوتاه ترین زمان ممکن خودش را جزئی از پروژه 

عدم نتیجه گیری تیم بداند.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس مخالفت خود را با جدایی 
دروازه بان این تیم اعلام کرد.

به گزارش خبرنگار مهر، نقل و انتقالات تابستانی لیگ برتر 
ایران با وجود شروع تمرینات پیش فصل همچنان به طور 
جدی ادامه دارد تا برخی بازیکنان پیشــنهاداتی از سایر 

تیم ها داشته باشند.
احمد گوهری دروازه بان پرسپولیس که در زمستان سال 
گذشــته با قرارداد یک فصل و نیم به جمع سرخپوشــان 
پایتخت پیوســت مورد توجه باشــگاه تراکتور قرار گرفته 

است.
گوهری که با جدایی حامد لک و پیوستن علیرضا بیرانوند 
شانس اندکی برای حضور در چارچوب دروازه پرسپولیس 
برای خود قائل است از این پیشــنهاد استقبال کرده است 
اما با مخالفت جدی یحیی گل محمدی سرمربی تیم روبرو 

شده است.
گل محمدی حضور دو دروازه بان با کیفیت برای فصل پیش 
رو را اولویت دروازه این تیم اعلام کرده اســت و با توجه به 
اینکه یک فصل دیگر از قرارداد گوهری باقی مانده اســت 

علاقه ای به جابجایی سنگربان تیمش ندارد.
بنابرایــن احمد گوهری شــانس کمی برای پیوســتن به 
تراکتــور دارد و باید تمرینــات خود را در کنــار علیرضا 

بیرانوند زیر نظر ولسوالی نمکا ادامه دهد.

ورود بدون نوبت دو سرمربی 
داخلی برای نشستن روی 

نیمکت تیم ملی ایران

مخالفت گل محمدی با جدایی 
دروازه بان پرسپولیس

خبر

خبر

کاغذ ورزش

افقی
 ۱ - همراه گداز، نیش سرما - 
غذاهای  از   - ومساوی۲  برابر 
کناره   - پرکار   - شمالی۳ 
 - باریك۴  شیار   - چیز  هر 
اصطلاحی در ارتش - سریالی 
از مهدی فخیم زاده۵ - یازده، 
دو یار هم قد - طایفه ایرانی، 
 - نمناک   و  تر   - غیور  قوم 
 - بانگ  و  نغمه  صوت،  صدا، 

باران اندک6 - غذایی با گندم 
دادن  فرصت  دادن،  مهلت   -
خبر  با   - و سختی۷  تنگی   -
- شالوده و بنیاد، پایه و مبنا، 
هیتلری،  آسیاب،حرف  سنگ 
شیرینی   - ها  نازی  حرف 
نسیم  یا  باد  حركت   - تولد۸ 
غرنبه،  آسمان   - - كامپیوتر۹ 
 - لازم۱۰  اضافه  ابزار   - رعد 
آوری  جمع   - کلاس  صندلی 
هم  از   - خشک۱۱  نان  کننده 

جدا کردن - بله، پاسخ مثبت 
- خود رأی، فردای تازی۱۲ - 
نت   - خوان۱۳  نماز   - رقاص 
عرب،  نفی  موسیقی،  ششم 
ابراهیم،  شهر   - چیزی  درون 
محل  دهنی،  تو  و  مشت 
 - )ع(  ابراهیم  حضرت  تولد 
پایمال   - صفات۱۴  اراستگی 
به  اشاره  اشاره،  شده - ضمیر 
 - برونته۱۵  خواهران  از  دور، 

قدیم پاسبان   - وارونه  مو 

عمودی
حرف   - سر  بدون  راحت   -  ۱
كاغذ،  خمیدگی  فاصله، 
سیستمهای  از   - بار۲  لنگه 
زبان  درخت   - تلویزیونی 
دف   - آبگیر۳   - گنجشك 
زیگفرید  از  اثری   - وارونه 
گل   - جهانگير   - اوندست۴ 
پخته۵ - فراوان - نام ترکی، 
 - خنثی   - آذربایجانی  نام 
 - پذیرایی  اتاق   - پهلوان6 
اشرف  ابوالبشر،   - موزون 
 - پیامبر۷  اولین  مخلوقات، 
- خشمگین،  حرف  یک  تکرار 
بد خوی - دهان پرنده، منقار 
پرنده۸ - لیز وارونه - پاروی 
رسیده۹  ارزو  به   - قایقرانان 
 - مشابهت  اشباح،  جمع   -
از   - بلند  دیوار  را،  تو  مخفف 

پیش   - اتوکراسی   - رنگها۱۰ 
مفعولی،  نشانه   - قراول۱۱ 
 - واسطه  بی  مفعول  علامت 
اندک،  نور  چشم،  دید  جهت، 

در زبان ترکی به آب می گویند 
 - ظن۱۲   - معبد  خدمتکار   -
زنده چشم از دنیا بسته - یك 
بویایی،  حس   - نواخت۱۳ 

بوئیدن - تک تک - خاندان، 
كمرنگ۱۴  سرخ  ترسان،  زائو 
 - الجثه۱۵  استوار - عظیم   -

تیره  سرخ  اسب 
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خبرخبر

یک کارشناس مســائل منطقه معتقد است 
طرح ناتو عربی یا خاورمیانه صرفا یک عملیات 
روانی است که از سوی کشورهای عربی برای 
تقویت روحیه از دست رفته آن ها مطرح شده 
است.محمد صادق کوشــکی در گفت وگو با 
ایســنا در تحلیل خود نسبت به طرح مساله 
ناتو خاورمیانه اظهار داشت: واقعیت این است 
آن چه درباره ناتو عربی مطرح می شود، زاییده 
کشورهای عربی نیست تنها طرحی از عملیات 
روانی برای احیای روحیه کشورهایی است که 
ســال ها با آمریکا همکاری می کردند و طی 
این چند سال به واسطه بی توجهی آمریکا به 
این کشورها دچار خلاء و ضعف شده اند.وی 
تصریح کرد: عربستان، امارات، بحرین و ... جزو 
متحدین جدی آمریکا در منطقه بوده اند اما 
بعد از روی کار آمدن بایدن شاهد بی توجهی 
جدی از ســوی آمریکا هستند ضمن این که 
مطالبات شــان از آمریکا برآورده نشده است. 
این استاد دانشگاه همچنین بیان کرد: به نظر 
می رسد این حکومت ها دچار خلاء حمایتی 
شده اند، اگر نه که چنین موضوعی نه از طرف 
آمریکایی ها به طور جدی مطرح شــده و نه 
اسرائیل، بلکه صرفا در جهت احیای روحیه 
این کشورها است.کوشــکی یادآور شد: ناتو 
عربی مصداق عینی و واقعی دارد زیرا آمریکا 
با تک تک این کشورهای عربی روابط نظامی 
داشته، با امارات، عربستان، بحرین و حتی اردن 
ارتباطات نظامی دارد بنابراین چنین مساله 
ای سالها پیش محقق شده و این کشورها هم 
می دانند که آمریکا منافع خود را ترجیح می 
دهد. در نتیجه طــرح ناتو عربی یا خاورمیانه 
یک بحث جنگ روانی اســت. وی با بیان این 
که آمریکا سال های زیادی در این کشورهای 
خلیج فارس پایگاه نظامی دارد و این همکاری 
گسترده نظامی نیز مشکلی از مشکلات را حل 
نکرده است، گفت: در واقع سه دهه است که 
این کشورها با آمریکا در اتحاد جدی به سر می 
برند و نهایت همکاری نظامی را دارد و نتوانسته 
اقدامی علیه ایران انجام دهند و بارها خودشان 
اعلام کرده اند که آمریکا ما را تنها گذاشته است.

سفیر جمهوری اسلامی ایران در سریلانکا ضمن تشریح شرایط موجود 
در این کشور درباره وضعیت تجار ایرانی اظهار داشت: بیشتر مشکل آنها 
با توجه به مشکلات ارزی این کشور انتقال پول حاصل از تجارت به ایران 
است که سفارت به روش های مختلف در حال کمک به این عزیزان است و 

تاکنون در این زمینه نیز مشکلی جدی گزارش نشده است.
هاشم اشجع زاده در گفت وگو با ایسنا درباره دلایل نا آرامی های اخیر در 
سریلانکا گفت: سوال خوبی است اما پاسخ آن یک فرصت بسیار مفصل 
می طلبد اما اگر بخواهیم به طور خلاصه بیان کنیم باید ریشه های بحران 
فعلی سریلانکا را در اقتصاد چند دهه ی اخیر این کشور جست وجو کنیم. 
کسری دائمی تراز تجاری، کسری همیشگی بودجه در سریلانکا معمولاً 
با دریافت وام جبران می شد. همین مسئله باعث شده است که در حال 
حاضر سریلانکا بیش از ۱۱۰ درصد تولید ناخالص داخلی خود بدهی 
داشته باشد و به دلیل سیاست ارائه سوبسیدهای فراوان، هزینه دولت این 

کشور ۲ تا ۳ برابر درآمدهای آن بوده است.
وی تصریح کرد: این روند با شیوع کرونا به دلیل تاثیرگذاری مستقیم 
این پاندمی بر دو منبع مهم درآمدی این کشور یعنی گردشگری 
با درآمد حدودی سالانه ۴ میلیارد دلار و حواله های ارزی کارگران 
سریلانکایی شاغل در خارج از کشور با درآمد حدودی سالانه ۷ میلیارد 
دلار، بحران های اقتصادی این کشور را علنی کرد. در واقع پاندمی کرونا 
مانند یک کاتالیزور عمل کرد و با کاهش درآمدها و افزایش هزینه های 
دولت برای مقابله با این بیماری، موجب شد که بحران اقتصادی نهفته 

سریلانکا علنی شود.
سفیر کشورمان در کلمبو افزود: البته در این بین نمی توان از برخی دیگر از 
تحولات بین المللی مانند افزایش قیمت جهانی سوخت و مواد غذایی در 
کنار تصمیمات نادرست دولت این کشور مانند ممنوعیت استفاده از کود 
شیمیایی، کاهش مالیات ها و عدم توجه به اصلاح سوبسیدها نیز گذشت.  
تمامی این موارد و بسیاری دیگر که اینجا فرصت پرداخت به آنها نیست 
موجب تسریع در بروز بحران اقتصادی سریلانکا، اعلام توقف پرداخت 
بدهی های خارجی و در نتیجه تبدیل بحران اقتصادی به ناآرامی اجتماعی 

و بی ثباتی سیاسی شد.
این دیپلمات کشورمان همچنین در پاسخ به این سوال که در پی این 
اعتراضات و نا آرامی ها در سریلانکا، آیا محدودیت و مشکلی برای اتباع 
ایرانی به وجود آمده است؟، اظهار داشت: از همان ابتدای شروع بحران 
از ۱۷ تیر ماه در حال رصد دقیق تحولات بودیم و با هماهنگی سفارت 
اولین وزارت خارجه ای که نسبت به تحولات ۱۸ تیر ماه سریلانکا اعلام 
موضع کرد، وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران بود. خدا را شکر در 
حال حاضر فصل گردشگری سریلانکا نیست و با توجه به اینکه بحران 
سوخت و قطعی دائمی برق چند ماهی است که در سریلانکا وجود دارد، 
میزان گردشگران به شکل قابل ملاحظه ای کاهش یافته است. اما به هر 
حال سفارت شماره تماس اضطراری را برای حفظ تماس شهروندان اعلام 
کرده است. البته باید اشاره کنم که مشکل جدی امنیتی تاکنون غیر از 
برخی مکان ها از قبیل دفتر رئیس جمهوری و نخست وزیری گزارش 
نشده است. لذا تاکنون گزارشی از بروز مشکل جدی برای شهروندان 

ایرانی دریافت نشده است.

سفیر کشورمان در کلمبو مطرح کرد

انتقال پول؛ یکی از مشکلات تجار 
ایرانی در پی شرایط اخیر سریلانکا

یک کارشناس مسائل منطقه:

طرح ناتو عربی عملیاتی 
روانی برای تقویت  

روحیه  کشورهای عربی 
منطقه است

سـخنگوی شـورای نگهبـان از دولـت و مجلـس 
خواسـت تـا در تهیـه طرح هـا و تصویـب قوانیـن، 
نسـبت بـه اسـتفاده از واژگان فارسـی، دقـت 
داشـته باشـند.به گـزارش ایسـنا، هـادی طحـان 
نظیف در نشسـت خبـری ایـن هفته خـود آخرین 
مصوبات دولـت و مجلـس اعـم از  ۹ طـرح و لایحه 
و ۲ اساسـنامه و ۳۵ پاسخ به اسـتعلامات ارسالی از  
دیوان عدالـت اداری را  تشـریح کـرد.وی ادامه داد: 
دولت محتـرم در تهیـه لوایح و مجلـس محترم هم 
در مـورد تهیه طرح هـا و تصویب قوانین، نسـبت به 
اسـتفاده از واژگان فارسـی، دقت داشـته باشند، در 
غیر این صـورت ما طبق قانـون موظفیـم مصوباتی 
کـه در آنهـا از واژگان غیـر فارسـی اسـتفاده شـده 
را اعـاده کنیـم.وی افـزود: یکـی از طـرح هـا، طرح 
اصـلاح قانـون تشـکیلات و آییـن دادرسـی دیوان 
عدالـت بـود کـه در ۸ جلسـه در شـورای نگهبـان 
بررسـی شـد و چهارشـنبه هفته گذشـته بـه پایان 
رسـید و متـن نهایـی در حـال نـگارش اسـت و 
طـی روزهـای آینـده بـه مجلـس ارسـال خواهـد 
شد.سـخنگوی شـورای نگهبان در آسـتانه ۲۶ تیر، 
سـالروز تأسـیس شـورای نگهبان یاد و خاطره همه 
فقها، حقوقدانان و کسـانی کـه در شـورای نگهبان 
خدمـت کرده انـد را گرامی داشـت و افـزود: لایحه 
درآمـد پایـدار و هزینـه شـهرداری ها و دهیاری هـا 
چندین بـار بین مجلس و شـورای نگهبـان در رفت 
و آمـد بـود کـه چهارشـنبه هفتـه گذشـته مصوبه 
مجلـس مجـدداً بررسـی و تأیید شـد و ایـن لایحه 
خلاف موازین شـرع و قانون اساسی شـناخته نشد. 
هم چنیـن اساسـنامه صنـدوق ملـی مسـکن هـم  
توسـط شـورای نگهبـان واجـد برخـی اشـکالات و 
ابهامـات شـناخته شـد.وی تصریـح کـرد: در یـک 
سال گذشـته، ۶۰ مصوبه ارسـالی مجلس را بررسی 
کردیـم که ۱۴ مصوبـه در مرحلـه اول تایید شـدند 
و ۲۱ مصوبـه در مراحـل بعـد و ۲۵ مصوبـه هـم در 
حال اصلاح اسـت. در ایـن مدت ۱۱ اساسـنامه هم 
بـه شـورای نگهبان ارسـال شـده کـه ۹ اساسـنامه 
تاییـد و ۲ اساسـنامه مـورد ایراد واقع شـده اسـت. 
همچنین در یک سـال گذشـته، ۱۷۴ نامه از دیوان 
عدالـت اداری دریافـت کردیـم کـه توسـط فقهای 
محترم بررسی شـده اسـت.  شـورای نگهبان از ۲۶ 
تیر سـال ۱۴۰۰ تا امروز، ۱۳۷ جلسـه برای بررسی 
مصوبات داشته است.وی در پاسـخ به سوالی درباره 
اصلاح قانون انتخابـات مجلس گفت:  این سـوال را 

از مجلس بپرسـید. دربـاره  اصلاح قانـون انتخابات 
مجلـس، آخریـن بـار شـورای نگهبـان در سـال 
۹۸اظهارنظـر و نسـبت بـه متـن اشـکالاتی مطرح 
کـرد و بعـد از آن مجلس هنـوز اصلاحی نسـبت به 
متن انجـام نداده اسـت. منتظریم اگـر متنی جهت 
اظهار نظر به شـورا فرسـتادند آن را بررسـی کنیم.

طحـان نظیـف در پاسـخ بـه سـوالی در خصـوص 
موضـع شـورای نگهبـان دربـاره نقـش نمایندگان 
در انتصابـات بـا توجـه بـه دیـدگاه رهبـر انقـلاب 
گفـت: تاکنون نسـبت بـه ایـن موضوع چندیـن بار 
صحبت شـده و رهبـر معظـم انقلاب هـم تاکیداتی 
داشـتند. صلاحیـت و وظایـف مجلـس براسـاس 
قانون مشـخص اسـت. این وجهـه را هم بایـد مورد 
توجـه قـرار دهیـم کـه نظـارت و پیگیـری قوانین 

دخالـت در انتصابـات نیسـت. 
مجلـس ایـن حـق را دارد کـه قوانین وضع شـده را 
پیگیـری کنـد کـه در ایـن مـورد هـم پیـش بینی 
در قانـون صـورت گرفتـه اسـت. مـا همینطـور که 
بـر عـدم دخالـت تاکیـد می کنیـم بایـد بـر بحـث 
نظـارت هـم توجـه داشـته باشـیم.وی در پاسـخ 
بـه سـوالی دربـاره ماهیـت ادغـام یـا تفکیـک 
وزراتخانه ها)همچـون موضـوع تشـکیل وزارت 
بازرگانـی( گفـت: در مـورد ادغـام وزارت خانه ها ما 
ورود نمی کنیم؛ زیرا اساسـا در صلاحیت ما نیسـت 
و  شـورا صرفا مصوبات ارسـالی را بر اسـاس موازین 
شـرع و قانون بررسـی می کنـد.  مـا وارد بحث های 
محتوایـی و کارشناسـی نمی شـویم و نخبـگان و 
کارشناسـان باید این بحث هـا را دنبـال کنند و این 
موضـوع در صلاحیـت دولـت و مجلـس اسـت.وی 
افـزود: وظایـف و صلاحیت هـای مجلس براسـاس 
قانـون مشـخص اسـت کـه شـامل قانون گـذاری 
و نظـارت اسـت؛ البتـه وظیفـه نظـارت و پیگیـری 
امـور، به معنـای دخالـت در امـور اجرا نیسـت و در 
عین حـال، پیگیری و نظـارت بر قوانین وضع شـده 
هم نبایـد دخالـت تلقـی شود.سـخنگوی شـورای 
نگهبـان در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره نقـاط ضعف 
ایـن نهاد گفـت: ارزیابـی عملکـرد شـورای نگهبان 
برعهـده مـردم، نخبـگان و رسانه هاسـت. مـا در 
شـورای نگهبان اقدامـات زیـادی انجـام می دهیم.  
مثـلا در بـررس مصوبـات جلسـات متعـددی بـا 
نخبـگان، دسـتگاه ها و افـراد مختلـف داریـم و فکر 
می کنـم در این جهت باید اطلاع رسـانی بیشـتری 
داشـته باشـیم.وی دربـاره مصوبه سـاماندهی ثبت 

نام ها گفـت: این مصوبـه  بـرای وزارت کشـور لازم 
الاجـرا بـوده و هسـت البتـه دولـت قبل بـه مصوبه 
عمل نکـرد و مبنـای عمـل مـا در شـورای نگهبان 
همیـن مصوبـه بـوده و هسـت.  اگرچه دولـت قبل 
این مصوبـه را اجـرا نکرد امـا ما طبـق آمـار و ارقام 
معتقدیـم که ایـن مصوبـه اثر خـودش را گذاشـت 
و تعـداد ثبـت نام هـا کاهـش یافـت.وی در پاسـخ 
بـه سـوالی دربـاره گمانه زنـی برخـی رسـانه ها از 
تغییـر آیـت الله جنتـی دبیـر شـورای نگهبـان نیز 
گفـت: بـر اسـاس قانـون اساسـی انتخـاب فقهـای 
شـورای نگهبـان جـزو وظایـف رهبـری اسـت و به 
نظـرم رسـانه ها در این زمینـه گمانی زنـی نکنند و 
چون در آسـتانه ۲۶ تیر هسـتیم، به زودی انشـالله 
اعـلام خواهـد شد.سـخنگوی شـورای نگهبـان در 
پاسـخ به سـوالی در خصوص طـرح افزایـش تعداد 
نمایندگان مجلـس نیز گفـت: تاکنون یـک بار این 
کار انجام شـده و آن هم از طریق لایحه بوده و رویه 
دیگری هـم در ایـن رابطـه نداریـم. موضـوع هنوز 
تصویب نشـده که شـورای نگهبان اظهـار نظر کند. 
تاکنـون در شـورای نگهبان بحثـی در این خصوص 
نداشـته ایم  و بایـد تصویـب شـود و بعـد نسـبت به 
آن اظهـار نظـر می شـود.طحان نظیف در پاسـخ به 
سـوالی دربـاره اظهار نظـر یکـی از اعضـای مجمع 
تشـخیص مصلحـت نظـام مبنی بـر این کـه برخی 
اعضـای شـورای نگهبـان به دلیـل کهولت سـن در 
جلسـات حضور پیـدا نمی کننـد گفت: بایـد عرض 
کنـم همـه اعضـای شـورای نگهبـان عضـو مجمع 
نیسـتند و تنها فقها عضو هسـتند.  گاهی همزمانی 

جلسـات مجمـع تشـخیص بـا جلسـات شـورای 
نگهبـان  موجب شـده تـا اعضـای شـورا نتوانند در 
جلسات مجمع حضور داشـته باشـند اما باید اعلام 
کنم که جلسـات شـورای نگهبان همـواره با حضور 
همـه اعضـا تشـکیل می شـود و بـه نـدرت پیـش 
می آیـد کـه حتـی یـک نفـر از اعضـا در جلسـات 

غیبت داشـته باشـد.
وی دربـاره اصلاحیـه قانـون انتخابـات ریاسـت 
جمهـوری نیـز گفـت: ایـن موضوع بـا ایـراد هیئت 
عالـی نظـارت مواجـه شـد. بـا ایـن حـال شـرایط 
ثبت نام هـای انتخابـات سـال ۱۴۰۰ نسـبت بـه 
سـال های گذشـته بهتـر شد.سـخنگوی شـورای 
نگهبان در پاسـخ به این سـوال کـه چرا در سـامانه 
نظـرات شـورای نگهبان مشـروح مذاکرات منتشـر 
نشـده اسـت؟ گفـت: انتشـار مشـروح مذاکـرات 
فرآینـدی را می طلبـد؛ پیاده سـازی و مطابقـت 
زمان میبرد و مـا همزمان در حال انتشـار مشـروح 
مذاکـرات سـال های قبـل هسـتیم. همچنیـن 
دوسـتان مـا در حـال انتشـار اسـتدلال ها هسـتند 
و بـرای مثـال اگـر در خصوص بحـث شـفافیت قوا 
همین حالا به سـامانه مراجعه کنید اسـتدلال ها را 
خواهیـد دید.طحان نظیف در پاسـخ به این سـوال 
که راه ارتباط نخبگان با شـورای نگهبان چیسـت؟ 
گفت: به غیر از اعضـا که نامه و درخواسـت دریافت 
می کننـد پژوهشـکده شـورای نگهبـان ارتبـاط 
مسـتمر با نخبـگان را دارد. البته صلاحیت شـورای 
نگهبـان ایـن اسـت کـه هـرگاه مغایـرت با شـرع و 

قانـون اساسـی وجـود داشـت اعـلام نظـر کند.

موظفیم مصوبات دارای واژگان غیر فارسی را اعاده کنیم
سخنگوی شورای نگهبان

سنا
: ای

س
عک

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

قانون  موضوع  دوم  هيات  شماره ۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۷۸۰۰۱۹۹۰مورخه ۱۴۰۱/۰۳/۰۳  راي  برابر 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي علي 
قاسمي فرزند محمود بشماره شناسنامه ۱۳۸۷ صادره از كرمان درششدانگ  يكباب مغازه 
مشتمل بر طبقه فوقانی )با کاربری عرصه مسکونی(  به مساحت ۱۸۴ مترمربع پلاك۷ 
فرعي از۳۳6۲ اصلي  واقع در بخش۲کرمان آدرس کرمان خیابان ۱۷ شهریوربین کوچه 
۱۹و ۲۱ خريداري از مالك رسمي آقاي احمد رضا زاده گوکی محرز گرديده است.لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 
نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول 1401/04/11
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/26
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1343059

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابر راي شماره ۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۷۸۰۰۲۸۱۸مورخه ۱۴۰۱/۰۳/۲۲ هيات دوم موضوع قانون 
در  فاقد سند رسمي مستقر  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  تكليف وضعيت  تعيين 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي 
خانم مهديه شهرياربهرامي فرزند عزيزاله بشماره شناسنامه ۲۴۰۴ صادره ازکرمان 
مترمربع   ۱۷۲ مساحت  به  فوقاني  برطبقه  مشتمل  خانه  باب  يك  درششدانگ 
پلاك۲۵۹۹ فرعي از ۲۰ اصلي واقع دربخش 6 کرمان آدرس کرمان قائم آباد خيابان 
علي  آقاي  مالك رسمي  از  راست خريداري  دوم سمت  شهيد سليماني ۲۲ درب 
ايلاقي محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد 

شد.

تاريخ انتشار نوبت اول 1401/04/11
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/26
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
 شناسه آگهی: 1343647

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

موضوع  دوم  هيات  راي شماره ۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۷۸۰۰۳۰6۳مورخه ۱۴۰۱/۰۳/۲۸  برابر 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
بلامعارض  مالكانه  تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در 
از  صادره   ۱۹ شناسنامه  بشماره  منصور  فرزند  جاويدان  محسن  آقاي  متقاضي 
بردسیر در ششدانگ يك باب خانه )کاربری تجاری -مسکونی( به مساحت ۱6۰ 
مترمربع پلاك ۲۴۸۸۹ فرعي از ۲۷۸۷ اصلي واقع دربخش ۳ کرمان آدرس کرمان 
خیابان شیخ احمد کافی جنوبی کوچه 6 خريداري از مالك رسمي آقاي حسین 
بانک توکلی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
انتشار اولين آگهي به مدت  از تاريخ  متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/04/11
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/04/26
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1343057

و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت 
ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

۱۴۰۱/۰۴/۱۲ هيات دوم موضوع  راي شماره ۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۷۸۰۰۳۵۷۵ مورخ  برابر 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در 
اكبر بشماره شناسنامه ۸۴ صادره  رايني فرزند  آقاي غلامعباس فكري  متقاضي 
از کرمان در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۳۵۵.۵ مترمربع پلاك ۱۵۸  
فرعي از ۱۵۵۷ اصلي  واقع در بخش ۲۸کرمان آدرس کرمان راین باقرآباد خیابان 
سلمان فارسی کوچه ۳ کوچه ۸ خريداري از مالك رسمي آقاي سید اکبر افتخار 
افضلی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتي كه  در  شود  مي  آگهي  روز   ۱۵
انتشار اولين آگهي به مدت  از تاريخ  متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

انتشار نوبت اول 1401/04/26
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/05/10
محمود مهدی زاده رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
شناسه آگهی: 1350050

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف  آئین  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ 

شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 

۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۱۸۰-۱۴۰۱/۰۲/۱۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 

واحد  در  مستقر  رسمی  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت 

ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 

آقای محمود تناور فرزند حسین  بشماره شناسنامه 6۰6۰۰۰۹۳۰۱ صادره از 

عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اتاق به مساحت ۱۵۸ 

متر مربع پلاک - فرعی از ۴۳- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۴۳- 

اصلی قطعه یک واقع در عنبرآباد خضرآباد بخش ۴۵ کرمان  خریداری 

از مالک رسمی آقای عباس بحرا محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 

عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 

باشند  اعتراضی داشته  به صدور سند مالکیت متقاضی  اشخاص نسبت 

می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 

این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۳۲۱۲

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک  
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/04/12 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/04/26 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و

ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 

تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۱/۰۲/۲۷-۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۷۷

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر  ثبتی  تکلیف وضعیت 

در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 

آقای جواد عابدینی فرزند ذوقعلی  بشماره شناسنامه ۳۱۰۷  متقاضی 

صادره از این در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۳۳/6۰ متر مربع 

پلاک - فرعی از۴۷- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۴۷- اصلی 

آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  احمدآباد  عنبرآباد  در  واقع  یک  قطعه 

منوچهر سلمان زاده محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 

اشخاص  در صورتی که  می شود  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در 

نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 

این  به  را  خود  اعتراض  دوماه  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 

اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 

اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/04/12
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/04/26 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک جیرفت
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
دوم  هیات   -۱۴۰۱/۰۴/۰۵-۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۱۴۰۰۱6۰۲ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
جیرفت   ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 
فرزند  پاداش   عباس  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
علی  بشماره شناسنامه ۴۹۱ صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب 
خانه  به مساحت 6۸6/۵ متر مربع پلاک - فرعی از۴۹۴- اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از ۴۹۴ -اصلی قطعه دو واقع 
خریداری  ۴۵ کرمان  بخش  جیرفت  دهدار  آباد  حسین  اراضی  در 
به  است.لذا  گردیده  محرز  پور  فرضی  حسن  آقای  رسمی  مالک  از 
آگهی می  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  دوماه  مدت 
اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید، 
صورت  در  است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود 
سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: ۲۰۲
 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک
انتشار نوبت اول:1401/04/26   تاریخ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/05/09

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه و باغچه پلاک ۱6۱  فرعی 
 ۴۵ بخش  مربع  متر   ۵۱۴ بمساحت  اصلی   -۵۴6 از 
تقاضای  مورد  جیرفت  لر  پشت  اراضی  در  واقع  کرمان 
اقای ابوذر ساردوئی  به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت 
در   ۱۴۰۰/۰6/۲۸ مورخ   ۱۴۰۰6۰۳۱۹۰۱۴۰۰۲۵۹۰ شماره  به  جیرفت 
تعیین  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی  و  گرفته  قرار  نامبرده  مالکیت 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
واخواهی  مورد  مقرر  موعد  در  و  منتشر  ثبت  قانون  نامه  آیین   -۱۳
لذا حسب درخواست شماره  دارد  به تحدید حدود  ونیاز  نگرفته  قرار 
۳۴۴۰ مورخ  ۱۴۰۱/۰۳/۲۱ مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن 
ی  تحدید  عملیات  و  منتشر  مزبور  قانون   ۱۳ ماده  تبصره  ستناد  با 
وقوع  محل  در    ۱۴۰۱/۰6/۰۵ مورخ  شنبه  روز  صبح   ۸ ساعت  از  آن 
املاک  مالکین  یا  مالک  به  لذا  آمد  خواهد  عمل  به  و  شروع  ملک 
به  اعلان  این  در  مقرر  موعد  در  میگردد که  اخطار  مزبور  رقبه  مجاور 
محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات 
تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود 
وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده ۲۰ قانون ثبت 
و ماده ۸6- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض 
به  اعلام و دادخواست  اداره  این  به  روز   ۳۰ را کتبا ظرف مدت  خود 
مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه 
مسموع  ادعایی  هیچگونه  شده  یاد  مهلت  گذشت  از  وپس  نماید 

بود. نخواهد 
تاریخ انتشار : 1401/04/26- روز : یکشنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت
.م الف:194

آگهی تحدید حدود اختصاصی
سردسیری  باغچه  و  خانه  یکباب  ششدانگ  چون 
وفنداسیون ساختمان  پلاک ۱۲۵ فرعی از ۱۲۰۴- اصلی 
گربه  اراضی  در  واقع  مترمربع   ۱۴۳۰/۵۸ مساحت  به 
دلفارد جیرفت بخش ۳۴ کرمان مورد تقاضای اقای عادل شاهرخی  
شماره  به  جیرفت  ثبت  اختلاف  حل  محترم  هیات  رای  استناد  به 
قرار  نامبرده  مالکیت  در   ۱۴۰۰/۱۰/۰۹ مورخ   ۱۳۹۹6۰۳۱۹۰۱۴۰۰۴۳۸۱
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی  و  گرفته 
نامه قانون  اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آیین 
ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید 
 ۱۴۰۱/۰۴/۱۲ مورخ    ۴6۰۲ شماره  درخواست  حسب  لذا  دارد  حدود 
 ۱۳ ماده  تبصره  ستناد  با  آن  حدود  تحدید  آگهی  بدینوسیله  مالک 
قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت ۸ صبح روز سه 
شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰6/۰۸  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد 
میگردد  اخطار  مزبور  رقبه  مجاور  املاک  مالکین  یا  مالک  به  لذا  آمد 
که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت 
و  انجام  مالک  معرفی  با  ی  تحدید  عملیات  مجاورین  مراجعه  عدم 
چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته 
باشد بر طبق ماده ۲۰ قانون ثبت و ماده ۸6- اصلاحی پس از تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت ۳۰ روز به این 
و گواهی  تقدیم  قضایی  ذیصلاح  مراجع  به  دادخواست  و  اعلام  اداره 
یاد شده  از گذشت مهلت  نماید وپس  ارائه  اداره  این  به  دادخواست 

هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/04/26
 روز : یکشنبه - جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
الف:201 جیرفت.م 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

جزئیات بسته جدید حمایت از مستاجران
 

بسته جدید وزارت راه و شهرسازی در پنج محور برای کمک به اقشار اجاره نشین ارایه 
شده که تعیین سقف برای قراردادهای اجاره، دائمی شدن پرداخت کمک ودیعه مسکن، 
تسهیل وثایق بانکی وام اجاره، اولویت قرار دادن دهکهای اول تا سوم در پرداخت وام ودیعه 
و ارایه مشوق های تسهیلاتی و مالیاتی به موجرانی که مصوبات دولت را رعایت می کنند، 

محورهای این بسته را تشکیل می دهد
.به گزارش ایسنا، بازار اجاره مطابق معمول سال های گذشته با ورود به پیک جابجایی 
دچار التهاب شده است. خرداد ماه امسال نرخ رشد سالانه اجاره در تهران ۴۶ درصد و در 
کل کشور ۵۱ درصد بود. شرایط به گونه ای است که اجاره بها سهم بالایی از هزینه خانوار را 
به خود اختصاص می دهد و مشکلات عدیده ای را برای دهک های پایین و متوسط ایجاد 

کرده است.
طبق آمار اردیبهشت امسال اجاره هر متر مربع واحد مسکونی در شهر تهران به طور متوسط 
۱۲۶ هزار و ۹۰۰ تومان است.دولت درصدد ساماندهی بازار مسکن و اجاره برآمده است. 
در این زمینه بسته ای تحت عنوان »بسته پیشنهادی ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها« با 
پنج محور طراحی شده است. این موارد شامل تعیین سقف برای قراردادهای اجاره، دائمی 
شدن پرداخت کمک ودیعه مسکن در هر سال، تسهیل وثایق بانکی وام اجاره، اولویت قرار 
دادن دهکهای اول تا سوم در پرداخت وام ودیعه و ارایه مشوقهای تسهیلاتی و مالیاتی به 
موجرانی که مصوبات دولت را رعایت می کنند است.آمار می گوید اقدامات دو سال گذشته 

نتوانسته آنچنان که باید و شاید منجر به ساماندهی بازار اجاره شود. 

اینفوگرافیکخبرخبر

عکس نوشت

سرپرست فرمانداری شهرستان زرند گفت: 
امسال ۳۴ جشنواره در شهرستان برنامه ریزی 

شده است.
 سیدرضا حسینی نژاد با اشاره به در پیش 
بودن عید سعید غدیر خم و ایام مبارک دهه  
امامت گفت: روز دوشنبه ۲۷تیرماه، جشنواره  
شترسواری در شهر سیریز به همراه پذیرایی 
ناهار عید، که از سوی اهالی شهر سیریز تدارک 
دیده شده با اجرای برنامه های متنوع از جمله، 
شترسواری و فروش صنایع دستی، و اجرای 

برنامه های شاد و متنوع برگزار خواهد شد.
رئیس ستاد "زرند شهر جشنواره های ایران" 
با اعلام اینکه شهر سیریز و روستا های اطراف، 
دارای آثار و جاذبه های تاریخی متعددی است 
گفت: خانه  میرزاعلی سیریز، با دارا بودن ۱۰۱ 
اتاق از حیث اتاق و فضا های مربوطه بزرگترین 
خانه تاریخی در کشور است که طبق پیگیری های 
شورای اسلامی و شهردار سیریز با اداره میراث 
فرهنگی گردشگری و صنایع دستی این اثر 

به زودی تعیین تکلیف خواهد شد .
او می گوید: با مشارکت بخش خصوصی این اثر 

وزین تاریخی بازسازی می شود.
حسینی نژاد گفت: شور و نشاط اجتماعی، 
افزایش امید، معرفی ظرفیت های تاریخی معنوی 
و طبیعی، کاهش آسیب های اجتماعی، رونق 
صنعت گردشگری و جذب توریست از اهداف 
جشنواره ها است و امروزه ما تنها شهرستانی 
هستیم که هم دارای تقویم جشنواره ها و هم 
بیشترین جشنواره ها را در کشور برگزار کرده ایم.

سرپرست فرمانداری جیرفت به آتش سوزی روز 
گذشته در دهستان دلفارد اشاره کرد و گفت:طبق 
اعلام کارشناسان آتش نشانی علت این آتش سوزی 

عامل انسانی اعلام شده است.
احمد بلندنظر افزود: آتش سوزی دلفارد در روستای 

ماغ از توابع این دهستان اتفاق افتاد.
روستای  آتش سوزی  اینکه حجم  بیان  با  او 

ماغ گسترده نبود تصریح کرد:مردم با همکاری 
همیاران طبیعت این آتش سوزی را مهار کردند.

او اظهار داشت: بلافاصله پس از گزارش آتش سوزی 
۲ تیم آتش نشانی از جیرفت و  ساردوئیه به محل وقوع 
حادثه اعزام شدند اما با توجه به حجم اندک آتش، 
سریع خاموش شد و نیاز به ماشین آتش نشانی نبود 

لذا ماشین ها از نیمه راه برگشتند.

مسئول سازمان اردویی و راهیان نور سپاه ثارالله کرمان 
گفت: در ۳۵ نقطه استان مراسم خطبه خوانی و جشن 

غدیر برگزار می شود.
غلامعباس نکونام افزود:اجتماع بزرگ بانوان علوی، 
برگزاری مسابقات مختلف ورزشی،راهپیمایی و 
پیاده روی خانوادگی، برگزاری نمایشگاه مختلف 
در شهرستان ها، برگزاری مراسم خطبه خوانی 
غدیر،برگزاری مراسم جشن ازدواج آسان، برگزاری 
سفره اطعام علوی و همچنین برگزاری مراسم بازسازی 
واقعه غدیر از جمله برنامه های امسال برای عیدغدیر 

است.
به گفته مسئول سازمان اردویی،گردشگری و راهیان نور 
سپاه ثارالله استان کرمان،با همکاری ستاد بزرگداشت 
غدیر استان،جلساتی متعدد برگزار و هماهنگی های 
لازم با نهاد ها و کمیته های مردمی به عمل آمده و 
اکثر برنامه ها و جشن ها با محوریت مردم برنامه ریزی 

شده است.

نکونام می گوید: حدود هفت سال است سپاه و بسیج 
استان در عرصه بازسازی واقعه غدیر حضور جدی 

داشته است.
او ادامه داد:به منظور برگزاری مراسم های عید بزرگ 
غدیر، هنرمندان دلسوز، بسیج هنرمندان و مردم و 
عاشقان مولا امام علی)ع(،سازمان ها و نهاد ها و به ویژه 

هیات های مذهبی و تعزیه خوانی همکاری داشته اند.
مسئول سازمان اردویی،گردشگری و راهیان نور 
سپاه ثارالله استان کرمان گفت:در استان کرمان در ۱۴ 
شهرستان مراسم بازسازی واقعه غدیر برگزار می شود 
و همچنین در بیش از ۳۵ نقطه مراسم خطبه خوانی و 

جشن غدیر برگزار می شود.
به گفته او، اکثر نهادها، ادارات، سازمان ها و کمیته های 
مردمی و هیات های مذهبی به منظور برگزاری هر چه 
بهتر مراسم های عید غدیر با ما همکاری داشته اند و جا 
دارد از همکاری و مساعدت فرمانده سپاه ثارالله استان 

کرمان و سایر همکاران تشکر و قدردانی داشته باشم.

قلعه تاریخی زیچ منیژه در کرمانشاه

بنـای تاریخی زیـج منیژه یا قلعـه منیژه با 
بیش از یک هـزار سـال قدمت در اسـتان 
کرمانشـاه، شهرسـتان سـرپل ذهـاب و 
روسـتای پاتاق در حدود 15 کیلومتری این 

شهرسـتان واقع شـده است. 
این بنا دارای پلان مسـتطیل شـکلی است 
که با جهت شـرقی، غربـی و با اسـتفاده از 
مصالح لاشـه سـنگ و ملات گچ سـاخته 

شـده است.
 با توجه بـه معماری انجـام گرفتـه در این 
بنـا بـه ویـژه طـرح درگاه هـا، قوس هـا و 
همچنین پوشـش سقف اسـتفاده شده در 
این بنـا، می تـوان سـاخت آن را بـه اواخر 

دوره ساسـانی نسـبت داد.

جشنواره  »شتر سواری« 
سیریز برگزار می شود

علت آتش سوزی باغ های دلفارد عامل انسانی اعلام شد

برگزاری مراسم بازسازی واقعه غدیر در کرمان

خبر

رئیس شبکه دامپزشکی فهرج گفت: بیماری 
تب مالت، بیماری مشترک بین انسان و دام و 
مصرف شیر خام یکی از راه های انتقال این 

بیماری است.
مهدی بمان دشتی افزود: بیماری تب مالت 
یک بیماری مشترک بین انسان و دام است که 
راه اصلی انتقال آن از طریق مصرف شیر، پنیر، 
خامه و بستنی سنتی دارای آلودگی است 
و همچنین در محل هایی که دام نگهداری 
می شود و فاقد تهویه مناسب هستند از طریق 
تماس با دام آلوده یا استنشاق ذرات آلوده 
بیماری می تواند منتقل شود به همین دلیل 
در هرگونه تماس با دام باید حتما از وسایل 

حفاظتی و بهداشتی استفاده شود.
او می گوید: بیماری تب مالت در تمام فصول 
سال وجود دارد؛ اما در فصل بهار و تابستان 
همزمان با فصل زایش و شیر دهی دام ها 

بیشتر مشاهده می شود.
رئیس شبکه دامپزشکی فهرج ادامه داد: به 
دامداران، کارگران کشتارگاه.ها، قصابان، 

شیردوش ها و تمامی افرادی که با دام، شیر و یا 
سایر ترشحات و بافت های دام سروکار دارند 
یا در معرض هوای آلوده آغل هستند توصیه 
می کنیم از ماسک، دستکش،عینک و لباس 

محافظت کننده مناسب استفاده کنند.
او گفت: با توجه به اهمیت کیفیت شیر و 
محصولات لبنی در سلامت خانواده و جامعه 
شبکه دامپزشکی فهرج به صورت منظم از 
مراکز عرضه لبنیات نمونه برداری و آزمایش 
لازم برای تشخیص آلوده بودن شیر به عامل 

تب مالت را انجام می دهد.

به  توضیح  داد:همچنین  دشتی  بمان 
شهروندان توصیه می کنیم از شیر، ماست 
و پنیر پاستوریزه استفاده کنند و از مصرف 
فرآورده های لبنی غیر پاستوریزه پرهیز کنند 
و چنانچه از شیر محلی استفاده می کنند، 
حتما به مدت ۵ دقیقه آن را قبل از مصرف 

بجوشانند.
به گفته او ذبح دام باید در کشتارگاه و تحت 
نظارت دامپزشکی انجام شود و از ذبح دام 
در خارج از کشتارگاه و معابر عمومی اجتناب 

شود.

تب مالت را جدی بگیرید

106 نفر حادثه دیده در حوادث 
کرمان امدادرسانی شدند

حمر  ا هلال  جمعیت  نجات  و  د  مدا ا ون  معا
استان کرمان از وقوع ۲۱ مورد حادثه در هفته گذشته 

برای ۱۰۶ حادثه دیده در این سوانح، خبرداد.
دثه در هفته  ۲۱ مورد حا نی گفت:  میرخا محمد ا
نح  گذشته به وقوع پیوسته که ۱۰۶ نفر در این سوا

دچار حادثه شدند.
او اظهارداشت: در هفته گذشته ۱۵ حادثه جاده ای 
تی جمعیت هلال  ده است و نیرو های عملیا رخ دا
احمر استان کرمان ۱۱ آسیب دیده را در این حوادث 

رهاسازی کردند.
دثه دیدگان  حا ز  ا نفر  یکصد  می گوید:  نی  میرخا ا
ن  دگرا مدا ده ای هستند و ا دث جا مربوط به حوا
 ۵ ستان کرمان  حمر ا ن جمعیت هلال ا تگرا و نجا
نتقال  مصدوم حوادث جاده ای را به مراکز درمانی ا

دادند.
 ۶۹ گذشته  هفته  دث  حوا در   ، و ا گفته  به 
به  تی  عملیا تیم   ۲۳ لب  قا در  دگر  مدا ا و  تگر  نجا

حادثه دیدگان،امدادرسانی کردند.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
مساحت به  باغ  و  خانه  باب  یک  ششدانگ   چون 
 ۵۴۲۵.۵۵متر مربع تحت پلاک ۹۸ فرعی از ۴۱۲-اصلی
  قسمتی از ۲ فرعی از ۴۱۲-  اصلی واقع در قطعه ۴ بخش
 ۳۴ کرمان واقع در اراضی روستای سرکندر روداب جبالبارز جنوبی .آدرس

:عنبرآباد –روستای روداب جبالبارز جنوبی عنبرآباد
هیات  رای  ستناد  با  حسن  فرزند  خسروی  علی  آقای  تقاضای  مورد 
محترم حل اختلاف ثبت جیرفت بشماره ۱۳۹۹6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۳۵۵۷ مورخه 
قانون   ۳ ماده  موضوع  و  گرفته  قرار  نامبرده  مالکیت  در   ۱۳۹۹/۱۲/۱۹
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  ثبتی  اراضی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
وماده ۱۳ -آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی 
دارد.لذا حسب درخواست مورخه  به تحدیدی حدود  نیاز  و  نگرفته  قرار 
۱۴۰۱/۱۱۰۳۰/۱۲۴۳ - ۱۴۰۱/۰۴/۲۰ مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود 
آن باستناد تبصره ماده ۱۳ قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید آن از 
به  و  در محل شروع   ۱۴۰۱/۰۵/۱۸ مورخ  روز سه شنبه  ساعت ۸ صبح 
عمل خواهد آمد لذا به مالک و مجاورین رقبه مزبور اخطار میگردد که در 
موعد مقرر در محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین 
عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر 
حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده ۲۰ قانون ثبت 
و ماده ۸6 اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود 
را کتبا ظرف مدت ۳۰ روز دادخواست به مراجع ذیصلاح قضائی تقدیم 
و گواهی دادخواست مربوطه را به این اداره ارائه نماید و پس از گذشت 

مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود .
تاریخ انتشار :۱۴۰۱/۰۴/۲6
 روز :یکشنبه –مصیب حیدریان –رئیس اداره ثبت اسناد و املاک
عنبرآباد

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

ملک شهر عنبرآباد 
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و

ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 

۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۱۰۷  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید رضا زین 

الدینی  فرزند محمد  بشماره شناسنامه ۳۱۰۲ صادره از عنبرآباد در ششدانگ 

یک باب خانه به مساحت ۲۰۰ مترمربع پلاک - فرعی از۴6 - اصلی مفروز 

و مجزی شده از پلاک – فرعی از ۴6 - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد 

شهرک نارنج بخش ۴۵ کرمان  خریداری از مالک رسمی آقای حمیدرضا 

زین الدینی )خود متقاضی( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 

مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 

نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 

تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 

و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/09 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

ملک شهر عنبرآباد 
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره
قانون موضوع  اول  هیات    ۱۴۰۰/۱۲/۰۳ مورخ   ۱۴۰۰6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۱۸۹6 
رسمی فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف   تعیین 
مالکانه تصرفات  عنبرآباد  ملک شهر  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در   مستقر 
علیداد فرزند  سیاه   تیغ  سالاری  علیمراد  آقای  متقاضی    بلامعارض 
 بشماره شناسنامه ۱6۵ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه و
 باغ  به مساحت ۱۸۴۴ مترمربع پلاک - فرعی از۴۱۲ - اصلی مفروز و
  مجزی شده از پلاک ۲ فرعی از ۴۱۲ - اصلی قطعه ۳ بخش ۳۴ کرمان
مالک از  خریداری  عنبرآباد   جنوبی  جبالبارز  روداب  کندر  سر  در   واقع 
اطلاع منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز  آقای حسین خسروی   رسمی 
 عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که
 اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند
 می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به
 این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم
 اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است
 در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند

  . مالکیت صادر خواهد شد
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/09

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

ملک شهر عنبرآباد
 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
قانون  موضوع  اول  هیات    ۱۴۰۰/۱۱/۲۴ مورخ   ۱۴۰۰6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۱۸۲۵
رسمی  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
مالکانه  تصرفات  عنبرآباد  ملک شهر  ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر 
علیداد   فرزند  سیاه   تیغ  سالاری  علیمراد  آقای  متقاضی  بلامعارض 
بشماره شناسنامه ۱6۵ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه و 
باغ  به مساحت ۵۸۷.۳۰مترمربع پلاک - فرعی از۴۱۲ - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک ۲ فرعی از ۴۱۲ - اصلی قطعه ۳ بخش ۳۴ کرمان  
مالک  از  خریداری  عنبرآباد   جنوبی  جبالبارز  روداب  کندر  سر  در  واقع 
اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  محرز  آقای حسین خسروی  رسمی 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک  
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/09 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

ملک شهر عنبرآباد 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۱/۰۲/۲۷-۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۷۸
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای سجاد فکری  فرزند غلامعباس بشماره شناسنامه ۳۰۹6 
صادره از عنبرآباد  در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ششدانگ 
۳6۰ متر مربع پلاک - فرعی از ۵۰ - اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک ۷ فرعی از ۵۰ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد بلوار باهنر 
کوچه ۲ بخش ۴۵ کرمان  خریداری از مالک رسمی آقای علی اخلاقی 
یزدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای 
مالکیت صادر  مقررات سند  اعتراض طبق  و عدم وصول  مدت مذکور 

خواهد شد . 
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
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 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت 

ملک شهر عنبرآباد
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۷۵ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
سعیده فکری راینی  فرزند غلامعباس بشماره شناسنامه ۳۰۲۰۰6۴۰۳۱ 
پلاک  به مساحت ۳۸۵مترمربع  خانه  باب  در یک  از جیرفت  صادره 
- فرعی از۵۰ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۷فرعی از ۵۰ - 
اصلی قطعه ....  واقع در عنبرآباد بلوار باهنر کوچه ۲ بخش ۴۵ کرمان  
خریداری از مالک رسمی آقای علی اخلاقی یزدی محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع  مدت یک ماه 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
تاریخ انتشارنوبت دوم :1401/05/09 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

 ملک شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۱/۰۲/۲6-۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۷۳
فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای سعید فکری راینی  فرزند غلامعباس بشماره شناسنامه 
مساحت  به  خانه  باب  یک  ششدانگ  در  عنبرآباد   از  صادره   ۳۰۹۵
۳۵۵مترمربع پلاک - فرعی از۵۰ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
۷فرعی از ۵۰ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد بلوار باهنر کوچه ۲ 
بخش ۴۵ کرمان  خریداری از مالک رسمی آقای علی اخلاقی یزدی 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   ۱۵
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت

 ملک شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۱6۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۷6مورخ ۱۴۰۱/۰۲/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین 
رسمی مستقر  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای جواد عابدینی راینی فرزند ذوقعلی  بشماره شناسنامه ۳۱۰۷ 
صادره از راین موازی سه دانگ  از ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 
ششدانگ ۳۹مترمربع پلاک - فرعی از۴۷ - اصلی مفروز و مجزی شده از 
پلاک ۴۷ - اصلی قطعه یک بخش ۴۵ کرمان واقع در عنبرآباد احمد آباد 
بلوار امام روبروی آتش نشانی قدیم خریداری از مالک رسمی آقای منوچهر 
سلمانزاده محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
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تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/26 
تاریخ انتشارنوبت دوم :1401/05/09 


